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El jutjat central conten-
ciós administratiu núme-
ro 7 de Madrid ha admès a
tràmit un altre recurs con-
tenciós administratiu de
l’Ajuntament de Sant Julià
de Ramis contra el Minis-
teri de Justícia pels danys
al pavelló del municipi du-
rant la celebració de l’1-O,
el col·legi electoral on ha-
via de votar Carles Puigde-
mont. El jutjat ha fitxat la
celebració de la vista per al
pròxim 2 de desembre a
les 11.15 hores. L’alcalde
del municipi, Marc Puig-
tió, serà un dels testimo-
nis, a més d’un veí afectat i
del pèrit que va presentar
l’informe dels danys. Des
de l’Ajuntament, entre al-
tres proves, aportaran fac-
tures dels desperfectes.

Sant Julià de Ramis va
decidir portar a l’Audien-
cia Nacional la reclamació
pels danys al pavelló, una
quantitat que ascendeix a
més de 12.000 euros. L’A-
juntament va presentar
un recurs contenciós sis
mesos després de presen-
tar una reclamació patri-

monial pels desperfectes
arran del “silenci adminis-
tratiu” del ministeri. El
consistori va presentar la
reclamació el 31 de gener
del 2018 per “funciona-
ment anormal de l’admi-
nistració”. Onze dies des-
prés, el ministeri va infor-
mar que s’havia iniciat la
tramitació i s’havia esta-

blert un termini de sis me-
sos per resoldre-ho. El mi-
nisteri els va respondre
just una setmana abans
que s’acabés el termini.
L’advocat que porta el cas,
Christian Salvador, va as-
senyalar que es va resoldre
“que l’ús de la força havia
estat totalment proporcio-
nal, i que, en conseqüèn-

cia, no hi pot haver respon-
sabilitat patrimonial”. El
lletrat va valorar que hi ha
“motius per presentar re-
curs”, tot i reconèixer la
politització de tot el que fa
referència a l’1-O.

Tot i ser conscients que
el procés serà llarg i difícil,
des de l’Ajuntament s’ha
decidit obrir una nova via a
través del contenciós ad-
ministratiu perquè l’objec-
tiu és lluitar-ho fins al final,
segons assenyala l’alcalde,
Marc Puigtió: “Els veïns
ens van encomanar que ar-
ribéssim fins al final i per
això reclamem els desper-
fectes que va fer la Guàrdia
Civil l’1-O”. Entre aquests
danys hi ha el de “diverses
portes que van trencar a
cops de mall quan es po-
dien obrir girant el pom”,
va recordar Marc Puigtió.

Dispositiu policial
La reclamació que fa
l’Ajuntament dels desper-
fectes causats l’1-O al pa-
velló és una causa diferent
de la que duen els advocats
de Dret de Defensa. L’Au-
diència de Girona ha resolt
no investigar el dispositiu
policial. Puigtió va consi-
derar “injust” que no s’obri
procés penal contra la
Guàrdia Civil. Amb tot, va
recordar que cal “perseve-
rar” i “aprofitar qualsevol
escletxa que es pugui
obrir”. L’advocat Chris-
tian Salvador va assenya-
lar que en el cas dels danys
materials la causa és con-
tra el col·lectiu de la Guàr-
dia Civil i el Ministeri de
Justícia, que és el respon-
sable final del cos. ■

Gemma Busquets Ros
SANT JULIÀ DE RAMIS

Nou contenciós pels danys
al pavelló de Sant Julià l’1-O
a Admeten a tràmit un altre recurs de l’Ajuntament contra el Ministeri de Justícia a La vista serà el
2 de desembre i es demana que es faci càrrec dels desperfectes, per valor de més de 12.000 euros

“Es resol que l’ús
de la força va ser
proporcional i que no
hi ha responsabilitat
patrimonial”
Christian Salvador
ADVOCAT

“Els veïns ens van
encomanar que
arribéssim fins al final
i per això ho lluitarem
fins al final”
Marc Puigtió
ALCALDE DE SANT JULIÀ DE RAMIS
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La frase

L’ANC de Girona va convocar
ahir al vespre una marxa de
condemna, després de la
concentració setmanal de
suport als presos polítics a
la plaça del Vi. Es va llegir el
manifest de l’Assemblea de
condemna a la nova ofensiva
judicial. Després es va sortir
de la plaça del Vi pel carrer
Ciutadans, passant pels 4
Cantons, es va enfilar la
Rambla i, en arribar al Pont
de Pedra, es va desplegar
una pancarta amb una imat-
ge del Suprem de cap per
avall. ■ MANEL LLADÓ
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Acció de l’ANC
de Girona al
pont de Pedra

La presència del mateix
herbicida que va afectar
l’aigua potable de Sils el
2018, el metolaclor, ha
obligat la companyia con-
cessionària del servei, So-
rea, a renovar els filtres
que ho eviten. La secreta-
ria de Salut Pública, que
ho va detectar en un dels
controls, segons explica
l’alcalde, Eduard Colomé,
no va declarar en cap mo-
ment l’aigua no potable.

Arran d’això, Indepen-
dents per Sils, a l’oposició,
ha demanat en una nota
feta pública ahir la dimis-
sió del govern, de Junts
per Catalunya - Junts per
Sils, per no haver infor-
mat la població d’aquest
nou episodi de contamina-

ció.
L’alcalde, que entén la

preocupació de l’oposició,
assegura que “no s’ha re-
but cap avís de la secreta-
ria de Salut Pública que
l’aigua no fos potable”. Co-
lomé explica que Salut el
que sí ha requerit a Sorea

és que solucionés l’estat de
l’agua, tal com s’ha fet.

El primer episodi, i
greu, va ser durant el man-
dat passat, el 2018, quan
es van superar els nivells
de 0,500 i 0,373 μg/l –l’ac-
tual episodi no ha arribat a
0,196 μg/l entre el febrer i
el març–. El govern ante-
rior va haver de treballar
“amb una problemàtica
molt greu” i es van posar
uns filtres. Segons Colo-
mé, el darrer episodi de
pluges, arran del Glòria,
va fer malbé els filtres ara
ho han solucionat “amb
una inversió d’uns 29.000
euros”. Si bé és cert que els
nivells han estat superiors
al que marca la normativa
catalana –molt més bai-
xos que l’estatal–, en cap
cas Salut ha dit que no fos
apta, sinó que calia “arran-
jar el problema”. L’alcalde
explica que els camps ori-
gen d’aquesta filtració no
estan en terme municipal
de Sils, però a prop. ■

a És el mateix de
l’episodi del 2018 i ja
s’han canviat el filtres
que ho eviten

L’Aigua de Sils, afectada
de nou per un herbicida

Joan Trillas
SILS

El dipòsit de captació de l’aigua, situat a tocar del terme
de Maçanet de la Selva, on hi ha els camps ■ AJUNTAMENT SILLS

La Policia Local de Roses
ha comissat més de 3.500
articles procedents del top
manta fins aquest di-
umenge. La xifra confisca-
da amb les actuacions rea-
litzades supera la quan-
titat comissada durant tot
l’estiu del 2018. El consis-
tori remarca que es tracta
d’una quantitat impor-
tant, sobretot tenint en
compte que les circums-

tàncies sanitàries han
provocat un important
descens en el nombre de
manters al municipi, la
meitat respecte de l’any
passat. L’Ajuntament
insisteix que “únicament”
pot “gestionar” la pro-
blemàtica “a curt termini”
i torna a exigir la impli-
cació de l’Estat i la Gene-
ralitat per “actuar legisla-
tivament i socialment”
per resoldre-ho. El regidor
de Seguretat, Joan Plana,
remarca que entenen el
“malestar” que genera
aquest fenomen entre
la població i el sector co-
mercial, i insisteix que la
solució “definitiva” no és
municipal. ■

Redacció
ROSES

Roses ha confiscat
més de tres mil articles
del ‘top manta’

a La Policia Local ja
n’ha retingut més que
en tota la campanya
d’estiu del 2018
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Diumenge, Pablo
López va inaugurar
la 58a edició del
Festival de la Porta
Ferrada, una edició
molt especial, ja
que a causa de la
situació actual s’ha
traslladat al Guíxols
Arena. I, si bé ja no

té l’encant natural de l’Espai Port a la
vora del mar, la nova seu ofereix una
amplitud que s’agraeix, no només pel
que fa a la seguretat –amb uns con-
trols impecables–, sinó també per-
què ja no es formen les aglomera-
cions d’altres anys al village.

Pablo López va agafar tothom per
sorpresa cantant un trosset de Que
tinguem sort per estrenar el Porta
Ferrada, abans d’iniciar el concert
amb Debería. Últimament, molts
artistes opten per un format més
acústic, tenint en compte la reducció
d’aforament i de pressupost, així
com el fet que el públic està assegut.
Un format que posa a prova les capa-
citats de tot artista que no té una
banda que el reforci. Un concert a

piano i veu, a priori, podria semblar
una aposta arriscada per a un festi-
val, però des de l’inici la seva veu i la
seva força es van apoderar del Guí-
xols Arena i, mentre colpejava el pia-
no, Pablo López va demostrar que no
necessita anar acompanyat. Al fons,
un muntatge de llums acabava de
vestir l’escenari, tot i que no acabés
d’anar en sintonia amb la vetllada.
En directe, les seves cançons muten
amb la introducció de matisos i va-
riacions que defugen el pop i aporten
més profunditat.

Des del principi, el públic va estar
completament entregat i el va acom-
panyar en tot moment, de manera
que el concert esdevenia un constant
anar i venir entre els espectadors i
un Pablo López a qui es va veure

molt còmode durant tota l’actuació,
com si fos al menjador de casa seva.
De tant en tant, aturava les cançons
per fer un petit comentari, una bro-
ma o alguna reflexió. De serietat, po-
ca, però molta passió i dedicació a
les seves cançons. López va anar sal-
tant d’un costat a l’altre, de bromista
distès sense pèls a la llengua a can-
tautor apassionat i profund. No hi
van faltar bromes. Per exemple, diri-
gides al públic que no havia pagat
entrada, i és que al costat del Guíxols
Arena les terrasses dels veïns tenen
vistes directes a l’escenari.

Va ser un concert que va donar
per a molt: dues hores d’històries,
virtuosisme i sensibilitat embolcalla-
des amb un humor i una improvisa-
ció constants. López es va mostrar
molt feliç i agraït, però sobretot molt
generós amb el públic. Tot i així, des-
prés de Tu enemigo es va aixecar i va
marxar sense dir res, cosa que va
deixar molts espectadors confosos
tot i ser la nova manera que té d’aca-
bar els concerts. Un final sorprenent
que d’alguna manera va mig trencar
la màgia creada durant tota la nit.

Entre riures i passions
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Crònica 

Pablo López, diumenge a Sant Feliu de Guíxols ■ XAVIER CASALS

Pablo López va agafar
tothom per sorpresa
cantant un trosset de
‘Que tinguem sort’ per
obrir Porta Ferrada

Joan
Alemany

— — — — — — — — — — — — — — — — — — —

St. Feliu Guíxols

L’Orquestra Simfònica del Va-
llès, dirigida per Xavier Puig,
va oferir diumenge a l’exterior
de l’Espai Ter el concert inau-
gural del 40è Festival de Tor-
roella de Montgrí. L’orques-
tra, amb Marta Cardona com
a violí solista, va interpretar
un programa monogràfic de-
dicat a Beethoven en el 40è
aniversari del seu naixement,
amb la Cinquena simfonia
com a peça central d’una nit
memorable. ■ MARTÍ ARTALEJO

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Beethoven, al
40è Festival
de Torroella

a cantant palafrugellenca Sílvia Pérez Cruz i el pia-
nista menorquí Marco Mezquida van presentar diu-
menge a la Ciutadella de Roses, dins del Festival

Sons del Món, el seu projecte en comú, nascut fa dos es-
tius també a l’Alt Empordà, al Festival Castell de Peralada,
i materialitzat recentment en el disc en directe MA. Live in
Tokyo, el repertori del qual és un guió aproximat dels con-
certs d’aquesta gira, que avui arriba a Barcelona. Aquesta
nit, el duet actuarà al Camp Nou, en format reduït, en el
marc del Festival Cruïlla XXS (20.45 h, 32 a 37 euros), ja
amb poques entrades disponibles.

Segons Sílvia Pérez, el seu duet amb Mezquida és “el
millor regal que m’ha pogut donar la vida”, i ho diu una can-
tant valenta i desinhibida, que ha tastat tot tipus de forma-
cions, algunes de força atrevides. La comunicació entre
tots dos és molt fluida i es nota que estan molt a gust junts
a l’escenari, no només pels elogis que s’intercanvien tot
sovint entre cançó i cançó. Completes o en medleys, van
interpretar una vintena de cançons: gairebé totes les que
van gravar en els seus concerts de l’octubre passat al club
Blue Note de Tòquio, des de la inicial Joia a l’apoteòsic fi-
nal amb la zamba argentina La nochera, recuperada del
projecte Immigrasons (2007), amb Refree, i ara fusionada
amb el Pequeño vals vienés, gravat també amb Refree a
Granada (2014), seguint la cadena Lorca-Cohen-Morente.

Gairebé tot és possible en l’univers sense límits de Sílvia
Pérez Cruz, encara més quan se sent tan lliure a l’escenari
com quan fan tàndem amb Mezquida.

Diumenge, a l’imponent escenari de la Ciutadella de
Roses –amb l’aforament restringit a 820 persones ben
separades– i sota un cel ennuvolat que va impedir que fes
acte de presència la lluna que tan anhelava veure la can-
tant, el piano i la veu i, eventualment, la guitarra van ser
ingredients més que suficients per omplir tot el recinte
emmurallat i la cúpula celeste. Són només dos, però es
multipliquen. Ell no es conforma amb els sons provinents
de les tecles, ella no en té prou amb el que teòricament
pot fer una veu humana, quan es tracta d’harmonies i
d’esprémer la musicalitat de les paraules.

Podríem estar parlant d’un concert de música contem-
porània en un context molt seriós i transcendent. Però ni
Sílvia ni Marco van per la vida, ni a Tòquio ni a Roses, sot-
mesos a les rigideses del protocol. Ells són més esponta-
nis i informals, en el bon sentit de la paraula. “Si voleu
comprar l’últim disc, ben desinfectat, el trobareu a la sor-
tida. I hi podreu sentir la Sílvia parlant en japonès!”, va dir
ell al final del concert. Una proposta irresistible.

L
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Un duet més
enllà dels límits

Manel Lladó /
Xavier Castillón

Marco i Sílvia, junts a Roses ■ MANEL LLADÓ
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AGÈNCIES FIGUERES

■ L'alcaldessa de Figueres, Agnès
Lladó, va denunciar ahir un tracte
de favor en la comunicació de les
dades epidemiològiques que te-
nen a veure amb Barcelona en
comparació amb altres municipis
catalans amb especial afectació del
coronavirus com el seu. A través de
les xarxes socials, Lladó va insistir
que les mesures que s'apliquen a
la capital catalana i a l'alt-empor-
danesa són «les mateixes» però
que, en un cas, es destaquen les
millores i, en l'altre, els aspectes ne-
gatius, tot i que a penes hi hagi di-
ferències. En aquest sentit, va cri-
ticar «l'estigmatització» que s'està
fent de la ciutat i va dir que Figueres
«és una ciutat segura». Lladó va
mostrar també el seu malestar al
president Quim Torra durant la
reunió mantinguda ahir entre el
Govern i representants de l’Alt Em-
pordà. «N'ha pres nota», va asse-
gurar l’alcaldessa. 

La Generalitat va comunicar
aquest diumenge les «noves me-
sures per contenir el brot a Figue-
res», que són les que ja existien des
que es van imposar restriccions el
20 de juliol per l'augment de casos.

La situació és igual a la de la capital
catalana i també coincideixen tots
dos municipis en el fet que, per de-
cisió del Tribunal Superior de Jus-
tícia de Catalunya (TSJC), ara po-
den obrir teatres, cinemes i gimna-
sos. En aquest sentit, Lladó va dir
que estudiaran la possibilitat de re-
prendre l'agenda cultural i espor-
tiva de la ciutat. Sempre, això sí, ga-
rantint la seguretat. «Ens obre la
porta, per exemple, a poder re-
prendre els entrenaments indivi-
duals», va remarcar.

Lladó va explicar que en 15 dies
la taxa d'incidència de contagi ha
passat del 4 a l'1,2 i que durant les
properes dues setmanes l'objectiu
assolir una situació «òptima». «Les
mesures han funcionat, els establi-
ments han fet la feina i Figueres és
una ciutat segura», va insistir. El
percentatge de PCRs positives
també s'ha reduït entre un període
i un altre de 21,56 a 15,19 i els casos
confirmats per aquest mitjà han
baixat de 141 a 101. A més, Lladó
va destacar que a hores d’ara no hi
ha pressió assistencial a l’hospital
comarcal. En aquest sentit, en de-
claracions a Catalunya Ràdio el ge-
rent de la Regió Sanitària de Giro-

na, Miquel Carreras, va explicar
que la situació a Figueres ha anat
millorant en els últims 15 dies. Ca-
rreras va dir que aquesta millora no
és de «tot el que voldríem» però
que hi ha alguns indicadors que es-
tan millor i que espera que amb la
pròrroga de les mesures «més la-
xes», en els propers dies les restric-
cions es puguin aixecar. També va
dir que la pressió assistencial ara
mateix es dona més als CAPs i que
els hospitals estan «bastant tran-
quils». 

Reunió amb el Govern
El president de la Generalitat,
Quim Torra, va assegurar ahir des-
prés d’una reunió telemàtica amb
representants de l’Alt Empordà
que les mesures decretades per
contenir els brots de coronavirus a
Figueres i Vilafant han demostrat
donar «bon resultat». Torra va ad-
metre que «és un moment compli-
cat, especialment per als municipis
més turístics», però va insistir en
què, malauradament, «anirem te-
nint brots i hem d'aprendre a con-
viure amb el virus». «No és fàcil,
però hem vist que les mesures que
hem anat prenent, per exemple a

Lleida i al Segrià, estan donant un
bon resultat i, quan vagin aparei-
xent brots arreu del país, haurem
d'aplicar-les», va insistir. Durant la
reunió va subratllar que les dades
actualitzades i públiques de la co-
vid-19 municipi per municipi tam-
bé han d'ajudar a conèixer les ten-
dències i a donar més informació
als alcaldes i alcaldesses «per evitar
així trobar-nos amb sorpreses».

A la reunió telemàtica també hi
van participar el vicepresident del
Govern i conseller d'Economia i
Hisenda, Pere Aragonès; el conse-
ller d'Interior, Miquel Buch; el se-
cretari de Salut Pública, Josep Ma-
ria Argimon; la secretaria general
de Salut, Laura Pelay; el president
de la Diputació de Girona, Miquel
Noguer; l'alcaldessa de Figueres,
Agnès Lladó; l'alcaldessa de Vila-
fant, Consol Cantenys; l'alcaldessa
de Roses, Montse Mindan; la pre-
sidenta del Consell Comarcal de
l'Alt Empordà, Sònia Martínez; el
gerent de la Regió Sanitària de Gi-
rona, Miquel Carreras; l'intendent
de la Regió Policial de Girona, Jordi
Bascompte, i el delegat del Govern
de la Generalitat a Girona, Pere
Vila.

Cua davant una entitat bancària ahir a Figueres. ACN

L’alcaldessa 
de Figueres 
es queixa que
s’estigmatitza 
la ciutat amb 
el coronavirus
La republicana Agnès Lladó afirma que «les
mesures s’han flexibilitzat» i que «és una ciutat
segura»  El president Quim Torra defensa 
que les restriccions han donat «bon resultat»

Lladó trasllada 
el malestar 
a Torra 
i assegura 
que el president
«n’ha pres nota»

La Generalitat
adverteix que
«anirem tenint
brots i hem
d’aprendre 
a conviure 
amb el virus»

ACN FIGUERES

■Tant els carrers del centre de Fi-
gueres com les terrasses estaven
ahir relativament plenes. La
imatge de gent passejant amb
mascareta se sumava, però, a les
llargues cues que es van formar a
fora les botigues o les entitats
bancàries i que van causar mo-

lèsties a molts veïns.  A la Rambla,
diverses persones que feien cua
davant d’una entitat bancària
van mostrar el seu malestar per
l'acumulació de gent a l'exterior
i la llarga espera. Francesc Martí
va estar més de tres quarts d'hora
esperant per poder fer una ope-
ració bancària. «El que ha de ve-

nir al caixer està arreglat», va as-
segurar amb resignació. Una al-
tra veïna, Isidora, també es va
queixar de la llarga espera i va cri-
ticar que només hi hagués una
persona a la caixa per atendre les
desenes d'usuaris que esperaven
al carrer. En el seu cas, havia anat
al banc per fer una gestió amb la

llibreta del seu pare, que té 90
anys. «Si hagués hagut de venir
ell, hauria hagut d'estar dues ho-
res esperant dret», va dir. Les bo-
tigues, que regulen el nombre de
persones que poden entrar a l'in-
terior, també acumulaven ahir al
matí algunes cues a l'exterior.
Dues turistes procedents de

França, Lourdes i Celine, van as-
segurar que se senten més segu-
res aquí que al seu país i que van
mantenir les seves vacances a
Roses i les compres, a Figueres.
«La veritat és que em sento més
segura aquí que a París, tothom
porta mascaretes i  està tot con-
trolat», va afirmar la Lourdes.

Les llargues cues a botigues i bancs causen malestar als veïns
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EVA BATLLE L’ESCALA

■La Policia Nacional ha realitzat
recentment dues actuacions con-
tra l’economia submergida a l’Alt
Empordà i que han permès dete-
nir una persona per presumpta-
ment usurpar la identitat d’una fa-
miliar i també s’han denunciat
tres treballadors més per no tenir
permís de treball. 

Les dues actuacions policials
s’han fet a l’Escala i a Figueres.
Aquestes s’han fet en base al con-
veni que té la Policia Nacional
amb Inspecció de Treball i que té
com a objectiu fer aflorar el mer-
cat il·legal de treball, és a dir, la po-
pularment coneguda com a eco-
nomia submergida. 

A l’Escala, els agents que per-
tanyen a la Brigada d’Estrangeria
i Fronteres juntament policies de
la comissaria local van anar a un
local de restauració de la localitat
per comprovar si tothom que tre-
ballava a l’establiment estava con-
tractat en situació regular. D’en-
trada van trobar que dues perso-
nes que treballaven en el local no
comptaven amb el permís de tre-
ball necessari per als ciutadans
estrangers. Ambdós van acabar
denunciats i se’ls ha incoat un ex-

pedient d’expulsió per la seva si-
tuació irregular a Espanya. Els po-
licies també van localitzar una tre-
balladora que quan els va mostrar
el document d’identitat els va fer
aixecar les sospites. D’entrada, la
fotografia no coincidia amb les
dades físiques de la treballadora.
La dona feia un any que treballava
en aquest local. Els policies li van
demanar el passaport i, final-
ment, va confessar que no el tenia
i que el document d’identitat era
d’una familiar. Per aquest motiu,

se la va detenir per un presumpte
delicte d’usurpació de l’estat civil
i per treballar de forma irregular.

A Figueres, els agents de la Bri-
gada d’Estrangeria i Fronteres van
rebre informacions que hi havia
la sospita que en una parada del
mercat setmanal hi podia haver
un treballador en situació irregu-
lar. Per aquest motiu, van anar
juntament amb Inspecció de Tre-
ball a realitzar una actuació a la
zona. En aquest cas van localitzar
el treballador irregular, a qui se li
ha obert un expedient sanciona-
dor per situació irregular i el cor -
responent expedient d’expulsió.
També van denunciar la persona
que va contractar-lo, per estar fo-
mentant l’economia submergida.
En aquesta actuació també van
actuar conjuntament amb la co-
missaria del CNP a Figueres.

Fonts policials recorden que les
infraccions en el camp del Treball
en situació irregular poden com-
portar sancions que van des dels
10.000 fins als 100.000 euros.

A finals de mes també van re-
alitzar una altra actuació a l’Em-
pordà, concretament en una em-
presa de Llers. On no es va detec-
tar cap irregularitat. 

Un arrest i tres expulsions
en dues operacions contra
l’economia submergida 
La Policia Nacional descobreix en un bar de l’Escala dues persones
sense permís de treball i hi deté una dona per usurpar la identitat 

A Figueres
descobreixen
un treballador
irregular, que
acaba denunciat
juntament amb qui
el va contractar
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CARME VILÀ ROSES

■La Policia Local de Roses ha de-
comissat més de 3.528 articles del
top manta, cosa que supera la
quantitat decomissada durant tot
l’estiu de 2018. El darrer va ser diu-
menge. L’Ajuntament diu que això
no resoldrà el fenomen i que ne-
cessiten l’ajuda d’administracions
superiors. 

Els articles són de tota mena,
majoritàriament sabatilles espor-
tives, ulleres de sol, bosses de mà,
roba i complements. 

L’objectiu que es persegueix,
segons els govern, és l’augment de
decomissos per minimitzar la
rendibilitat econòmica que els ve-
nedors obtenen, a més de garantir
la seguretat d’agents policials, via-
nants i dels mateixos manters.

S’evita intervenir a primera lí-
nia per evitar enfrontaments i ba-
ralles al passeig. Per això els co-
missos es fan abans que arribi la
mercaderia a aquest punt, com
s’ha informat anteriorment. 

Malgrat les actuacions, el regi-
dor de Seguretat posa de manifest
que «només permet una gestió a
curt termini del fenomen, però no
resoldrà el top manta». Considera
que és «un problema social pro-
duït per les bosses de pobresa
existents al nostre país, amb per-
sones que viuen fora del sistema». 

Per Plana, és un «fenomen
d’arrel social, on cal aplicar mesu-
res que queden fora de l’abast mu-
nicipal». 

Per aquest motiu, el consistori
torna a reclamar una implicació

real per part de les administra-
cions superiors «per solucionar
aquesta greu problemàtica, ate-
nent el fet que només aquests es-
taments superiors disposen de la
capacitat legislativa en matèries
de treball i estrangeria (compe-
tència de l’Estat) i d’inversió en
polítiques socials (Generalitat),
per erradicar el top manta». 

El regidor de Seguretat de Ro-
ses remarca alhora que «som co-
neixedors i entenem el malestar
que el top manta genera entre la
població, i molt concretament en-
tre el sector comercial» que cada
dia protesta al passeig. Plana in-
sisteix que «la solució definitiva
no està en mans dels ajuntaments
i que cal canalitzar aquesta legíti-
ma pressió ciutadana cap a les ad-
ministracions que tenen un major
marge d’actuació per trobar solu-
cions reals».

Roses intenta des de fa anys fre-
nar un fenomen que porta cente-
nars de manters al passeig. 

L’Ajuntament considera que les actuacions
només a curt termini no resoldran el fenomen
Reclama la implicació de les administracions
superiors per trobar solucions a la problemàtica

La Policia de Roses
decomissa més de
3.500 articles al top
manta del passeig

Material intervingut per la Policia als manters. DdG

El regidor 
de Seguretat
constata que és
un fenomen
d’arrel social i vol
l’ajuda d’altres
administracions

Els joves d’entre
14 i 18 anys
denunciats per
consumir drogues
podran optar 
a participar 
en tallers

AVÍS
TALL SUBMINISTRAMENT ELÈCTRIC

Dia 5 d’agost de 2020

Sector 1

Hora interrupció: 8.00 a 9.00
Zones afectades: Sant Miquel de Campmajor.
Carrers: Ajuntament, Cal Ferrer, Cal Ferrer, Cal Ferrer, Can Guerra, Can
Fuster, Can Lol, Can Rafael, Casa Nova de les Escoles, El Molí de l’Estany,
Falgons, Mas Quim, Hostal de Sant Miquel, La Creueta, La Ferreria, La
Roqueta, La Roqueta, Local Social, Mas Brugada, Mas Cargol, Mas Casi-
ca, Mas Nen, Plaça Major.
Sector 2

Hora interrupció: 8.00 a 11.00
Zones afectades: Sant Miquel de Campmajor.
Carrers: Can Batista, Can Batlle de la Roqueta, Mas Bosch, Mas el Corral,
Mas Lleonart, Ca la Rosa, Can Cebrià, Can Coma Gros, Can Guerra i Can
Fuster, Can Ripoll, Can Xofre, Església de Santa Quitèria, La Canova, La
Quintana, Mas Bosch, Mas Coma Petit, Mas Teixidor, Mas Tins, Banyo-
les - Olot - km. 25,5, Ca la Mestra, Cal Sastre, Granja Avícola, Mas Bar-
nola, Mas Barnola, Mas Barnola, Mas Guardabosc, Mas Patllari, Mas Ra-
mon Benet, Mas Secretari, Cal Viu, Can Barraca, Can Planaferrana, de la
Guàrdia, La Barraca, Mas el Pou, Mas Guàrdia.
Dia 6 d’agost de 2020

Hora interrupció: 8.00 a 11.00
Zones afectades: Sant Miquel de Campmajor.
Carrers: Can Batista, Can Batlle de la Roqueta, Mas Bosch, Mas el Corral,
Mas Lleonart, Ca la Rosa, Can Cebrià, Can Coma Gros, Can Guerra i Can
Fuster, Can Ripoll, Can Xofre, Església de Santa Quitèria, La Canova, La
Quintana, Mas Bosch, Mas Coma Petit, Mas Teixidor, Mas Tins, Banyo-
les - Olot - km. 25,5, Ca la Mestra, Cal Sastre, Granja Avícola, Mas Bar-
nola, Mas Barnola, Mas Barnola, Mas Guardabosc, Mas Patllari, Mas Ra-
mon Benet, Mas Secretari, Cal Viu, Can Barraca, Can Planaferrana, de la
Guàrdia, La Barraca, Mas el Pou, Mas Guàrdia.

Gràcies per la seva col·laboració. Treballem per millorar el servei

Elèctrica Curós SL Informació disponible a
Av. Girona, 2 - 17800 OLOT www.bassolsenergia.com
Tel. 972 260 150

DdG ROSES

■ El ple de Roses va aprovar per
unanimitat la implantació al mu-
nicipi d’un conveni de col·labora-
ció amb el Consell Comarcal de
l’Alt Empordà i el Departament
d’Interior de la Generalitat per-
què els menors d’edat denunciats
per consum o tinença de drogues
a la via pública puguin acollir-se a
una mesura educativa com a al-
ternativa a la sanció administrati-
va. Els menors de Roses amb
edats compreses entre els 14 i els
18 anys denunciats per consum o
tinença de drogues tòxiques, es-
tupefaents o substàncies psico-
tròpiques a la via pública podran
optar a partir d’ara per participar
en un programa educatiu. Con-
duït per psicòlegs i tècnics espe-
cialitzats, el programa consistirà
en la realització dels tallers sobre
hàbits saludables i consum que
duu a terme el Consell Comarcal,
així com en el seguiment d’un
procés d’entrevistes tant amb els
joves com amb la seva família.

Roses aprova un
programa per als
menors sancionats
per consum de droga
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■Un total de 91.288 persones han
seguit en streaming, per televisió
o ràdio les onze propostes d’un
Festival de Peralada Livestream
que va finalitzar divendres amb
l’actuació del músic francès Chas-
sol. Per primer cop, arran de la
pandèmia, el certamen ha estat
gratuït i amb una programació
pràcticament de butxaca.  «El fes-
tival s’ha mantingut viu. El públic
que ha pogut venir ha gaudit dels
diferents espectacles de manera
segura, amb totes les mesures sa-
nitàries que ens marca el mo-
ment, però sobretot, valorem po-
sitivament haver pogut oferir
aquests continguts de manera to-
talment gratuïta i portar el festival
a les llars i al món», ha explicat el
director del festival, Oriol Aguilà
segons un comunicat.  

L’organització del certamen va-
lora positivament les xifres de vi-
sionats en aquesta atípica edició.
«La programació d’aquest any
responia als nostres pilars més fo-
namentals amb la lírica, la dansa
i la nova creació, a través d’una
programació amb estrenes pen-
sades expressament per a Perala-
da. A tot,  hem de sumar les acti-
vitats culturals i pedagògiques a
través del Campus Peralada que

també s’han pogut viure de ma-
nera online i que han tingut molt
bona acollida per part del públic»
assegura el mateix Aguilà. 

La bailaora i coreògrafa sevilla-
na María Pagés –que va donar el
tret de sortida a aquesta edició el
passat 22 de juliol–, Santi Moix i
l’Orquestra Simfònica del Liceu
amb Josep Pons, Alfonso de Vila-
llonga, el tenor David Alegret i el
pianista Rubén Fernández Agui-
rre, la soprano Sabina Puértolas
(que va substituir in extremis al

baríton Carlos Álvarez, que va ha-
ver de cancel·lar  la seva partici-
pació al festival per una afecció  a
la laringe), i Chassol han estat els
protagonistes d’un cartell que,
malgrat les dificultats, ha seguit
apostant per gèneres diversos i ar-
tistes de reconegut prestigi. 

L’organització també va voler
estar al costat dels sectors més
afectats per la crisi sanitària, de-
dicant cada vetllada a col·lectius
com el de la cultura, el del turisme
i als dels professionals sanitaris. 

Més de 91.000 persones han
seguit el primer Festival de
Peralada en «streaming»
María Pagés, Santi Moix, Sabina Puértolas, Alfonso de Vilallonga o
Chassol han format part d’una edició inèdita del certamen musical

La Judith ahir va fer 8 anys. Et
desitgem noves oportunitats i
emocions. Gaudeix cada dia. Moltes
felicitats de part de tota la família.

ENVIEU UNA FOTOGRAFIA RECENT I
UN TEXT BREU AMB 48H. A L’ADREÇA
aniversaris@ddg.cat

AVUI FELICITEM

La «bailaora» María Pagés durant l’espectacle inaugural. TOTI FERRER

DdG GIRONA

■La quarta edició del festival Amb
So de Cobla de Palamós arrenca
avui, a partir de les 22 h, amb l’es-
pectacle Circ & Cobla, a càrrec de
de l’Ateneu Popular 9 Barris, la Co-
bla Sant Jordi i Pep Pascual. Es trac-
ta d’un espectacle coproduït pel
festival i la Fira Mediterrània de
Manresa en què la cobla es fusio-
narà amb una disciplina artística
per primera vegada.  Les entrades
per a tots els espectacles d’aquesta
edició són gratuïtes però cal fer re-

serva prèvia a través del web del cer-
tamen. Enguany, el festival compta
amb un únic escenari situat al pas-
seig de les Pites del municipi.  Com
en les anteriors edicions, Amb So
de Cobla té per objectiu explorar el
so de la cobla a través de la fusió
amb altres estils musicals.  

Fins dissabte, passaran pel festi-
val artistes com Petitet, que acom-
panyat de la seva orquestra simfò-
nica, fusionarà la cobla amb la rum-
ba, o el cantautor valencià Pau Ala-
bajos, que reinterpretarà alguns
dels seus temes acompanyat de la
Cobla Bisbal Jove. També hi seran
Pere Martínez, la Cobla Marinada i
Vicens Martín, que presentaran
l’espectacle Llum, cançons, poemes
i lluitao la Cobla Ciutat d’Amposta,
que farà la seva presentació oficial.

Amb So de Cobla arrenca 
avui amb un espectacle de circ
El festival celebra fins
dissabte la seva quarta edició
en un únic escenari al passeig
de les Pites de Palamós

EMILI SERRA GIRONA

■ «Rebrotan los veranos más que
aquella flor», cantava diumenge
Sílvia Pérez Cruz, envoltada de les
ruïnes d’una Ciutadella de Roses
que, tota muda, l’escoltava cor-
presa. La flor és una cançó que va
escriure durant els mesos de con-
finament. Va començar com un
regal d’aniversari, però arran d’un
vol de tornada des de Romania, ja
desconfinada, la lletra va canviar
de direcció. Les autoritats acaba-
ven de suspendre les activitats
culturals a Barcelona, alertades
per un nombre de positius que no
parava de créixer. A l’avió on viat-
java la cantant, però, no s’hi cabia
de tanta gent. Com als bars, on els
«irresponsables» que narra la
cançó brindaven la seva «mala
educació». La flor és la música, és
la cultura. També són els cinemes
tancats i les llibreries que no tor-
naran a obrir.

Durant més de dues hores, l’es-
cenari del Sons del Món va recó-
rrer Brasil, Portugal, Mèxic, Vene-
çuela, Argentina, i va recordar ver-
sos de Lorca i Rostand, de la mà
de Sílvia Pérez Cruz i Marco Mez-
quida. O potser va quedar-se a
l’Empordà natal d’ella, «alt o baix,
és igual», perquè com ella mateixa
explicava en aquest diari no fa gai-
re, la música no entén de fronte-
res, és un llenguatge universal que
viatja a través de l’emoció.

El MA. Live in Tokyo és l’excusa
dels concerts que el duo fa aquest
estiu. És un repertori que fa temps
que treballen i que passa del No
surprises de Radiohead al No tro-
baràs la marde Maria del Mar Bo-
net, amb cançó popular argentina
i fado pel mig. Però cada concert
és diferent, i amb el canvi d’esce-
nari també muten les cançons,
que conceben com un joc. Un joc
amb unes normes que se saben
tant i des de fa tant de temps,  que
només artistes de la seva mida po-
den saltar-se. Les versions de l’en-
registrament de Tòquio tenen poc
a veure amb les que van presentar
a Roses, més enllà de les lletres i
melodies, que també cedien al
«deixar fer» que impera entre el
duo, ple de complicitat.

Sílvia Pérez Cruz i el
rebrot de la cultura

Acompanyada del pianista
Marco Mezquida, la cantant fa
ple en una nit difícil d’oblidar
al Sons del Món de Roses

Lo mejor está
por llegar

Apta. 
Horari: 8.30

(de divendres a diumenge
i de dimarts a dijous)

Scooby
Apta.

Horari: 4.30 - 6.30
(de divendres a diumenge 

i de dimarts a dijous)

Padre no hay
más que uno 2

Apta. 
Horari: 4.15 - 6.30 - 8.45

(de divendres a diumenge 
i de dimarts a dijous)

CINEMES ALBÈNIZ DE GIRONA
Setmana del 31 de juliol al 6 d’agost

SALA 11 SALA 13

ALBÈNIZ PLAÇA 972 410 660
Correu electrònic: albeniz10@cinemesalbeniz.cat
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L’alcalde de Tarragona, Pau Ricomà, tem que un rebrot
empitjori la crisi econòmica i demana un ‘pla de país’ per
abordar la inserció social dels ‘menes’ que ja són adults

SARA SANS
Tarragona

Amb només nou regidors –set
d’ERC i dos d’En Comú Podem–,
Pau Ricomà encapçala un govern
enminoriaqueliagradariaampliar
amb els partits que van donar su
portalasevainvestidura(Juntsper
Tarragona i CUP) i que van deixar
Josep Fèlix Ballesteros (PSC) a
l’oposiciódesprésdedotzeanysde
mandat.

Primerelstemporalsdelgener
i després l’explosió d’Iqoxe i el
coronavirus...Quèéselquemésli
preocupa,ara?
La gestió d’aquesta nova normali
tat. Si la situació es complica, els
problemes per a molta gent seran
moltgrans.L’afectaciódelapandè
mia a Tarragona no ha estat gaire
greu, però en qualsevol moment
pot empitjorar. Ara, com totes les
ciutats, vivim una sensació d’esgo
tament ielsproblemeseconòmics i
socialsnoesvanresolent.

Quines mesures concretes es
tanaplicant?
Ho hem posat tot sobre la taula,
però l’Ajuntament també ha de
quadrar els comptes i ja acumulem
més de deu milions no ingressats.
Tindremdificultats, perquènopo
drem demanar crèdit ni fer inver
sions. La situació és molt compli
cada.

Es va plantar davant el sector
del’hostaleriaquedemanavados
anysdecondonaciód’impostos.
Elsectornohodemanava,vaserun
col∙lectiu molt petit. No tenia cap
sentit.

Esvapolititzar,el conflicte?
Sí. Hi hapartits que si governessin
no es plantejarien algunes coses
perquè saben que són inviables.
Perquèalsbarssíialesperruqueri
eso tallersno?

Durant el desconfinament es
van veure moltes bicicletes en
una ciutat queno té ni deuquilò
metres de carrils bici. Amb la
prohibiciódecircularamésde30
km/h n’hi ha prou o Tarragona
estàperdentunaoportunitat?
Ser una ciutat desagregada no hi
ajuda... I al setembre aplicarem
aquestamesura perquè bicicletes i
vehiclessensemotorpuguincircu
lar per la calçada amb seguretat i
alliberar les voreres per a vianants.
Imésendavantpoderfercarrilsse
gregats.

Convertiran places d’aparca
mentencarrilsbici?
Si. Però és que cal tenir clares les
externalitatsde lesdecisions.

Per això la rambla o el passeig
marítimhandeixatdeconvertir
seenzonadevianantsels capsde
setmana?
Es pot fer tot, però cal estudiarho.

Elturismeésunsectorestratè

perialTarraco...
I és mèrit de l’hotel. Estem molt
contents i seràunestendard.

Enténquepelsoroll, lesterras
sesi lesocupacionslagentnovul
guiviurea laPartAlta?
Em preocupa la Part Alta. Una de
les coses que ha liquidat la crisi és
una part important de l’economia
submergida. Hi havia gent que vi
viad’això, iaquestfettambéprovo
ca una inestabilitat social i proble
mesambdiferents focus.

D’on venen els joves que han
ocupatcases?
SemblaqueTarragonaestàactu

ant com un cert pol d’atracció. És
una situació totalment injusta per
als ajuntaments. El problema és

brutal. En pocs anys van arribar a
Catalunya milers de menors no
acompanyats que ara són majors
d’edat. El govern central no els do
napapersperquèpuguintreballar i
nosaltres no tenim recursos per
atendre aquesta situació. Igual que
es va fer un pla d’acollida, s’hauria
de fer un pla d’inserció. Cal fer un
pla de país. Si no és impossible que
noesgeneriunproblema.

Alguns veïns no entenen que
aquests joves es puguin empa
dronarenunacasaocupadaoque
un assistent municipal els porti
menjarcadadia.
Hi ha coses difícils d’entendre. Hi
podenhaveralgunsdesfasaments i
ho estem estudiant, però tampoc
noentencquealgunsgrupspolítics
participin en aquestes xarxes de
solidaritat, que,més enllà d’ajudar,
actuencomaefectecrida.

SobreIqoxe, lamentaquenohi
hagi hagut una reacció més con

tundent per part de la Generali
tat iel sector industrial?
Una cosa és el que s’externalitza i
una altra el que es pot fer. No crec
que l’AEQTno lidoni rellevància.

Dos anys després dels Jocs
Mediterranis, no s’ha liquidat la
Fundacióilaciutatnodisposadel
pavelló.Encaras’estàpagantuna
malagestió?
Els jocshan suposat un retrocés en
moltes coses, i l’estem patint. No
méscalmirarcomestanelscarrers,
les voreres... Hemheretat una ciu
tat amb unesmancances enormes.
En equipaments culturals és molt
greu.Nohihaniunpladebibliote
ques...

S’han detectat irregularitats a
laFundació?
Noemconsten.Unaaltra cosa és si
s’haurien d’haver regalat entra
des...

Urbanísticamenthanposatfre
a l’expansióde laciutat.
No té cap sentit créixer demanera
il∙limitada, imenys encara ferho a
costa dels terrenys que tenen més
valor natural, l’anella verda. Fins i
totladirecciógenerald’Urbanisme
estàenaquesta línia.c

OCUPACIONS

“SemblaqueTarragona
actuacomuncertpol
d’atracciódejoves
sensepermísdetreball”

URBANISME

“No té sentit créixer
demanera il∙limitada,
i menys a costa de
l’anella verda”

XAVI JURIO

Ricomà, que també exerceix de regidor de Cultura, al Balcó delMediterrani

“Hemheretat una
ciutat ambunes

mancances enormes”

ENTREVISTA

gic per a la ciutat, però no hi ha
gerent i la regidora va dimitir fa
unessetmanes...
Lescampanyesd’estiuesfanabans.

Perònohihaviagerent.
Però la feina es va fer. Els proble
mes que tenim no es deuen a una
falta de planificació. És una àrea
que té molt de camp per recórrer.
Sompatrimoni de la humanitat i la
infraestructura hotelera és fràgil i
calferunesforç.Elpatrimoni,eltu
risme i la cultura cal treballarlos
coordinadament. És un sector que
pateixmolt, aquí tenim altres acti
vitats, comara la indústria, eñs ser
veis administratius... I la diversifi
cació semprevabé.

Acaba d’obrir l’hotel H10 Im

PAU RICOMÀ
Alcalde de Tarragona

Llicenciat en Història i Geografia
per la URV, Ricomà (Tarragona,
1957) va treballar més de

trenta anys a Caixa Tarragona
(ara Catalunya Caixa). Va fun
dar el sindicat de treballadors
d’aquesta entitat i en va presidir
el comitè d’empresa. De caràc
ter reposat i casteller de la Jove,

milita a ERC des de fa
vint anys.

SÍLVIA OLLER Girona

Lapolicia localdeRoseshaconfis
cat fins al 2 d’agost més de 3.500
articles, principalment vambes,
ulleres de sol, bosses demà, roba i
complements, dels venedors il∙le
gals que, des de fa anys, ocupen el
passeigmarítimdeSantaMargari
da. La xifra supera tot el material
comissat l’estiu del 2018, quan la
xifrademantersduplicava l’actual
(ara n’hi ha uns 150) i l’estratègia

policial tambéeradiferent: llavors
els agents patrullaven pel passeig
acompanyats per membres de se
guretat privada i les actuacions
comprometien la seguretat de la
policia, els transeünts, els veïns i
també els manters. Ara els agents
intercepten la mercaderia abans
que arribi al passeig. De totes ma
neres, els comerciants de la zona
continuen manifestantse diària
ment per demanar al Consistori
mesuresmés contundents. El pre

sidentde l’AssociaciódeComerci
ants de Santa Margarida, Ricardo
Moraes, diu que aquest any “serà
laruïna”peramoltsnegocis, jaque
a la reducció d’ingressos pel coro
navirusilafaltadeturismes’hiafe
geix la “competència il∙legal” dels
manters. El regidor de Seguretat
Ciutadanade l’AjuntamentdeRo
ses, Joan Plana, demana la impli
cació de laGeneralitat i l’Estat per
solucionar un problema que diu
que“supera l’àmbitmunicipal”.c

La policia deRoses confisca
més de 3.500 articles del ‘topmanta’

PERE DURAN / NORD MEDIA

Venedors il∙legals al passeig de SantaMargarida a finals de juliol
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COMARCAACTUALITAT

El Ple ordinari de l’Ajuntament
de la Jonquera, reunit el dimecres
29 de juliol, va aprovar les bases
per a la concessió de subvencions
per a professionals i microempre-
ses (de fins a sis treballadors) de
la Jonquera. La línia de subvenció
està dotada amb 50.000 euros i va
dirigida a persones físiques o ju-
rídiques que tinguin una activitat
empresarial al municipi. La fina-
litat d’aquesta és el manteniment

del teixit comercial i empresarial
local i reprendre l’activitat econò-
mica del municipi.

Una campanya més
L’Ajuntament jonquerenc infor-
marà pròximament de les dates
per a poder formalitzar la sol·lici-
tud de la subvenció amb la qual
podran destinar fins a un màxim
de 1.000 euros de despeses rela-
cionades amb el manteniment de
locals comercials, serveis i centres

de treball; campanyes de promo-
ció, màrqueting i difusió de l’acti-
vitat empresarial; foment de no-
ves activitats i nous serveis (pro-
moció de venda online i serveis a
domicili, entre altres); creació de
nous productes o inversions fetes
amb l’objectiu d’oferir nous pro-
ductes; o adquisició d’elements
de protecció i seguretat motivats
per la Covid-19. La campanya for-
ma part del pla de xoc de mesures
econòmiques del consistori.

REDACCIÓ LA JONQUERA

La Jonquera ajuda el comerç i
les empreses per pal·liar la crisi
L’Ajuntament informarà de les dates per formalitzar la sol·licitud

L’Ajuntament de Capmany va
aprovar definitivament, a finals
d’aquest mes de juliol, el projecte
d’adequació de la nau de llevant
de la Cooperativa Agrícola El Par -
ral, perquè pugui convertir-se en
el centre d’exposicions i interpre-
tació del vi. Aquesta seria la pri-
mera fase del projecte, redactat

per l’arquitecte Joan Antoni Rode-
ja, amb un pressupost de
95.595,84 euros. Aquest projecte
va ser aprovat inicialment en data
14 de maig d’aquest mateix any.

Un reclam
La intenció del govern municipal
capmanyenc és restaurar aquest
espai de la Cooperativa Agrícola

El Parral per tal de complementar
l’activitat enoturística que té el
municipi. 

La bona pràctica vitivinícola
que té el poble de Capmany tam-
bé ha estat un veritable reclam
per ubicar, allà, aquest centre
d’interpretació del vi, que obrirà
les portes a principis de l’any vi-
nent.

REDACCIÓ CAPMANY

Capmany completa el procés previ
per adequar la Cooperativa Agrícola 

MARC TESTART

L’alcalde, Joan Fuentes, i el segon tinent d’alcalde, Joan Raventós.

El president de la Generalitat,
Quim Torra, s’ha reunit aquest 3
d’agost, de forma telemàtica, amb
representants de l’Alt Empordà
per seguir l’evolució de la Covid-
19 a la comarca. Torra ha expres-
sat el seu suport als responsables
i ciutadans, perquè entén que «és
un moment complicat, especial-
ment per als municipis més turís-
tics». Entre els assistents a la reu-
nió, les alcaldesses de Figueres,
Agnès Lladó; Vilafant, Consol

Cantenys, i Roses, Montse Min-
dan, i la presidenta del Consell
Comarcal, Sònia Martínez.

REDACCIÓ FIGUERES

El president Torra expressa
el seu suport a la comarca
davant dels brots de Covid

EMPORDÀ

Quim Torra.
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Els menors de Roses amb edats
compreses entre els 14 i els 18
anys denunciats per consum o ti-
nença de drogues tòxiques, estu-
pefaents o substàncies psicotrò-
piques a la via pública, podran
optar a partir d’ara per participar
en un programa educatiu. Con-
duït per psicòlegs i tècnics espe-
cialitzats, el programa consistirà
en la realització dels tallers sobre
hàbits saludables i consum que
duu a terme el Consell Comarcal
de l’Alt Empordà, així com en el
seguiment d’un procés d’entre-
vistes tant amb els joves com amb
la seva família.

L’Àrea d’Acció Social de l’Ajun-
tament de Roses «impulsa,
d’aquesta manera, una nova via
per abordar aquests casos d’una
manera preventiva per sobre de
la via sancionadora, incidint en
mesures positives que tinguin en
compte la salut i un desenvolu-
pament integral sa d’adolescents
i joves. A més, es volen evitar pro-
blemàtiques socials derivades
del consum de drogues», segons
han informat fonts de l’Ajunta-
ment de Roses.

Segons les mateixes fonts, la fi-
nalitat del programa és aconse-
guir que els joves assumeixin les
seves accions i acceptin la realit-
zació d’una mesura educativa,
tant per al seu propi benefici i del
seu entorn familiar i personal,

com per al de la comunitat, aju-
dant a la disminució dels riscos
que aquestes conductes causen
a la seguretat ciutadana. En
aquest sentit, la regidora respon-
sables de l’Àrea d’Acció Social, Es-
ther Bonaterra, ha remarcat que
es tracta «d’un projecte molt in-
teressant que pot tenir un retorn
social molt positiu».

El programa s’articula a partir
d’un conveni signat entre Ajun-
tament de Roses, Consell Comar-

cal i Departament d’Interior, en
el qual es marquen les línies de
col·laboració entre les tres admi-
nistracions. D’aquesta manera,
s’estableix la coordinació entre
comandaments i agents de Mos-

sos d’Esquadra, Policia Local i
tècnics i responsables de serveis
socials, que activaran el protocol
d’actuacions necessàries en el
moment en què es detectin les
denúncies a menors d’edat per
aquesta tipologia d’infraccions.

L’Ajuntament de Roses va
aprovar, en el darrer ple, la im-
plantació al municipi d’aquest
conveni. L’acord va comptar amb
la unanimitat de tots els regidors
del plenari.

REDACCIÓ ROSES

Menors sancionats per droga podran
acollir-se a un programa educatiu
La mesura és una alternativa a la denúncia i consisteix en uns tallers, també pensats per als pares

BORJA BALSERA

El programa educatiu sobre hàbits saludables està adreçat a joves d’entre 14 i 18 anys.
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ROSESACTUALITAT

Aquesta via incideix 
en mesures positives per als
joves, tenint en compte el seu
desenvolupament saludable

L’Àrea de Promoció Econòmica
de l’Ajuntament de Roses ha en-
gegat, aquest mes d’agost, una
nova campanya per atraure el pú-
blic i visitant de proximitat fins a
la població. Amb el lema Roses et
convida a un gelat, més de qua-
ranta comerços i serveis obse-
quien els seus clients amb butlle-
tes rasca-rasca on el premi és un
gelat, vinculant així el sector de la
restauració i el comercial.

El funcionament de la promo-
ció és el següent: fins al 31 d’agost,
la targeta rasca-rasca s’aconse-
gueix per les compres d’un import
mínim de 10 euros. Si la targeta té
premi, es podrà bescanviar en al-
guna de les gelateries adherides
per  un gelat d’una bola en terrina

o cucurutxo. Entre els establi-
ments que hi participen, es troben
botigues d’alimentació, de moda
i complements, perruqueries i es-
tètiques, floristeries... oferint un
ampli ventall de possibilitats de
compra per obtenir premi.

L’objectiu és atreure públic vi-
sitant de l’àrea de proximitat de
Roses, per la qual cosa s’acom-
panyarà amb una campanya de
promoció que abastarà l’Empor-
dà i comarques veïnes, com ara la
Garrotxa, el Ripollès o Osona.

REDACCIÓ ROSES

Roses convida a un gelat els
clients dels comerços i serveis
Per un import mínim 
de compra de 10 euros,
s’aconsegueix una targeta
«rasca-rasca» que té premi

Alguns representants del Con-
sell Escolar Municipal de Roses
van exposar, en la darrera reunió,
la conveniència de realitzar algu-
na mena de formació sobre l’ús de
noves tecnologies per a famílies,
atesa l’experiència del darrer tri-
mestre del curs passat, que
l’alumnat el va passar confinat i
fent les tasques escolars a casa. La
proposta va ser ben valorada pels
representants de l’Ajuntament,
que en van prendre nota. 

Una altra qüestió sol·licitada
pels assistents a la reunió, que es
va celebrar la setmana passada, va
ser la continuïtat de les activitats
incloses en el Pla Educatiu d’En-
torn de Roses, del qual l’Ajunta-
ment va informar que seguiria re-
alitzant-se el curs vinent.

El Consell Escolar Municipal,
en el qual participen represen-
tants de l’Ajuntament de Roses i
els diferents membres de la co-

munitat educativa de la població
(escoles, instituts, llars i AMPA.)
va abordar, principalment, les
mesures i actuacions relaciona-
des amb la crisi de la Covid19.
D’una banda, es van relacionar el
detall de tasques realitzades des
del 13 de març, a partir del tanca-
ment dels centres, així com les
que es duran a terme a partir del
setembre amb l’inici de curs. 

Evitar contactes entre grups
Entre aquestes, es troben la inten-
sificació de la neteja de les escoles,
la sectorització dels diferents es-
pais i patis dels edificis per evitar
els contactes entre grups d’esco-
lars, el control d’accessos als cen-
tres en els moments d’entrada i
sortida d’alumnat per evitar cues
i aglomeracions, la gestió dels
menjadors escolars, o les necessi-
tats de digitalització existents al
municipi en cas d’un nou episodi
de confinament.

REDACCIÓ ROSES

Pares d’alumnes
demanen formació en
l’ús de noves tecnologiesEMPORDÀ

L’obsequi és un gelat d’una bola en terrina o cucurutxo.

AJUNTAMENT DE ROSES

Hi ha deu minideixalleries.

El paisatge urbà de Roses ha in-
corporat un nou element, les mi-
nideixalleries. L’Ajuntament n’ha
instal·lat deu distribuïdes per di-
ferents zones. Al nucli antic: plaça
Pep Ventura, Riera Ginjolers amb
carrer Puig Rom, estació de bus
amb Gran Via Pau Casals, plaça
Llevant i Jaume I amb plaça Fre-
deric Rahola. Al Mas Oliva: davant
les instal·lacions Tennis Roses. A
Santa Margarida: avinguda Gola
Estany. Al Mas Mates: plaça de
l’Alegria. I tant al Mas Buscà com
al Mas Fumats, a l’entrada de la ur-
banització. En les minideixalle-
ries es poden dipositar residus sò-
lids de petit format i consumibles
domèstics, sense necessitat de
traslladar-se a la deixalleria situa-
da a la carretera de les Arenes.

REDACCIÓ ROSES

Minideixalleries, 
el nou element urbà
per reciclar residus
de petit format
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INFORMACIÓ FACILITADA PER LA 

FUNERÀRIA VICENS

Rafael Aliseda Mora. 76 anys. Va
morir el 25 de juliol del 2020.
Inhumat a Figueres.
Rosa Martí Oliveras. 82 anys. Va
morir el 25 de juliol del 2020.
Inhumada a Vilabertran.
Cande García García. 86 anys. Va
morir el 27 de juliol del 2020.
Incinerada.
Aurora Álvarez Gil. 82 anys. Va
morir el 27 de juliol del 2020.
Incinerada.
Francisco Moreno Lirón. 64 anys.
Va morir el 28 de juliol del 2020.
Inhumat a Lorca (Múrcia).
Antonio Javier Monzón Muñoz.
72 anys. Va morir el 27 de juliol del
2020. Incinerat.
Maria Dolors Barris Barris. 85
anys. Va morir el 29 de juliol del
2020. Inhumada a Mollet de Peralada.
Teresa Almar Custal. 91 anys. Va
morir el 29 de juliol del 2020.
Inhumada a Sant Mori. 

INFORMACIÓ FACILITADA PER LA 

FUNERÀRIA EMPORDANESA-ÀLTIMA

Maria Farreró Cairó. 76 anys. Va
morir el 27 de juliol del 2020.
Inhumada a Figueres. 
Maria Rosa Juventells Brugués.
74 anys. Va morir 28 de juliol del
2020. Incinerada. 
Elena Teixidor Calvet. 102 anys.
Va morir el 29 de juliol del 2020.
Inhumada a Figueres. 

DEFUNCIONS

La Policia Local de la Jonquera
ha pogut identificar i denunciar al
jutjat les persones que presump-
tament van cometre un delicte de
furt en què les víctimes eren una
parella de gent gran. El presumpte
furt va tenir lloc el 18 de juliol pas-
sat, pels volts de les 11 del matí, al
pàrquing del supermercat Escu-
dero,  a la Jonquera mateix. El de-

licte pel qual aquestes persones
estan acusades té a veure amb un
furt en què van aconseguir apo-
derar-se, presumptament, de
1.700 euros, a més de diverses tar-
getes de crèdit i de documentació
personal de França. 

La Policia Local de la Jonquera
va poder comprovar que els pre-
sumptes autors tenen diversos
antecedents contra el patrimoni.

REDACCIÓ LA JONQUERA

Identifiquen a la Jonquera els
presumptes autors d’un furt
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ACTUALITATCOMARCA

POLICIA LOCAL DE LA JONQUERA

Els presumptes lladres estan acusats d’haver-se apropiat 1.700 euros.

Els Mossos d’Esquadra han de-
tingut un home acusat de ser un
lladre multireincident per assetjar
sexualment una adolescent de 14
anys a Roses. Els fets van tenir lloc
el 29 de juliol, al vespre, al carrer
Riera Ginjolers. El delinqüent,
que és un vell conegut de la poli-
cia perquè figura en els arxius de-
lictius, presumiblement va co-
mençar a seguir la menor mentre
li feia insinuacions sexuals. La
nena va poder desempallegar-
se’n i va aconseguir refugiar-se en
un establiment, des d’on va dema-
nar ajuda i van alertar la policia. 

Gràcies a la descripció facilita-
da per la menor sobre els trets fí-
sics de l’assetjador, els Mossos
d’Esquadra el van poder localit-
zar, identificar i arrestar poc des-
prés al mateix carrer. El detingut,
que té 38 anys, acumula nombro-
sos antecedents per delictes con-
tra el patrimoni. 

Els fets pels quals se’l denuncia
van tenir lloc poc després d’un
quart de vuit del vespre. La menor
de 14 anys caminava pel carrer
Riera Ginjolers de Roses quan
aquest home se li va acostar i li va
començar a fer comentaris amb
connotacions sexuals. L’home va

començar a seguir l’adolescent
pel carrer i, fins i tot, va arribar a
agafar-la del braç per provar d’en-
dur-se-la a la força. La menor es
va poder escapolir de l’assetjador
i va córrer a refugiar-se en un es-
tabliment de la zona. Un cop al lo-
cal, va explicar als propietaris el
que li havia passat i van poder avi-
sar la policia. 

D’entre els nombrosos antece-
dents que té aquest home, cap
abans havia estat relacionat per
delictes sexuals, però al seu histo-
rial sí que li consten un reguitzell
de detencions per robatoris, furts,
amenaces o atemptat contra
agent de l’autoritat. L’home, al
qual li han imputat un delicte
d’assetjament sexual, té el seu
dar rer domicili conegut a la loca-
litat d’Albanyà.

REDACCIÓ ROSES

El detenen per
assetjar una noia
de 14 anys a Roses
L’home, de 38 anys, la va perseguir per un
carrer cèntric mentre li anava fent insinuacions 

El presumpte assetjador 
té nombrosos antecedents
policials per delictes
relacionats amb robatoris

L’assetjador, fins i tot, va
arribar a agafar la noia del
braç per provar d’endur-se-la
a la força, però ella va escapar

Els Mossos d'Esquadra han
frustrat un robatori de part de la
càrrega d’un camió a Garrigàs (Alt
Empordà) perquè la banda de lla-
dres que el va cometre va saltar-se
un senyal de Stop. Els assaltants
van estar a punt de xocar contra
un cotxe patrulla i, quan els agents
els van aturar, van arrencar a cór -
rer. Anaven amb un cotxe i una
furgoneta, on portaven una dot-
zena d’aparells d’aire condicionat
que havien robat aquella matina-
da de l’interior d’un tràiler esta-
cionat en una àrea de servei de
l’autopista AP-7. 

Hi havia quatre delinqüents
implicats en aquests fets. Tres van
aconseguir fugir de la policia i un
quart va ser detingut, acusat d’un
delicte de furt a interior de vehicle.
Després de passar a disposició ju-
dicial, va quedar en llibertat pro-
visional. La detenció va tenir lloc
el 25 de juliol. Una patrulla de

Mossos estava circulant per l’N-II
quan, a l’alçada del trencant de
Garrigàs, van haver de fer un cop
de volant per evitar xocar amb un
cotxe que s’acabava de saltar un
Stop per incorporar-se a la nacio-
nal. Quan els agents van aturar el
vehicle, els tres homes que hi ha-
via a dins van sortir corrents cap a
una zona boscosa propera. La pa-
trulla, però, va poder atrapar el
conductor. Els altres dos van
aconseguir escapar. Al darrere
d’aquest cotxe hi anava una fur-
goneta. A dins hi anava només el
conductor, que quan va veure la
policia també va fugir corrents en
la mateixa direcció que els altres.
A aquest, no el van poder atrapar.
Els Mossos d’Esquadra van ins-
peccionar la furgoneta i van veure
que a dins hi havia dotze aparells
d’aire condicionat. Quan van pas-
sar-ne la matrícula, també van
comprovar que constava als ar-
xius policials com a robada.

REDACCIÓ GARRIGÀS

Els Mossos aconsegueixen
frustrar el robatori 
en un camió a Garrigàs 

BÀSCARA

Aparatós accident de trànsit a l’N-II
entre una furgoneta i dos turismes

Un accident entre una furgoneta i dos turismes, al terme municipal
de Bàscara, va fer que durant una bona estona, el 30 de juliol passat,
no poguessin circular vehicles per aquest tram de l’N-II. El trànsit es
va haver de tallar perquè els Bombers, que s’hi van desplaçar amb cinc
dotacions, van haver de treballar per alliberar una de les persones ocu-
pants, que havia quedat atrapada. El xoc entre els tres vehicles va passar
pocs minuts abans de les 8 del matí.

REDACCIÓ BÀSCARA

Breu

Adif ha posat en funcionament
unes càmeres per controlar la
temperatura corporal als viatgers
que agafin l’AVE des de l’estació de
Sants de Barcelona, amb l’objec-
tiu de prevenir possibles casos de
Covid-19. Es comprova fins a qua-
tre cops si el viatger té febre abans
de denegar-li l’embarcament o
permetre-li continuar el viatge.

REDACCIÓ FIGUERES / VILAFANT

FIGUERES-VILAFANT

Els viatges de l’AVE des
de Sants han de passar
un control de febre

Passeig de Cementiri, 17  –  17600 FIGUERES
Tel. 972 50 12 12

C/ Comte Jofre, 12  -  17490 LLANÇÀ 
Tel. 972 50 12 12 www.funerariavicens.com – info@funerariavicens.com
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Va començar al món de la mú-
sica de ben petit, i l’any passat va
treure el seu primer disc, Amu-
za, que en esperanto vol dir di-
versió.

Què és per a vostè la música?
Per mi la música és la forma

que tinc d’expressar tot allò que
sento de la manera més senzilla,
natural i pura que tinc.

Com defineix la seva música?
La definiria com una música

alegre i optimista, però que tam-
bé explica veritat. Crec que és
una música que tu vas a un con-
cert i t’ho passes molt bé, però no
parlo de coses banals, normal-
ment intento parlar d’allò que
sento.

Com valora l’experiència
d’entrar a Operación Triunfo?

Molt positiva, més que res per-
què he pogut estar fent el que
més m’agrada durant tres mesos
i acompanyat d’unes persones
que són meravelloses i que real-
ment, són el més bonic que
m’emporto d’OT. 

Va ser el primer concursant
d’OT que va cantar en català en
una gala. 

Va ser espectacular i un orgull!
És fort que no s’hagués cantat
mai a una televisió pública de
l’estat en català, quan el català és
una llengua oficial, també. No-
saltres no sabíem el que s’estava
movent a fora, però va haver-hi
una mica de rebombori. 

S’esperava tot l’èxit que ha
tingut la cançó Escriurem?

No m’ho esperava! Era una
cançó que era la balada del disc,
i tothom s’esperava un disc mo-
gut. Que la balada final sigui el
tema que més s’ha escoltat aquí
Catalunya, va ser una sorpresa. 

D’aquesta mateixa cançó se
n’ha fet una versió amb altres
cantants per recollir fons per
combatre la Covid-. D’on va
sorgir aquesta idea?

Un dia dels que estàvem con-
finats, em van arribar molts més
missatges a Twitter i Instagram
del que era habitual, i era  que
s’estava posant als balcons. Fins
i tot, moltes persones que no la
coneixien creien que era feta per
al moment. I vam pensar, si la
gent se l’estava fent seva, què mi-
llor que a partir d’ara tot el que
generi aquesta cançó sigui real-
ment per ajudar la causa. Vam
contactar amb amistats meves,
gravant des de casa, amb en Car-
los Avatar produint des de casa
seva, que hi té el seu estudi. I així
va ser, molt fàcil.

En general, tot el seu primer
disc ha tingut molt bona accep-
tació i agrada molt. Com ho va-
lora?

Molt positivament, perquè és
el primer disc que faig i això soc
jo en música. El que sí que és cert,
que ara miro enrere, i nosaltres
vam fer les cançons i directa-
ment vam entrar a gravar-les per-

què havíem de fer la gira, i les
cançons que entraran al disc nou
són molt més madures, ha donat
temps a remoure-les més.

Què va sentir quan va saber
que actuaria a Eurovisió?

«Sentimiento de encontrados»,
perquè anar a Eurovisió està
molt i molt bé, però aquest any
precisament era a Israel, un país
amb el qual estic totalment en
desacord amb totes les políti-
ques repressives a Palestina, ni
res d’això. Però, per contracte,
havíem d’anar-hi i preservar el
caràcter apolític del festival. El fet
d’anar a Eurovisió, fantàstic, es
genera un ressò impressio-
nant, la gent et coneix
arreu del món, et
preparen super-
bé, sí que és cert
que has d’estar
cinc mesos tre-
ballant només
per a Eurovi-
sió.

Com ha
afectat la

crisi sanitària a la seva gira de
concerts?

Teníem 55 bolos, han passat a
ser-ne 10 i en format reduït i mol-
tíssima seguretat. Però amb això,
estem demostrant que els con-
certs es poden fer i que la cultura
és segura.  

Com és fer concerts amb les
actuals mesures?

Depèn. Si agafem de punt de
partida com estàvem abans del
confinament, és una merda, no
hi ha una altra paraula per dir-
ho. Però, si agafem de punt de
partida el confinament, sense
sortir de casa i que ningú s’ima-

ginava fent concerts enlloc,
doncs és un pas im-

portant i està molt
bé. 

Creu que s’ha
deixat de banda

el sector cultu-
ral?

Sí, com
sempre.
Sembla que
estiguem

en un país que interessa més que
hi hagi gent borratxa als bars que
gent que consumeixi cultura. 

Durant el confinament, va
publicar el videoclip de la can-
çóMe vale, com ha sigut gravar-
la des de casa? 

El que teníem era un mòbil, i
vam dir, vinga, anem a provar fer
un videoclip amb ell a veure què
passa. Vaig intentar esprémer al
màxim el meu germà i els meus
pares van acabar farts de mi per-
què estava tot el dia dient-los:
«Mama, ara no pots estar al men-
jador». «Papa, ara no pots ser a
no sé on». I així ho vam fer.

Com serà el concert de Sons
del Món de divendres?

No serà un concert com els
que esteu acostumats a veure’ns.
Hem tingut la sort, que en Gerard
Aledo, l’antic cantant del grup
Animal, ens ha produït el directe
i ha sortit una cosa molt canyera
i us dic que a la segona cançó us
haureu d’aixecar de les cadires.

Actuarà al Festival Acústica
de Figueres. En tenia ganes?

Em fa moltíssima il·lusió, la ve-
ritat. Perquè és un festival amb
molt de renom a Catalunya. A
més, sembla que la província de
Girona em té un amor especial,
perquè molts dels concerts els
estem fent per allà i tots estan
anant molt bé. Estic molt feliç.

Al Festival Strenes va cantar
cançons que encara no havien
vist la llum. Les podrem sentir
a Sons del Món?

I tant! I potser alguna nova
més.

Quan tindrem nou disc?
Jo crec que a finals d’any ja tin-

drem cosetes del nou disc, no sé
sí el disc sencer o algun single.
Però segur que abans que acabi
l’any alguna cosa surt.
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Entrevista Miki Núñez

«A la segona cançó, us haureu
d’aixecar de les cadires»

Cantant. Miki Núnez, nascut a Terrassa fa 24 anys, va participar en l’edició del 2018
d’Operación Triunfo i va representar Espanya a Eurovisió el 2019, amb La Venda. El
7 d’agost actua a la Ciutadella de Roses, a les 10 de la nit, en el marc de Sons de Món.

El terrassenc ha preparat una actuació amb sorpreses a Roses

IMATGE PROMOCIONAL DE MIKI NÚÑEZ

Miki Núñez afirma que cantar en català en una gala d’OT va ser espectacular i un orgull.

Definiria la meva
música com alegre 

i optimista, però que
també explica veritat»

Estem demostrant
que els concerts 

es poden fer i que 
la cultura és segura»

 7 d’agost, a les 22.00 hores
Concert de Miki Núñez
 8 d’agost, a les 22.00 hores
Concert de Manel 
9 d’agost, a les 22.00 hores
Concert de Stay Homas
 13 d’agost, a les 22 hores
Concert de Pablo López 
 14 d’agost, a les 22 hores
Concert d’Els Amics de les Arts 
 15 d’agost, a les 22 hores
Concert de Lola Índigo

*Tots els concerts es fan a l’escenari 
de la Ciutadella de Roses. Obertura de
portes i zona village, a les 20.00 hores 

SONS DEL MÓN

CUJEDA
Resaltado
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La situació sanitària que viu el país
no permet la celebració del tradicional
acte d’entrega de la Dracma al Teatre
Municipal de Roses. Tot i així, des de
l’equip de govern s’ha acordat que l’any
2020 no quedi en blanc en el llistat de
guardonats i, per aquesta raó, s’ha de-
cidit concedir la Dracma 2020, de for-
ma honorífica, a totes aquelles perso-
nes que han treballat i col·laborat per
mitigar els efectes de la pandèmia, es-
pecialment en els moments més durs
del confinament i l’estat d’alarma.

L’acte, que es fa el 15 d’agost a la sala
de plens de l’ajuntament, serà breu i
sense públic. Tots els regidors del con-
sistori, encapçalats per l’alcaldessa,
Montse Mindan, es reuniran per fer la
lectura del text en què es fan constar les
consideraciones per les quals la distin-
ció s’atorga a un conjunt de persones.

«Volem que quedi per a la posteritat
que l’any 2020, l’any de la Covid, la
Dracma de Plata va ser per al volunta-
riat de Roses, per a totes aquelles per-
sones que han dedicat temps i esfor-
ços a ajudar els altres. No podem no-
menar-los tots i totes perquè són tants
que de ben segur ens en deixarem
molts. El guardó també està adreçat
als professionals del CAP, de les resi-
dències, dels cossos policials, dels ser-
veis d’emergències», explica l’alcal-
dessa rosinca, alhora que descobreix
com de difícil seria poder donar en mà
un reconeixement tan ampli. 

El llençol i les mascaretes
«Hi ha tanta gent que ha fet i fa coses,
tantes persones anònimes que merei-
xen un reconeixement. Mira aquest
exemple, un dia, durant el confina-
ment, va venir a l’ajuntament  una per-

sona que estava repartint mascaretes.
Ens va dir que havia trencat un llençol
per cosir-les i que a nosaltres ens en
deixava deu».

Montse Mindan s’ha preparat un
petit discurs per al 15 d’agost, perquè,
malgrat la situació d’excepcionalitat
que fa impossible celebrar la Festa
Major com acostuma a ser habitual, hi
ha actes, com diu ella,  que val la pena
conservar. Ja ha avançat que aquest
any no hi pot haver ni focs artificials,
ni barraques, ni tampoc la celebració
de la missa ni la desfilada de gegants.
Cap activitat que pugui generar aglo-
meracions de gent. El programa es
presenta com a «minimalista», tal com
l’ha definit la pròpia alcaldessa. Si no
hi ha cap contratemps, però, tots
aquells actes que sí que s’adapten
a les mesures de seguretat es po-
dran celebrar.

MAIRENA RIVAS  ROSES

«Volem que consti que el 2020 
la Dracma és per al voluntariat»
L’alcaldessa explica que el guardó es concedirà de forma honorífica, el 15 d’agost

La Dracma de Plata de Roses és
la màxima distinció que l’Ajunta-
ment atorga a persones, entitats o
col·lectius, en reconeixement a les
seves aportacions al municipi. El
guardó simbolitza els orígens de la
població i fa referència a les mone-
des o Dracma de Roses que es van

encunyar a la colònia grega de Rho-
de. A l’anvers de la moneda, apareix
un cap femení complementat amb
la llegenda grega externa, rodeton.
El revers es va anar esquematitzant
progressivament. Des de 1994, els
alcaldes i alcaldesses de Roses en-
treguen la dracma de plata als guar-
donats durant la Festa Major. 

M. R.  ROSES

Un reconeixement per l’aportació feta al municipi

GERARD BLANCHÉ

L’alcaldessa de Roses, Montse Mindan.

SM
gestions
Granada, 1, local 1

ROSES
tel. 670 421 465
info@smgestions.com
www.smgestions.com
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Enguany, la celebració de la
Festa Major de Roses ha hagut
d’adaptar-se a les necessitats pro-
duïdes per la situació sanitària.
D’acord amb les mesures de pre-
venció i seguretat dictades per les
autoritats sanitàries, l’Ajuntament
ha preparat una programació va-
riada que tindrà lloc entre el 7 i el
16 d’agost, formada per activitats
diverses com ara concerts, visites
guiades, exposició, activitats rela-
cionades amb el  benestar, espec-
tacles infantils, sardanes o hava-
neres.

«Davant de la situació d’incer-
tesa que hi ha per tot plegat, vam
decidir eliminar les barraques di-
rectament» ha remarcat el regidor
de Cultura i Festes, Èric Ibáñez.

Però per la festa major la música
tindrà un paper destacat, «ja que
tenim la sort de tenir tant la Ciu-

tadella com l’envelat de la plaça
Rahola i podem limitar l’accés».
Hi haurà audició de sardanes,
concerts d'orquestra, amb La Sel-
vatana com a tret de sortida, a la
plaça Frederic Rahola, i, per tan-
car, el dia 16 n’hi haurà un altre al
mateix espai amb la Metropol.  Al
mateix escenari es farà la cantada
d’havaneres el dia 9. 

Per abastar els diferents pú-
blics, «entremig tenim un concert,
el dimarts dia 11,  amb el grup lo-
cal de Roses D-Gremlins que
compleix deu anys. Amb aquest
acte anem a buscar la  gent més
jove». L’actuació també es farà a la
Rahola. Tots els concerts són amb
entrada gratuïta, però amb reser-
va prèvia, ja que els aforaments als
actes són limitats.

SÒNIA FUENTES ROSES

Roses s’anima amb un cartell
festiu reduït però molt variat
Música, exposició, espectacles infantils, entre els actes del 7 al 16 d’agost

La revista que l’Ajuntament de
Roses edita cada any amb motiu
de la celebració de la Festa Major
del municipi dedica enguany, da-
vant l’excepcionalitat de la pandè-
mia mundial de la Covid-19, un
monogràfic a les seves conse-
qüències: a com s’ha viscut a Ro-
ses l’estat d’alarma, i a ajudar a re-
flexionar sobre els reptes que el
futur ens obligarà a afrontar. 

La portada de la revista, amb
una imatge de l’estàtua del mestre
d’obres situada davant de la Ciu-
tadella lluint mascareta, ja avança
al lector la temàtica central de la
revista d’enguany. A diferència
d’edicions anteriors, en què es
tractaven temes històrics, la revis-

ta 2020 està dedicada a l’actualitat
més vigent, tractant el tema de la
Covid-19 des de diferents punts
de vista, amb tres articles que re-
flecteixen la situació des de ves-
sants diferents. 

El primer article que apareix a la
revista és «El confinament dels
més fràgils», de la periodista Mar-
ta Gibert, centrat en com es va viu-
re, a partir del 20 de març, el con-
finament a la residència geriàtrica
Nova Vida de Roses.

La filòloga i escriptora Cristina
Masanés fa reflexionar sobre com
ens ha afectat la pandèmia. Per
acabar, un tercer article del cap de
la Policia Local de Roses, Eduard
Campà, amb l’eloqüent títol «La
genialitat empordanesa», relata
algunes de les estratègies empra-
des per la ciutadania per saltar-se
el confinament.  

La part gràfica inclou, d’una
banda,  una tria d’imatges que ciu-
tadans i ciutadanes han fet arribar
des del mes d’abril a l’Arxiu Muni-
cipal de Roses i, de l’altra, les foto-
grafies realitzades per en Jaume
Cusí, que ofereixen un recull dels
comportaments excepcionals de
la gent de Roses durant el confi-
nament i el postconfinament.

REDACCIÓ ROSES

La Revista de la Festa recorre els
dies de confinament al municipi
 La publicació dedica 
un monogràfic 
a les conseqüències 
de la pandèmia

LA CLAU
La seguretat per davant 
de la diversió
 La  participació en els  ac-
tes de la festa haurà d’anar
acompanyada del compliment
d’estrictes mesures de segure-
tat, com ara ús de mascareta, i
distanciament social i reserva
prèvia a les activitats.

EMPORDÀ

Detall de la portada de la revista.
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PROMOCIÓ:
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FACIALS AMB

MASSATGES

ESPECÍFICS

Ramón y Cajal, 9 · ROSES

972 152 680

Depilació masculina i femenina

Manicura i pedicura

Permanent i tint de pestanyes

Maquillatge

Solàrium
Tractaments corporals i facials
Massatges

45€

Riera Ginjolers, 31 • ROSES • Tel. 972 152 818
kimycaramels@hotmail.es
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La frenada en sec del món de
l’esport per la pandèmia de la Co-
vid-19 representa un nou repte en
la cursa d’obstacles del Club
Handbol Empordà. I és que els
dos equips sèniors i els cinc de
base van haver de donar per fina-
litzada la temporada excessiva-
ment d’hora amb un regust agre-
dolç. Tot i la situació i la incertesa,
l’entitat espera poder mantenir el
creixement que acumula des del
2011, any que es van fusionar l’Es-
plais i el Joventut Roses, una unió
que ha donat els seus fruits per
consolidar la massa social del
club amb gairebé un centenar de
jugadors i jugadores que han aca-
bat el calendari bruscament. «La
temporada ha estat estranya. Vam
començar molt bé, tots els equips
funcionaven, els juvenils estaven
entre els millors de la lliga i el sè-
nior masculí a prop de la segona
fase. Acabar així ha estat un pal
gros per a tothom», explica Anto-
nio Gómez, president i coordina-
dor esportiu de l’entitat. El màxim
responsable va haver d’ocupar el
lloc d’un dels noms propis
d’aquest esport a la comarca, Edu
Berta, que per motius personals
suma un parèntesi a la seva trajec-
tòria, encara que Gómez recalca
que «aquest és el seu lloc, només
li estic guardant temporalment
fins que torni».

Els dubtes per a la pròxima
temporada són evidents en tots
els escenaris esportius, un condi-
cionant que afecta especialment
a la base tot i les directrius institu-
cionals. «La Federació ens ha ani-
mat a planificar el curs com si fos
normal, tenint en compte que en
qualsevol moment pot canviar la
situació», comenta el president,
que confirma la inscripció del sè-
nior masculí i femení, que co-
mençaran el calendari, en princi-
pi, el cap de setmana del 4 d’octu-
bre. Precisament, l’handbol feme-
ní és una de les principals vies de
desenvolupament del club altem-
pordanès, uns esforços que s’han

traduït en el primer equip i el ca-
det, aglutinant dos equips feme-
nins per primera vegada en la his-
tòria de l’entitat. «Des del primer
moment, un dels grans projectes
d’aquesta junta directiva és
l’handbol femení. Cada any des-
tinem recursos per impulsar-lo i
penso que anem pel bon camí»,
comenta.

La llosa de sempre
La lluita dels esports minoritaris
o amb poca tradició a l’Alt Empor-
dà no és cap novetat. De fet, per
consolidar a prop d’un centenar
de jugadors i jugadores en set
equips, s’han destinat molts esfor-
ços en promocionar l’handbol a
les escoles de Castelló d’Empúries
i Roses amb l’objectiu de fer créi-
xer la massa social de l’entitat.
«Cada any busquem fer una mica
més. Som un esport minoritari i
no és gaire conegut a l’Alt Empor-
dà, però ho volem compartir amb
la gent. Hem anat de menys a més
i considero que tenir dos equips
femenins és una mostra que es-
tem avançant», explica Gómez
sobre la realitat de l’handbol a la
comarca. I és que després de la fu-
sió, el CH Empordà s’ha consoli-
dat com l’únic club de la comarca
per lluitar contra la llosa de sem-
pre que posa en risc la supervi-

vència de moltes pràctiques es-
portives, encara que aquest perill
sembla no amenaçar el club al-
tempordanès en aquests mo-
ments, tal com demostra la seva
trajectòria.

Un projecte de futur
Un dels encerts fonamentals del
Club Handbol Empordà és el seu
full de ruta. Des del seu origen,
busca impulsar aquest esport a
través de diferents seus i munici-
pis. De moment, el club compta
amb equips a Castelló d’Empú-
ries i Roses, encara que la meta a
mitjà i llarg termini és més ambi-
ciós. «Juntament amb l’Edu Berta
i la junta directiva, ens vam mar-
car com a objectiu englobar el
màxim nombre de municipis pos-
sible. La idea és entrar a poc a poc
a altres pobles de la comarca», ex-
plica Gómez. I és que abans de
l’aturada en sec, el club va comen-
çar a treballar amb Fortià com a
nou escenari de l’handbol a l’Alt
Empordà, a través d’una fórmula
sostenible i de proximitat, que ga-
ranteix fer passos en ferm cap a un
futur prometedor.

HANDBOL

SAID SBAI CASTELLÓ D’EMPÚRIES

El Club Handbol Empordà amb dos equips
femenins i un full de ruta clar per al futur
L’entitat busca superar la incertesa actual i seguir progressant en l’expansió d’aquesta modalitat esportiva a l’Alt Empordà

EMPORDÀ

L’objectiu és fer evolucionar l’handbol a l’Alt Empordà.

EMPORDÀ

Dos equips femenins per primera vegada.

EMPORDÀ

La idea és entrar 
a poc a poc en

altres municipis de la
comarca i fer créixer
aquest esport»

ANTONIO GÓMEZ
PRESIDENT I COORDINADOR

EMPORDÀ

Gairebé un centenar de jugadors i jugadores formen els set equips del club.

 Set equips i gairebé un 
centenar de jugadors i jugadores
Els altempordanesos mantenen esta-
ble el nombre de jugadors des de fa
dues temporades, una consolidació
que serveix per estabilitzar la trajec-
tòria de l’handbol a l’Alt Empordà.
Amb dos equips sèniors i cinc de
base, el club espera poder mantenir
el nivell dels equips, una competitivi-
tat que han demostrat en el curs pas-
sat abans de l’aturada.

Una aposta i un compromís
clars per l’esport femení
Una de les prioritats del Club Hand-
bol Empordà és promocionar i con-
solidar la pràctica de l’esport femení.
De fet, el club ha aconseguit per pri-
mera vegada en la seva història dos
equips de noies. Per una banda, el
sènior que seguirà viu una tempora-
da més i, per l’altra, el cadet com a
equip femení de base que també se-
guirà previsiblement un any més.

Un full de ruta per deslocalit-
zar i consolidar l’handbol
El club busca implantar la fórmula
actual per fer créixer la pràctica
d’aquest esport. Amb equips a Caste-
lló d’Empúries i Roses, l’entitat cerca
deslocalitzar-se per poder arribar a
més gent de l’Alt Empordà. Abans de
l’aturada, el club va començar a
moure fitxa per afegir Fortià com a
nova seu de l’handbol a la comarca,
teòricament, la tercera.

EL CLUB
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Bargalló trepitja 
el territori

nn Falta un mes i mig pel retorn a les aules i 
els centres s’han estat preparant les darreres 
setmanes per la represa de l’activitat presen-
cial, si aquesta és possible. En aquest con-
text visitava la setmana passada la comar-
ca el titular del Departament d’Educació, 
Josep Bargalló. In situ va veure els terrenys 
on es construirà l’Institut de Vilafant abans 
del 2024. Tot i això, Bargalló no es va estal-
viar la visita d'unes mares de l'escola Car-
me Guasch de Figueres, el centre que espera 
edifici d’obra des de fa 15 anys. Van ser pru-
dents i conscients que es treballa pel nou 
centre però van demanar al conseller solu-
cions urgents pels problemes d'espai actu-
als, agreujats per les mesures anti-Covid. Un 
bon gest podria reparar una mica la confu-
sió a què ha estat sotmesa la comunitat edu-
cativa d’aquesta escola figuerenca. n

E D I T O R I A L

EL sEmàfOR

Els infants de Thillé Boubacar i Mardà 
ja han rebut el material escolar reco-
llit a l’Alt Empordà gràcies al projecte 
de l’ONG Salut Empordà Cooperació.

Està en marxa un dels festivals d’estiu 
més importants de la comarca. De les 
nou actuacions programades, cinc te-
nen les localitats exhaurides. Bravo!

L’entitat empordanesa va celebrar diu-
menge la seva primera activitat dirigi-
da a joves del municipi i rodalia. L’em-
brió del seu futur planter. 

pROjEcTE kOLDA pORTALbLAu cLub cIcLIsTA ROsEs

Daniel Ruiz va ser escollit com a nou president local del PP de Figueres, i  un dels seus 

objectius és fer tornar la formació «a les institucions a les properes eleccions». Ruiz 

detalla que Figueres «està en plena decadència i ara mateix la ciutat  s’està morint, 

parlant clar.» El nou president afegeix que si aquesta situació no s’atura «la gent jove 

seguirà marxant, i això no ho volem per a la nostra ciutat».
Daniel Ruiz 3/8/20

nn FIGUERES. La furgone-
ta del Joc de cartes ha cir-
culat per Figueres. I és que 
l’equip d’aquest programa 
d’èxit de TV3 ha estat a la 
ciutat per gravar una de les 
edicions de la pròxima tem-
porada. Han fet referència 
a la presència del presenta-
dor i xef Marc Ribas, diver-
sos establiments. Per una 
banda, s’ha sabut que Ribas 
ha estat al gimnàs Cross-
fitGalatea i també fent un 
cafè al Dalicatessen. D’al-
tra banda, l’equip ha estat 
allotjat a l’Hotel Duran. Ara 
haurem d’esperar a veure 
què n’ha sortit, del rodat-
ge a terres figuerenques, i 
quin ha estat el restaurant 
guanyador del concurs. n 
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hora nova 

Clemente diu que els millors ‘espetos’ són al Roos
empuriabrava. L'exentrenador de la selecció espanyola de futbol, Javier Clemente,  
ha visitat la comarca aquests dies, concretament el restaurant Roos d’Empuriabra-
va, conegut pels seus espetos. Clemente ha començat una «polèmica» a Twitter dient 
que els espetos d’aquí són millors que els de Màlaga, d’on són originaris. [Roos]  n  

nn fORA D’HORA

L’AVANÇ mETEOROLÒGIc

nn Molt de sol arreu de la 
comarca, amb temperatu-
res que iniciaran un clara 
pujada. Nit més càlida.

nn Situació molt estable, anti-
ciclònica, amb sol arreu del 
territori. Més de 32-33 °C a 
l’interior de la comarca.

Dimecres, 5
Xafogor

Dijous, 6
Calor

nn Sol al matí i cel més vari-
able a la tarda. Vent de com-
ponent sud, i ambient força 
calorós i xafogós.

nn Calor continguda. Al matí 
farà sol i a la tarda apareixe-
ran algunes nuvolades a 
l’oest. Tramuntana.

Divendres, 7 
Estable

Dimarts, 4 
Continguda

CUJEDA
Resaltado

CUJEDA
Resaltado
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El tema
el village del festival obre abans i tanca desprésY

Marques al terra per garantir la distància
nn roses. La zona del village de Sons del Món ofereix música d’ambient abans 
i després de les actuacions. És l’única zona  on es pot comprar menjar i begu-
da, tot i que es pot entrar a l’espai dels concerts. Les cues estan separades per 
marques al terra que superen entre elles el metre i mig de distància. n

«Bona nit, Roses. Bona nit, 
Sons del Món. Bona nit, malpa-
rits». Amb aquestes paraules de 
Gerard Quintana arrencava el 
concert de Sopa de Cabra el di-
vendres a les deu de la nit a la 
Ciutadella de Roses. Començava 
Sons del Món, un festival que s’ha 
hagut de reinventar i readaptar a 
marxes forçades els últims me-
sos. La 13a edició d’un dels festi-
vals musicals estivals de referèn-
cia a tot el país oferirà fins al 15 
d’agost nou concerts de primerís-
sim nivell.

onada Musical. Quan portes 25 
anys dalt dels escenaris i estàs 
promocionant el teu desè treball, 
escollir les cançons amb què et 
presentaràs en un escenari com 
el de la Ciutadella de Roses ha de 
ser complicat. Molt més si con-
tem que has estat de confinament 
obligatori els darrers mesos. I en-
cara ha de ser més complicat si 

Xevi Bonell l roses

nn

Sons del Món, espai segur
ets un dels grups de rock català de 
referència per diverses generaci-
ons. Els Sopa de Cabra van acon-
seguir, la nit de divendres, resol-
dre magistralment aquest beneït 
problema. El grup gironí va mes-
clar a la perfecció els temes del 
seu darrer treball amb els clàssics 
que els han portat a l’excel·lència. 

Una actuació in crescendo, on 
els Sopa de Cabra no van deixar 
cap dels èxits a la recambra, El far 
del Sud, Si et quedes amb mi, El 
boig de la ciutat i, naturalment, 
l’Empordà. El públic transgene-
racional aplaudia sense compas-
sió cada cop que acabava un te-
ma. Quintana va tenir paraules 
de record per a aquells que salven 
vides, per als presos polítics i per 
als fidels de les primeres files que 
els acompanyen a cada concert. 
Passades les dotze de la nit, la me-
lodia de Camins posava el punt fi-
nal al segon bis del grup.

piano i veu. Així de simple, i ai-
xí de màgic. Diego Cigala va ofe-

la sílvia i en Marco. El duet d’ar-
tistes va oferir un espectacle de 
simbiosi musical, en un concert 
de gairebé dues hores de durada. 
La cantant i el pianista van pre-
sentar Ma. Live in Toki, un disc 
enregistrat en directe el passat 
octubre a Tòquio. La idea origi-
nal era que aparegués el desem-
bre, però el confinament va pre-
cipitar-ne la sortida. Un concert 
realment únic, perquè tal com 
explicava Cruz, «cada dia la fem 
diferent, ens va agradar inventar 
música». Precisament és aques-
ta màgica compenetració entre 
els artistes el que fa que cada te-
ma soni com una peça delicada, 
especial.

Cruz i Mezquida van fer un re-
corregut musical amb cançons 
pròpies, com la Joia (arigato go-
zaimasu), cantada en un nítid ja-
ponès per Cruz a l’inici del con-
cert, i per mitjà de temes popu-
lars com La Nochera, provinent 
del folklore argentí i dedicada als 
que «han marxat però que enca-

ra hi són», explicava Cruz. I tam-
bé amb cançons d’altres, com la 
tremenda versió del No surpri-
ses dels Radiohead, interpretada 
amb un petit piano que Mezqui-
da tragina concert rere concert. 
Dues hores de delicadesa, potèn-
cia i sentiment en estat pur.

seguretat. La mateixa setma-
na que arrencava el festival, l’or-
ganització va anunciar la imple-
mentació de diverses mesures de 
seguretat extraordinàries. L’ob-
jectiu era i continua sent oferir 
una experiència musical en un 
entorn cent per cent segur.

Per aquest mateix motiu, els ca-
mins d’accés i sortida a la Ciu-
tadella de Roses estan comple-
tament diferenciats. Senyalit-
zats tant al terra com a les parets. 
Abans d’accedir a qualsevol zo-
na, s’ofereix gel hidroalcohòlic 
perquè el públic es pugui netejar 
les mans de manera constant.

les tres primeres actu-
acions ronden les dues 
hores de concert

«aquest ofici ja era ‘raro’, 
però ara és una autèntica 
proesa... gràcies per venir»

de llarga durada

sílvia pérez cruz

Y

Y

La primera setmana de festival arranca amb  Sopa de Cabra, Diego el Cigala i Sílvia Pérez Cruz i Marco Mezquida

ÀNGEL REYNAL

cultura.  festival d’estiuY

rir a la segona nit d’actuacions de 
Sons del Món un concert on va re-
passar el bo i millor del seu extens 
repertori musical. Sense la seva 
guitarra, el Cigala va estar acom-
panyat amb la melodia del piano 
del Jumitus, un gitano del català 
barri de gràcia amb ànima llati-
na, que ha esdevingut un insepa-
rable dels concerts del Cigala. Y  continua a la pàgina següent

l’estrena. el públic moments abans del concert inaugural de sopa de Cabra

CUJEDA
Resaltado



HORA NOVA 2.571  n  4 d’agost de 20204 El Tema

cultura .  festival d’estiuY

sílvia PérEz cruz i marco mEzquida. van actuar la nit de diumenge GEMMA MARTZ El ciGala. El cantant va actuar la nit de dissabte GEMMA MARTZ 

09/08/20

14/08/20

08/08/20 07/08/20
stay homas

els amics de les arts

manel miki nuñez

22.00 h

22.00 h 22.00 h

15/08/2013/08/20
lola Índigopablo lópez

21.00 h 22.00 h

22.00 h

Una vegada a dins de la Ciuta-
della, hi ha un espai village previ 
amb música ambiental. Les cu-
es dels estands que ofereixen be-
guda i menjar estan senyalitza-
des perquè sigui imprescindible 
mantenir la distància d’un me-
tre i mig entre els clients. A més 
a més, a cada punt de venda s’hi 
troba un nou dispensador de gel 
hidroalcohòlic. Les taules de la 
zona estan àmpliament separa-
des entre elles, i de tant en tant la 
sessió musical es veu interrom-
puda amb els anuncis que recor-
den alguns procediments de se-
guretat sanitària. Entre aquests 
hi ha l’avís que una vegada s’acce-
deix a l’espai on es desenvoluparà 
el concert no és possible tornar al 
village. 

l’actuació. Aquesta àrea està di-
vidida en tres zones: A B i C. Ca-
dascuna té una franja horària 
d’accés determinada, i estan di-
vidides en franges de 20 minuts 
des d’una hora abans del comen-
çament del concert. Amb dos ca-
mins diferents, segons si l’entra-

da té número parell o senar. Les 
localitats estan dissenyades per 
unitats de convivència, però sem-
pre cal mantenint una distància 
de més d’un metre i mig entre 
elles. Personal de l’organització 
recorda amablement a aquells 
que no porten la mascareta de 

forma adequada l’obligatorietat 
de portar-la durant tota la durada 
de les actuacions.
 
la sortida. Recorda a la dels esta-
dis de futbol, on es demana a l’afi-
ció visitant que romangui als seus 
seients uns minuts. Aquí succe-

hi ha personal que recor-
da al públic l’obligatori-
etat de portar mascareta

l’organització demana al 
públic que comparteixi la 
seva experiència

vigilància al concert

#culturasegura

Y

Y

eix el mateix, la marxa de l’espai 
dels concerts es fa també per zo-
nes. Els darrers a entrar són els 
primers a marxar. Des de l’esce-
nari demanen únicament dues 
coses: la sortida seguint el proto-
col i que es comparteixi l’experi-
ència viscuda a #culturasegura. n
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Y mobiliari urbà

Prova pilot d’una ba-
rana a la platja
nn La platja del Salatar, de Roses, 
disposa d’una barana de suport 
destinada a facilitar el bany au·
tònom de persones amb baixa 
mobilitat. El nou sistema, instal·
lat just davant de l’aparcament 
de l’avinguda del Salatar, forma 
part d’una prova pilot iniciada 
per l’Ajuntament, amb l’objec·
tiu d’estudiar els resultats i am·
pliar la mesura a altres platges 
del municipi en cas de bona va·
loració per part dels banyistes. 
L’Ajuntament de Roses fa un pas 
més en l’ampliació de les mesu·
res d’accessibilitat al municipi, 
que s’entén com un element in·
tegral a tenir en compte en els di·
ferents espais públics de la po·
blació. [Foto: Aj. Roses] n

c/ Rutlla, 3 - 17600 figueRes
tel. 972 501 500 - fax 972 671 577

enricoliva@economistes.com
pere@gestoriaoliva.com

Enric oliva
economista

Pere oliva
advocat

El Consell Escolar Municipal 
de Roses va fer una nova reunió 
on van participar també l’Ajun·
tament de Roses i els diferents 
membres de la comunitat educa·
tiva de la població (escoles, ins·
tituts, llars, AMPAs...) per tal de 
preparar l’inici de curs. Tal com 
informen des del consistori, al 
llarg de la sessió es van abordar 
previsions i mesures en les quals 
s’està treballant i que cal adoptar 
per a l’inici del curs 2020·2021.

Un dels aspectes tractats van ser 
les mesures i les actuacions rela·
cionades amb la crisi de la Co·
vid·19. D’una banda, es van rela·
cionar el detall de tasques realit·
zades des del 13 de març, a partir 
del tancament dels centres, ai·
xí com les que es duran a terme 

Redacció l roses 
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Roses prepara l’inici del curs 
escolar d’aquest setembre
El Consell Escolar es 
reuneix periòdicament 
per a la posada en comú i 
la col·laboració en l’àmbit 
educatiu rosinc

es va exposaR la idea de 
RealitzaR alguna foRmació 
sobRe noves tecnologies

formacióY

educació. Reunió de pRepaRacióY

d’entrada i sortida d’alumnat per 
evitar cues i aglomeracions, la 
gestió dels menjadors escolars i 
les necessitats de digitalització 
existents al municipi en cas d’un 
nou episodi de confinament. 

formació sobre tic. Durant el 
torn de precs i preguntes es va ex·
posar a l’Ajuntament la conveni·
ència de realitzar alguna forma·
ció sobre l’ús de noves tecnologi·
es per a famílies, proposta que va 
ser ben valorada pel consistori.n

AJ.ROSEScurs 2020-2021. Es va tractar el tema de les mesures covid-19

L’Ajuntament de Roses ha 
instal·lat un total de deu mini·
deixalleries distribuïdes al llarg 
del nucli i urbanitzacions del 
terme municipal, on poden di·
positar residus sòlids de petit 
format i consumibles domèstics, 
sense necessitat de traslladar·se 
a les instal·lacions de la deixalle·
ria situada a la carretera de les 
Arenes. 

El cost, tant de la instal·lació 
com del manteniment i la gestió 
de les 10 miniestacions, anirà a 
càrrec de FCC, concessionària 

Redacció l roses
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del servei de neteja al municipi, 
d’acord al contracte signat amb 
l’Ajuntament de Roses. L’em·
presa s’encarregarà també del 
transport de les fraccions reco·
llides fins a la deixalleria muni·
cipal per al seu tractament i re·
ciclatge.

Es poden trobar a: plaça Pep 
Ventura, riera Ginjolers amb 
carrer Puig Rom, estació de bus 
amb Gran Via Pau Casals, plaça 
Llevant, Jaume I amb plaça Fre·
deric Rahola (nucli del poble), 
carretera Mas Oliva, avinguda 
Gola Estany i  plaça de l’Alegria, i 
a Mas Fumats i Mas Buscà.n

Roses instal·la diferents 
minideixalleries repartides

reciclatge. de Residus sòlids de petit foRmatY

un totAl dE dEu. A tots els punts del terme municipal AJ. ROSES

a partir del setembre amb l’inici 
de curs. Entre aquestes, hi hala 
intensificació de la neteja de les 
escoles, la sectorització dels di·
ferents espais i patis dels edifi·
cis per evitar els contactes entre 
grups d’escolars , el control d’ac·
cessos als centres en els moments 

L’empresa Sorea ha renovat 
un tram de la xarxa de clavegue·
ram situat al Mas Mates que es 
trobava en mal estat. Els treballs 
han estat executats amb un sis·
tema de mànega, sense necessi·
tat d’obra civil.

Aquesta actuació s’inclou dins 
el programa de millores que la 
concessionària del servei de cla·
vegueram preveu en cada pres·

Redacció l roses

nn

supost anual. Els treballs s’han 
dut a terme en el passatge situat 
al costat de l’avinguda del Mas 
Mates i han consistit en la reno·
vació del col·lector d’aigües re·
siduals i d’un tram de la xarxa de 
100 metres de llargada. El siste·
ma de renovació s’ha realitzat 
mitjançant una mànega interi·
or autoportant que fa de reves·
timent, sense haver d’obrir cap 
rasa, així la feina ha estat més rà·
pida i en un sol dia s’ha acabat. n

Milloren el clavegueram 
de la zona de Mas Matas

xarxa. 100 metRes de llaRgadaY

sEnsE rAsA. Els treballs s’han fet en un sol dia AJ. ROSES
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La consellera comarcal dele-
gada de Medi Ambient, Anna Pa-
let, va exposar la setmana passa-
da al consell d’alcaldes les línies 
de treball que esbossaran el Pla 
estratègic de residus comarcal 
que es portarà a aprovació en el 
proper ple. La presidenta del con-
sell, Sònia Martínez, considera 
que «la comarca farà un gran pas 
qualitatiu pel que fa a la recolli-
da de residus i el respecte al medi 
ambient». 

El Consell Comarcal ha redac-
tat el nou pla basant-se en una di-
agnosi exhaustiva fruit d’un pro-
cés participatiu al qual van par-
ticipar tots els municipis de la 
comarca. Un cop aprovat el do-
cument es podrà iniciar la redac-
ció dels estudis tècnics, que per-
metran posar en marxa els canvis 
en la recollida de residus.

Per tal de satisfer les necessitats 
de cada municipi de menys de 
4.500 habitants s’ha dividit la co-

Redacció l figueres
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El Consell Comarcal prepara 
canvis en la recollida de residus

meDi AmBieNT. apRovació del pla estRatègic de Residus comaRcalY

vidre i envasos al Consell Comar-
cal, 28 deixalleries formen part de 
la Xarxa comarcal de deixalleries 
i tenen delegat el servei de reco-
llida de residus especials, 10 mu-
nicipis tenen delegada la recolli-
da de fracció orgànica, 7 munici-
pis tenen delegada la recollida de 
fracció resta i 50 municipis tenen 
la prestació de servei d’implanta-
ció i seguiment de compostatge 
casolà. n

CCAEel pla. presenta un multimodel per donar resposta a cada poble
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L’àrea de Comerç de l’Ajunta-
ment de l’Escala ha iniciat una 
campanya, amb la col·laboració 
de la Unió de Botiguers i Empre-
saris Turístics de l’Escala (UBET), 
per tal de potenciar el comerç i el 
consum local. 

Aquesta campanya, que tindrà 
una durada inicialment de sis set-
manes, inclou diverses accions 
online i off line, entre les quals 
destaca la difusió d’un vídeo cen-
trat en el comerç local en sentit 
ampli (botigues, activitats, res-
tauració...) i amb el lema que va 
sorgir del pla comercial redactat 
l’any passat, «L’Escala, la teva bo-
tiga arran de mar». També estan 
previstes diverses accions a les 
xarxes socials i campanyes publi-
citàries a diversos mitjans per tal 
de promocionar l’eix comercial 
de l’Escala i potenciar un entorn 
de compres i oci de confiança i 
sostenible, atractiu tant en l’àm-
bit turístic com per als veïns dels 
municipis propers. Aquesta cam-
panya forma part de les accions 

Redacció l l’escAlA
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Accions d’impuls al comerç 
amb l’ajut dels botiguers

l’escAlA. campanya de pRomocióY

del pla de xoc econòmic que va 
aprovar l’Ajuntament de l’Escala 
el passat mes de maig, que preve-
ia una quarantena d’accions per 
valor d’1,4 milions d’euros. 

Així, el mes de juny ja es va im-
pulsar una campanya de comu-
nicació destinada a reforçar el tu-
risme de proximitat. 

Altres accions que inclou el pla 
són la reorientació de les activi-
tats d’estiu d’acord amb el nou 

context turístic i les seves neces-
sitats; ajuts al sector comercial i 
turístic per a l’adquisició d’ele-
ments de protecció i seguretat, 
per la posada en marxa de projec-
tes d’innovació tecnològica i in-
novació, i pels perjudicis soferts 
durant el període d’estat d’alarma 
Covid-19 per valor de 115.000 eu-
ros (convocatòria encara oberta). 
També hi ha reduccions de diver-
ses taxes.n

 Una embarcació de lloguer va 
bolcar divendres passat a l’Esca-
la amb tots els tripulants a bord.
L’accident marítim va tenir lloc 
cap a tres quarts d’una del mig-
dia. 

Els Bombers voluntaris de l’Es-
cala es van mobilitzar amb la se-
va embarcació, així com una do-
tació terrestre, i es va activar el 
Servei de Salvament Marítim. 
Sortosament l’accident no va 

Redacció l l’escAlA
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anar més enllà perquè una em-
barcació va poder socórrer els 
tripulants i cap d’ells va resultar 
ferit.

Els Bombers, però, van estar 
treballant a la zona dels fets per 
senyalitzar-la, ja que es tracta-
va d’una àrea de pas i es volien 
evitar problemes amb el trànsit 
marítim.

L'embarcació sinistrada, una 
zòdiac, és de tipus semirígid i es 
pot tripular sense tenir cap me-
na de titulació.n

Bolca una zòdiac de 
lloguer amb els tripulants

A l’escAlA. succés maRítimY

presentació. el president de l’UBet i la regidora de comerç AJ. DE L’ESCALA

marca en cinc zones (serra de l’Al-
bera, serra de l’Estela, conca del 
Fluvià, conca de la Muga i serra de 
Rodes) i que cada grup haurà de 
definir el tipus de model de reco-
llida que més li convingui. El text 
que es porta a aprovació presen-
ta una proposta multimodel que 
permet donar resposta a les ne-
cessitats de cada poble. Actual-
ment, 63 municipis tenen delega-
da la recollida selectiva de paper, 

Els Mossos han detingut un 
lladre multireincident per as-
setjar sexualment una adoles-
cent de 14 anys a Roses. Els fets 
van tenir lloc dimecres passat al 
vespre al carrer Riera Ginjolers. 
El delinqüent, que és un vell co-
negut de la policia, va començar 
a seguir la menor mentre li feia 
insinuacions sexuals. La nena 
va poder desempallegar-se’n i 
va aconseguir refugiar-se en un 
establiment, des d’on va dema-
nar ajuda i van alertar la policia. 
Gràcies a la descripció que va 
donar de l’assetjador, els Mos-
sos el van poder arrestar poc 
després al mateix carrer. El de-
tingut, un home marroquí de 
38 anys, acumula molts ante-
cedents per delictes contra el 
patrimoni però cap de tipus se-
xual. Pel que fa a la seva resi-
dència, l'últim domicili cone-
gut de l’arrestat era al municipi 
d'Albanyà.n
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roses. RieRa ginJoleRsY

Detingut 
per assetjar 
sexualment una 
nena de 14 anys

Els menors de Roses amb 
edats compreses entre els 14 i 
els 18 anys denunciats per con-
sum o tinença de drogues tòxi-
ques, estupefaents o substànci-
es psicotròpiques a la via públi-
ca podran optar a partir d’ara 
per participar en un programa 
educatiu. Conduït per psicò-
legs i tècnics especialitzats, el 
programa consistirà en la rea-
lització dels tallers sobre hàbits 
saludables i consum que duu a 
terme el Consell Comarcal, així 
com en el seguiment d’un pro-
cés d’entrevistes tant amb els 
joves com amb la seva família. 
L’objectiu és aplicar mesures 
educatives i no sancions.

El programa s’articula a par-
tir d’un conveni signat entre 
l’Ajuntament de Roses, el Con-
sell Comarcal de l’Alt Empordà 
i el Departament d’Interior de la 
Generalitat, en el qual es mar-
quen les línies de col·laboració 
entre les tres administracions.n
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roses. pRogRamaY

Mesures 
educatives per 
evitar el consum i la 
tinença de drogues
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Y cadaqués

Milloren una part del 
camí de ronda 
nn L’Ajuntament de Cadaqu-
és  ha informat que s’ha arran-
jat un tros de camí de ronda en 
mal estat. És el tram que va fins 
a la platja d’en Perafet. El consis-
tori destaca que amb l’actuació 
s’ha respectat el mur de pedra 
seca i les lloses. L’obra l’ha realit-
zat una empresa local sota la su-
pervisió des tècnics de l’Ajunta-
ment.  [Foto: Ajuntament de Ca-
daqués]. n

Y cadaqués

Ensurt per nervis
nn Divendres a la nit es va pro-
duir un accident a Cadaqués 
quan un home que anava amb 
el seu cotxe va fer marxa enda-
vant en comptes de marxa en-
rere. Això va fer baixar el vehi-
cle per les escales de l’Heretat, 
que comuniquen amb el carrer 
Santa Esperança. Tot va quedar 
en un ensurt  per culpa dels ner-
vis. L’home no va patir danys ni 
tampoc va donar positiu d’alco-
holèmia, segons la policia.[Foto: 
Ràdio Cap de Creus] n

Y política

Mobilitat amb tren
nn Esquerra exigeix al Govern es-
panyol mesures que garanteixin 
la interconnexió ferroviària en-
tre Portbou i Cervera de la Ma-
renda amb normalitat. El sena-
dor per Girona, Jordi Martí Deu-
lofeu, ha presentat al Senat una 
bateria de vuit preguntes al Go-
vern espanyol per exigir que se 
solucionin les diferents incidèn-
cies en la venda de bitllets i re-
ducció de freqüències que s’han 
viscut arran de la pandèmia de 
la Covid-19 . [Foto: ERC] n

Y consell comarcal

Campanya als joves
nn El Consell Comarcal  ha im-
pulsat una campanya per sen-
sibilitzar els més joves de la im-
portància de respectar les me-
sures per evitar la propagació de 
la Covid-19. El vídeo que s’està 
difonent a les xarxes socials de 
l’Oficina Jove i del Consell Co-
marcal està protagonitzat per 
joves de Castelló d’Empúries, 
Roses, la Jonquera i Figueres. El 
lema de la campanya és: «Els jo-
ves de l’Alt Empordà ho fem bé, i 
tu?». [Foto: CCAE] n

El president de la Generalitat, 
Quim Torra, es va reunir ahir al 
matí de manera telemàtica amb 
representants de l’Alt Empor-
dà per seguir l’evolució de la Co-
vid-19 a la comarca.

El cap de l’Executiu va expres-
sar el seu suport als responsables 
i ciutadans dels territoris afectats 
per les noves mesures, perquè 
entén que «és un moment com-
plicat, especialment per als mu-
nicipis més turístics». «No és fà-
cil, però hem vist que les mesures 
que hem anat prenent, per exem-
ple a Lleida i al Segrià, estan do-
nant un bon resultat i, quan vagin 
apareixent brots arreu del país, 
haurem d’aplicar-les», va insistir. 
Torra va afegir que, malaurada-
ment, «anirem tenint brots i hem 
d’aprendre a conviure amb el vi-
rus». El president de la Generali-
tat creu que les dades actualitza-
des i públiques de la Covid-19 mu-
nicipi per municipi també han 
d’ajudar a conèixer les tendènci-

Redacció l FiGueres  
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Torra dona suport a l’Alt Empordà 
i diu que les mesures funcionen

política. el pResident de la geneRalitatY

Noguer; l’alcaldessa de Figueres, 
Agnès Lladó; l’alcaldessa de Vila-
fant, Consol Cantenys; l’alcaldes-
sa de Roses, Montse Mindan; la 
presidenta del Consell Comarcal 
de l’Alt Empordà, Sònia Martínez; 
el gerent de la Regió Sanitària de 
Girona, Miquel Carreras; l’inten-
dent de la Regió Policial de Giro-
na, Jordi Bascompte, i el delegat 
del Govern, Pere Vila. n

JORDI BEDMARVia telemàtica. la reunió entre torra i representants del territori

es i a donar més informació als al-
caldes i les alcaldesses «per evitar 
així trobar-nos amb sorpreses». A 
la reunió també hi van participar 
el vicepresident del Govern, Pere 
Aragonès; el conseller d’Interior, 
Miquel Buch; el secretari de Salut 
Pública, Josep Maria Argimon, i la 
secretària general de Salut, Laura 
Pelay. Des del territori, hi havia el 
president de la Diputació, Miquel 
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Nou cop al top manta a Roses. 
El nombre de productes reti-
rats ha ascendit fins aquest diu-
menge a un total de 3.528 arti-
cles (majoritàriament sabatilles 
esportives, ulleres de sol, bosses 
de mà, roba i complements). La 
quantitat és important tenint en 
compte les circumstàncies sani-
tàries excepcionals i el fet que el 
nombre de venedors respecte al 
2019 s’ha reduït a la meitat.

Redacció l roses
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El regidor de Seguretat, Joan 
Plana, destacava però que no-
més amb l’actuació policial no 
es podrà solucionar el problema. 
Plana va demanar novament la 
implicació de la Generalitat i del 
Govern de l’Estat per fer front a 
aquest conflicte. Pel que fa als 
comerciants que es queixen pel 
top manta, Plana ha reiterat que 
l’Ajuntament està al seu costat. 
Demana també que es canalitzi 
la pressió contra el manters tam-
bé a les altres administracions. n

Roses intervé més de 3.500 
articles del top manta

Venda amBulant. actuació policialY

cOmÍS. material intervingut per la policia local de Roses AJ. DE ROSES
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Making Happy Chefs

@FriolisaOfi cial

La Dracma 2020 és per a totes les persones 
que han treballat per mitigar la pandèmia
Enguany no es farà 
el tradicional acte 
de lliurament de la 
Dracma al teatre 
municipal

Una de les activitats que 
en aquesta edició de la 
festa major de Roses no 
es podrà celebrar és la 

Dracma 2020. Aquest acte ator-
ga la Dracma de Plata de Roses i 
es tracta de la màxima distinció 
que l’Ajuntament de Roses lliura 
a persones o entitats, en reconei-
xement a les seves aportacions al 
municipi. L’alcaldessa del muni-
cipi, Montse Mindan, explica que 
enguany no es podrà fer: «No po-
dríem ni convidar els premiats de 
la Dracma i hem considerat que 
és impossible desenvolupar-ho». 
Mindan explica que aquest és un 
dels actes que més greu li sap ha-

Redacció l roses

el teatre de roses ple a vessar durant la celebració de la Dracma de l’any passat AJ. roses

ver de suspendre a causa de la Co-
vid-19, però és «impossible», de-
talla. 

DrACMA 2020. La impossibili-
tat de dur a terme aquest acte, que 

cada any aplega centenars de per-
sones al teatre municipal de Ro-
ses que acompanyen a les premi-
ades i premiats de la vila, fa que en 
aquesta ocasió el consistori hagi 
decidit fer un acte en petit comi-

tè amb els regidors i les regidores 
de l’Ajuntament. L’equip de Govern  
ha decidit concedir la Dracma 
2020, de manera honorífica, a to-
tes les persones que han treballat 
i col·laborat per mitigar els efectes 

de la pandèmia, especialment en 
els moments més durs del confi-
nament i l’estat d’alarma. Mindan 
detalla que enguany el reconeixe-
ment «és per a totes les persones 
que han estat a primera línia tots 
aquests mesos i també per als vo-
luntaris i les voluntàries del poble, 
que ens han ajudat a passar millor 
els dies».

Recordem que en l’acte de cele-
bració de la Dracma 2019 els pre-
miats van ser el rosinc Joaquim 
Gratacós i l’Associació Sardanista 
La Rotllana de Roses.

eS fARà UN Petit ACte A 
L’AJUNtAMeNt De ROSeS 
AMb LeS ReGiDOReS 
i eLS ReGiDORS PeR 
HONORAR A qUi HA 
eStAt A PRiMeRA LíNiA
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Fins al 28 d’agost la Càtedra 
Roses d’Arqueologia i Patrimo-
ni Arqueològic de la Universitat 
de Girona i l’Ajuntament de Ro-
ses continuaran les excavacions 
arqueològiques a la vila medie-
val de la Ciutadella de Roses, so-
ta la direcció de l’arqueòleg Llu-
ís Palahí.

Redacció l roses
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En marxa les excavacions a la 
vila medieval de la Ciutadella

patrimoni. tReballs aRqueològics a RosesY

era el principal camí que verte-
brava la població medieval.

Aquestes tasques permetran 
mostrar una part important de 
la trama urbana de la vila, i fer 
un salt important en el coneixe-
ment de la creació i l’evolució de 
la Roses medieval. Amb la incor-
poració d’aquests nous elements, 
s’augmentarà i enriquirà el con-
tingut cultural de la visita. n

HORA NOVAla vila. la zona que s’ha començat a treballar

Han començat les primeres 
excavacions a la ciutat Grega 
d’Empúries, per planificar fu-
tures intervencions que puguin 
treure a la llum el port.  

Actualment els treballs s’estan 
fent per sobre de la cota del nivell 
del mar, i s’espera que una vega-
da e superi aquest nivell freàtic, 
es pugui determinar la compo-
sició del port de l’antiga ciutat.

Redacció l l’escala  
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A més a més, aquestes tasques 
serviran per comprovar, per mit-
jà de treballs subaquàtics, si hi 
ha embarcacions de l’època. En 
cas que n’hi hagi és molt proba-
ble que s’hagin pogut preservar 
en molt bon estat, ja que la fusta 
es conserva molt bé sota l’aigua.

Aquesta línia d’excavacions 
de l’assentament es va iniciar el 
2018, i malgrat les limitacions 
derivades de la Covid-19 conti-
nua endavant. n

Treballs subaquàtics per 
trobar l’antic port grec

patrimoni. excavacions a l’escalaY

el port. treballs subaquàtics BASILI GIRONÈS

La campanya d’aquest estiu es 
va iniciar ahir dilluns, i té com a 
principal objectiu la recuperació 
de la trama urbana de la vila me-
dieval. Els treballs estan enfo-
cats a completar l’excavació del 
carrer Major de la població –que 
connectava la zona del port amb 
el monestir de Santa Maria–, i 
també en les illes de cases que el 
flanquegen, per recuperar el que 

Y música

Concert de l‘Auca 
del sabater d’Ordis’ 
n n Aque st  d iu menge,  d i a 2 
d’agost, es va iniciar la sèrie de 
cinc concerts organitzats per 
l’Associació Balada del Sabater 
d’Ordís per aquest mes d’agost.  
La capella dels Dolors de la ba-
sílica de Santa Maria de Caste-
lló d’Empúries es va omplir per 
aquest esdeveniment. La prope-
ra actuació serà aquest dijous a 
les 20 h amb Carles Coll, Maria 
Geli i la rapsoda M. Rosa Olive-
ras. n

Y literatura

Presentació del nou 
número d’‘Alberes’
nn Marià Baig, físic i col·laborador 
de la revista Alberes,  va presen-
tar divendres a Sant Llorenç de 
la Muga el nou número, 23, dedi-
cat al fenomen de l’estiueig a l’Alt 
Empordà. El van acompanyar la 
directora de la publicació, Roser 
Bech, i l’alcaldessa Montserrat 
Brugués. [Fotografia: Daco] n
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Roses programa la seva festa major d’estiu 
adaptada a les mesures de la Covid-19
La vila tira endavant 
la festa «més atípica» 
amb diferents 
activitats festives i 
culturals

Arriba el mes d’agost i ai-
xò, a la comarca, és sinò-
nim de festa major. En-
guany, però, aquestes 

celebracions es veuen alterades 
per la pandèmia mundial de la Co-
vid-19. Tot i això, l’Ajuntament de 
Roses ha decidit tirar endavant 
una festa major «completament 
atípica», com explica l’alcaldessa 
del municipi, Montse Mindan. De-
talla que serà una festa diferent, ja 
que estarà marcada per les mesu-
res de seguretat. És per això que 
en aquesta ocasió s’ha optat per 
celebrar «una festa amb actes de 
petit format, d’aquesta manera 
podrem controlar molt millor l’afo-
rament i així evitarem aglomeraci-
ons», detalla Mindan. 

ACtes DeL 7 AL 16 D’AGOst. 
Tal com hem dit, la celebració de 
la festa major de Roses ha hagut 
d’adaptar-se a les necessitats 
produïdes per la situació sanità-
ria. D’acord amb les mesures de 
prevenció i seguretat dictades per 
les autoritats sanitàries, l’Àrea de 
Cultura i Festes de l’Ajuntament 
ha preparat una programació va-
riada que tindrà lloc entre el 7 i el 
16 d’agost, formada per activitats 
de diferent tipologia: concerts, vi-
sites guiades, activitats de cultu-
ra i benestar, espectacles infan-
tils, sardanes, havaneres... [Podeu 
consultar els actes detallats en el 
programa que hi ha a la pàgina 42.]

eLs AfOrAMeNts. Des del con-
sistori deixen clar que cal tenir pre-
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Presentació de la revista i el programa de la festa major de roses HorA NoVA

l’AlCAlDEssA DE ROsEs, 
MONTsE MiNDAN, 
DETAllA quE sERÀ uNA 
FEsTA AMb «ACTEs 
DE PETiT FORMAT PER 
CONTROlAR-HO bÉ»

EN AquEsTA EDiCió DE 
lA FEsTA MAjOR DE 
ROsEs uN DEls FETs 
MÉs DEsTACAblEs És 
quE NO Hi HAuRÀ lEs 
bARRAquEs

Donarà el tret de sortida de la festa major 2020 HorA NoVA

sent que els aforaments als actes 
són limitats, per la qual cosa cal re-
alitzar inscripció, compra d’entra-
da o reserva prèvia, tal com s’indi-
ca en el programa de la festa.

Les MesUres. l’Ajuntament vol 
fer un clar incís en el fet que la par-
ticipació en els diversos actes ha 
d’anar acompanyada del compli-

ment de les següents mesures: ús 
de mascareta obligatòria, higiene 
de mans, manteniment de la dis-
tància de seguretat, assistir amb 
antelació per evitar cues i aglome-
racions i, òbviament, no hi poden 
assistir persones amb símptomes 
de la Covid-19 o que hagin estat en 
contacte directe amb alguna per-
sona malalta. 

CONCert iNAUGUrAL. El que 
marcarà el tret de sortida de la 
festa major de Roses «més atípica 
de la història» serà el divendres, 7 
d’agost, amb l’Orquestra salvata-
na. Per accedir-hi cal fer una reser-
va prèvia a www.rosescultura.cat 
o al Teatre els dijous i divendres, de 
les 14 h a les 21 h. 

Per A LA MAiNADA. la progra-
mació de la festa inclou diverses 
activitats per a la mainada, com 
ara l’espectacle infantil «Mis-
sió estrambòtica», a càrrec dels 
Trambòtics. serà una activitat gra-
tuïta amb aforament limitat. l’ac-
cés al recinte serà a partir de les 
18 h i cal reservar a l’oficina de Tu-
risme (972 25 73 31). Es farà a la 
Ciutadella el dissabte 8 d’agost. En 

aquest sentit, també hi haurà al-
tres activitats familiars, com ara 
l’espectacle infantil «Gelicada-
bra», un espectacle de màgia que 
es farà a la Ciutadella el dimarts de 
la setmana que ve, 11 d’agost. En-
tre l’oferta també cal destacar el 
taller de constel·lacions «Tardes 
entre estrelles», que es farà al cas-
tell de la Trinitat cada tarda a les 
17.30 h, de dilluns a dissabte. Es 
basa en una visita guiada temàti-
ca al castell i un taller participatiu. 

LA WeB. Totes les activitats de 
la programació i la manera de fer 
les reserves es poden consultar de 
manera detallada a la pàgina web 
de l’Ajuntament de Roses.
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El consistori programa un total de cinc 
concerts de diferents varietats musicals

Tot i que en aquesta edi-
ció no hi haurà les tradi-
cionals barraques de Ro-
ses, el consistori ha pro-

gramat un total de cinc concerts 
repartits al llarg dels dies de cele-
bració. Com dèiem a la pàgina an-
terior, l’Orquestra Salvatana serà 
l’encarregada d’inaugurar la pro-
gramació musical de la celebra-

Redacció l roses

FCC Medi Ambient amb els ciutadans de Roses

www.fccma.com

S
SAR

el grup DGremlins, que celebra el desè aniversari AJ. roses

TOTS ElS ACTES 
muSiCAlS dE lA 
pROgRAmACió ES 
fARAN A lA plAçA 
fREdERiC RAHOlA

sArDANes. Tampoc faltaran a la 
festivitat estiuenca: hi haurà una 
audició amb la cobla Ciutat de gi-
rona el dissabte, 8 d’agost, a partir 
de les 22 h. 

da és gratuïta però l’aforament és 
limitat, per tant, cal fer una  reser-
va prèvia a www.rosescultura.cat 
o al Teatre (dijous i divendres, de 12 
a 14 h). i les condicions són les ma-
teixes: ús de mascareta obligatori, 
higiene de mans i mantenir la dis-
tància de seguretat. des del con-
sistori destaquen que en aquesta 
edició no hi haurà servei de bar als 
concerts. 

finalment, el concert de fi de 
festa major de Roses el clourà l’or-
questra metropol, el dia 16 d’agost. 

10 ANys De DGremliNs. Serà 
un dels concerts més esperats, i 
és que la formació oferirà un es-
pectacle musical per celebrar els 
seus deu anys d’escenaris. l’entra-

Joguines
Articles de carnaval

Articles de platja

C/ Pi i Sunyer, 7 - Tel. 972 15 02 04 - 17480 ROSES

ció rosinca el mateix divendres, 7 
d’agost. Cal destacar que tots els 
concerts programats per a la festa 
major es faran a les 22 h a la plaça 
frederic Rahola. 

HAVANeres. A una festa major 
d’estiu el que no poden faltar són 
les havaneres. per tant, a Roses, el 
diumenge  9 d’agost hi haurà con-
cert amb Els pescadors de l’Esca-
la. 
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La revista de l’edició 2020 dedica un 
monogràfic a la situació viscuda a la vila
L’edició d’enguany fa 
un recull de diferents 
moments de la Covid-
19 al municipi, amb 
text i imatges

L’Ajuntament va presentar 
la nova edició de la Revis-
ta de Festa Major, que en-
guany ofereix un recorre-

gut per la Roses confinada i ho-
menatja els seus veïns i veïnes.  
Enguany, davant l’excepcionalitat 
de la pandèmia mundial de la Co-
vid-19, la revista dedica un mono-
gràfic a les seves conseqüències, 
a la manera com s’ha viscut a Ro-
ses l’estat d’alarma, i a ajudar a re-
flexionar sobre els reptes que el fu-
tur ens obligarà a afrontar. 

La portada. Està il·lustrada 
amb una imatge de l’estàtua del 
mestre d’obres, situada davant de 
la Ciutadella, lluint mascareta, co-
sa que ja avança al lector la temàti-
ca central de la revista d’enguany. 
A diferència d’edicions anteriors, 
en què es tractaven temes histò-
rics, la revista del 2020 està de-
dicada a l’actualitat més vigent, 
tractant el tema de la Covid-19 des 
de diferents punts de vista, amb 
tres articles que reflecteixen la si-
tuació des de vessants diferents. 

EL CoNtINGUt. El primer article 
que apareix a la revista és «El con-
finament dels més fràgils», de la 
periodista Marta Gibert, centrat 

Redacció l roses  

La presentació de la revista va fer-se a la sala de plens del consistori AJ. roses

Jaume Cusí ofereixen un recull dels 
comportaments excepcionals de 
la gent de Roses durant el confina-
ment i el postconfinament, amb 
imatges dels carrers, de la gent 
sortint al balcó, dels serveis essen-
cials treballant, etc.

HoMENatGE. La Revista de la 
Festa Major 2020, tal com as-
senyalen l’alcaldessa de Roses, 
Montse Mindan; el regidor de Cul-
tura i Festes, Èric Ibáñez, i el coor-
dinador de la revista, Toni Martí-
nez, és un sentit homenatge als 
veïns i les veïnes de Roses; un re-

s¡hA EdITAT un ToTAL 
dE 3.500 REvIsTEs quE 
EsTAn dIsponIbLEs 
A L’AJunTAMEnT, 
L’oFICInA dE TuRIsME I 
LA bIbLIoTECA

La portada de la revista 2020 AJ. roses

coneixement a l’esperit col·lectiu, 
a la solidaritat i a la capacitat d’unir 
esforços pel bé comú en els mo-
ments difícils i un homenatge a to-
ta la gent que, gràcies a la seva fei-
na i dedicació, ha ajudat a pal·liar 
els efectes que el coronavirus ha 
tingut a les nostres vides. 

En total s’han editat 3.500 revis-
tes, que a partir d’avui estan dis-
ponibles gratuïtament a l’Ajun-
tament, a l’oficina de Turisme i 
a la biblioteca municipal. També 
es distribuiran entre els equipa-
ments i els establiments habituals 
del municipi. 

en com es va viure, a partir del 20 
de març, el confinament a la resi-
dència geriàtrica nova vida de Ro-
ses, el centre que acull un major 
nombre de persones de la pobla-
ció considerada de risc del muni-
cipi, amb 112 avis i àvies residents. 
La filòloga i escriptora Cristina Ma-
sanés fa reflexionar sobre com ens 
ha afectat la pandèmia, a partir 
d’aspectes com ara l’acceptació 
de viure amb por i aprendre a ges-
tionar-la, el control social, l’apari-
ció del teletreball, la teleescola i la 
telesalut, i allò que és essencial a 
la vida. per acabar, un tercer arti-
cle del cap de la policia Local de 
Roses, Eduard Campà, amb l’elo-
qüent títol «La genialitat emporda-
nesa», relata algunes de les estra-
tègies emprades per la ciutadania 
per saltar-se el confinament.  

LES IMatGES. En l’apartat foto-
gràfic, les imatges publicades en-
guany també estan dedicades a 
la pandèmia. d’una banda, amb 
una tria de les imatges que ciuta-

dans i ciutadanes han fet arribar 
des del mes d’abril a l’Arxiu Muni-
cipal de Roses, adherit a la campa-
nya #arxivemlacovid19. de l’altra, 
les fotografies realitzades per en 
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CONSTRUCCIONS D’OBRA NOVA
I REFORMES DE TOT TIPUS

DIVENDRES 07/08/2020
A les 17 h, al Port de pesca
Visita guiada al port i a la llotja de Roses. Preu: 6 € adults i
3,5 € nens (6-17 anys).
Inscripcions: Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31

A les 22 h, a la plaça de Frederic Rahola
Concert amb l’orquestra Selvatana.
Aforament limitat. Entrada gratuïta, amb reserva prè-
via a
www.rosescultura.cat i al Teatre (dijous i divendres, de 
12 h
a 14 h). Accés al recinte a partir de les 21 h.

A les 22 h, a la Ciutadella
Sons del Món. Concert de Miki Núñez.
Informació i venda d’entrades a www.sonsdelmon.cat

DISSABTE 08/08/2020
A les 6 h, a Punta Falconera
Sessió de mindfulness durant la sortida del sol. Preu: 
10 €.
Inscripcions: Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31

A les 13 h, sortida des de l’Escala
Travessia l’Escala – Roses. IX Trofeu vintage.
Inscripcions: GEN Roses. Tel. 972 257 003
www.genroses.cat - secretaria@genroses.cat

A les 19 h, a la Ciutadella
Espectacle infantil “Missió estrambòtica”, a càrrec dels
Trambòtics. Activitat gratuïta. Aforament limitat. Ac-
cés al
recinte a partir de les 18 h

A les 22 h, a la plaça de Frederic Rahola
Audició de sardanes, amb la cobla Ciutat de Girona
Aforament limitat. Entrada gratuïta, amb reserva prè-
via a
www.rosescultura.cat i al Teatre (dijous i divendres, de 
12 h
a 14 h). Accés al recinte a partir de les 21 h.

A les 22 h, a la Ciutadella
Sons del Món. Concert de Manel.
Informació i venda d’entrades a www.sonsdelmon.cat

DIUMENGE 09/08/2020
A les 19 h, a la Ciutadella
Cultura i benestar. Diferents activitats per gaudir de la 
nostra història i potenciar el benestar i la creativitat. 
Preu: 8 €.
Inscripcions: Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31

A les 22 h, a la plaça de Frederic Rahola
Havaneres amb el grup Els Pescadors de l’Escala.
Aforament limitat. Entrada gratuïta, amb reserva prèvia 
a www.rosescultura.cat i al Teatre (dijous i divendres, de 
12 a 14 h). Accés al recinte a partir de les 21 h.

A les 22 h, a la Ciutadella
Sons del Món. Concert de Stay Homas.
Informació i venda d’entrades a www.sonsdelmon.cat

DILLUNS 10/08/2019
A les 19 h, al litoral de Roses
Descobreix els paisatges del litoral del Parc Natural del 
Cap de Creus de la mà d’un guia expert. Preu: 8 €.
Inscripcions: Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31

DIMARTS 11/08/2019
A les 17 h, al Port de pesca
Visita guiada al port i a la llotja de Roses. Preu: 6 € adults i
3,5 € nens (6-17 anys).
Inscripcions: Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31

A les 17 h, al litoral de Roses
Snorkel per a adults amb l’acompanyament d’un guia 
del Parc Natural del Cap de Creus. Preu: 8 €.
Inscripcions: Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31

A les 19 h, a la Ciutadella
Espectacle infantil de màgia. “Gelicadabra”. Activitat 
gratuïta. Aforament limitat. Accés al recinte a partir de 
les 18 h

A les 22 h, a la plaça de Frederic Rahola
Concert 10 anys de DGremlins - Ten years after.
Aforament limitat. Entrada gratuïta, amb reserva prèvia 
a www.rosescultura.cat i al Teatre (dijous i divendres, de 
12 h a 14 h). Accés al recinte a partir de les 21 h.

DIMECRES 12/08/2020
A les 17 h, al litoral de Roses
Snorkel en família amb l’acompanyament d’un guia del 
Parc Natural del Cap de Creus. Preu: 8 € adults i 4 € nens 
(6-17 anys). Inscripcions: Oficina de Turisme, tel. 972 25 
73 31

A les 19 h, a l’accés del dolmen de la Creu d’en Cobertella
Visita guiada teatralitzada a la zona megalítica. Preu: 5 €
adults i 3 € nens (6-17 anys).
Inscripcions: Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31

DIJOUS 13/08/2020
A les 18.30 h, al Mas d’en Coll
Visita de les vinyes del Mas d'en Coll, de la mà de guies
experts que ens permetran conèixer la seva interessant
història i la feina dels viticultors. Preu: 8 €. Inscripcions:
Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31
A les 19 h, als paratges naturals de Roses
Activitat guiada pels paratges naturals de Roses en bi-
cicleta elèctrica de muntanya. Preu: 12 €. Inscripcions: 
Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31

A les 21 h, al Castell de la Trinitat
Visita nocturna teatralitzada “Les aventures de Lord
Cochrane”. Preu: 10 €. Menors de 7 anys gratuïta. Amb 
reserva prèvia al 972 15 14 66 o patrimoni@roses.cat

A les 22 h, a la Ciutadella
Sons del Món. Concert de Pablo López.
Informació i venda d’entrades a www.sonsdelmon.cat

DIVENDRES 14/08/2020
A les 17 h, al Port de pesca
Visita guiada al port i a la llotja de Roses. Preu: 6 € adults i
3,5 € nens (6-17 anys).

Inscripcions: Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31

A les 19 h, al Castrum visigòtic
Visita familiar teatralitzada al Castrum visigòtic. Preu: 
5 € adults i 3 nens (6-17 anys).
Inscripcions: Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31

A les 21 h, al Castell de la Trinitat
Visita guiada nocturna “Nit d’estels al Castell”. Xerrada i
observació astronòmica a càrrec de Mireia Galí. En cas-
tellà i francès. Preu: 10 €. Menors de 7 anys, gratuït. Amb 
reserva prèvia al 972 15 14 66 o patrimoni@roses.cat

A les 22 h, a la Ciutadella
Sons del Món. Concert dels Amics de les Arts.
Informació i venda d’entrades a www.sonsdelmon.cat

DISSABTE 15/08/2020
A les 6 h, a Punta Falconera
Sessió de mindfulness durant la sortida del sol. Preu: 
10 €.
Inscripcions: Oficina de Turisme, tel. 972 25 73 31

A les 9.30 h, a la platja de la Perola
LXXXIV Travessia de Natació “II Memorial David Her-
ruzo”.
Informació i inscripcions: GEN Roses. Tel. 972 257 003
www.genroses.cat - secretaria@genroses.cat

A les 19 h, a la Ciutadella
Visita teatralitzada “Un cuiner amb estrella”. 10 €. Fa-
mílies a partir de 3 membres: 8 €/p. Menors de 3 anys, 
gratuït. 
Reserva prèvia al 972 15 14 66 o patrimoni@roses.cat

A les 21 h, al Castell de la Trinitat
Visita guiada nocturna especial Festa Major. Preu: 10 €.
Menors de 7 anys, gratuït. Reserva prèvia al 972 15 14 66

A les 22 h, a la Ciutadella
Sons del Món. Concert de Lola Índigo.
Informació i venda d’entrades a www.sonsdelmon.cat

DIUMENGE 16/08/2020
A les 21 h, a la Ciutadella
Visita nocturna teatralitzada “Pizaño i les defenses de
Roses”. Preu: 10 €. Menors de 7 anys, gratuïta. Amb reser-
va prèvia al 972 15 14 66 o patrimoni@roses.cat

A les 22 h, a la plaça de Frederic Rahola
Concert de fi de festa amb l’orquestra Metropol.
Aforament limitat. Entrada gratuïta, amb reserva prèvia 
a www.rosescultura.cat i al Teatre (dijous i divendres, de 
12 h a 14 h). Accés al recinte a partir de les 21 h.

DRACMA 2020
Enguany, la situació sanitària que viu el país no ens 
permet la celebració del tradicional acte d’entrega de 
la Dracma.
Tot i així, des de l’equip de govern s’ha decidit conce-
dir la Dracma 2020, de forma honorífica, a totes aque-
lles persones que han treballat i col·laborat per miti-
gar els efectes de la pandèmia, especialment en els 
moments més durs del confinament i l’estat d’alar-
ma. A tots i totes, el nostre reconeixe ment Instituci-
onal. Gràcies!
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La Travessia l’Escala-Roses creuarà tota la 
badia alt-empordanesa, de punta a punta
GEN Roses és l’entitat 
organitzadora dels 
dos esdeveniments 
esportius de la 
programació

El que sí es farà en aques-
ta edició atípica de la festa 
major de Roses 2020 se-
ran les tradicionals traves-

sies de natació, organitzades per 
GEN Roses.

L’esCALA-rOses. La primera 
travessia serà la Travessia l’Esca-
la-Roses. IX Trofeu Vintage, que 
se celebrarà dissabte, 8 d’agost, a 
partir de les 13 h. Aquesta traves-
sia  suma la seva novena edició des 
que el GEN Roses, tal com infor-
men des de l’entitat esportiva, la 
va recuperar. Cada any s’han anat 
afegint participants i classes dife-
rents i compta ja amb surf de ve-
la, tot tipus de vela lleugera, cata-
marans i creuers a vela, que el dis-
sabte navegaran creuant tota la 
badia de Roses. Enguany, per mo-
tius de la Covid, es modificarà el 
format de la travessia, tot i que se-
guirà mantenint aquella singulari-
tat d’una sortida emocionant amb 
l’aventura de navegar pel mig de la 
badia. La sortida per surf de vela,  
vela lleugera i 
catamarans se-
rà dins de la zo-
na de la platja de 
la Perola entre 
dues boies ver-
melles. Els cre-
uers ho faran al 
costat, entre el 
far groc de l’es-
pigó de la platja 
i una pneumàti-
ca amb bandera del GEN. La sor-
tida, com cada any, serà a les 14 h 
per tothom. El recorregut consis-
tirà a donar la volta a una boia (po-
sició i rumb de la qual es donarà al 
matí de la travessia) i tornar al cor-
responent punt de sortida, que se-
rà l’arribada. S’escollirà un rumb a 
boia d’anada i tornada amb el vent 
a favor, tant com sigui possible per 
les condicions del dia. Destaquen 
que com que es considera una tra-
vessia de llarga distància, es reco-
mana fer-la tan sols si s’és un na-
vegant experimentat; depenent 
del vent i les condicions del dia, el 
recorregut podrà superar les 15 
milles.

eL trOfeu VintAge. Atorgat 
a  l’embarcació més antiga esco-

Redacció l roses  

La travessia de natació de l’any passat AJ.roses

LA PRImERA TRAVESSIA 
NàuTICA SERà 
DISSAbTE, 8 D’AGOST, I 
LA SEGONA, DE NATACIó,  
ES fARà EL DISSAbTE 15 
D’AGOST

llida pel comitè organitzador, ja 
ha comptat en edicions anteriors 
amb guardons històrics com tàn-
dems de surf de vela o embarca-
cions de fusta amb més de dese-
nes d’anys de navegació, sempre 
genera expectació entre els par-
ticipants. A més, hi ha altres dis-
tincions destacades com la cin-
quena edició del Trofeu memori-
al Eloi borràs, primer president i 
fundador del GEN Roses; l’últim i 
més esforçat; al més jove o al més 
veterà. Totes aquestes distincions 
les comptabilitzem des de la recu-
peració d’aquesta bonica jornada 

de navegació a 
la badia de Ro-
ses, on les di-
ferents classes 
d ’embarcaci-
ons s’han anat 
a f e g i n t  a m b 
gran il·lusió a la 
idea original de 
la travessia.
Enguany,  pe-
rò, a causa de la 

situació actual no es podrà fer el 
gran dinar que cada any ha tancat 
aquesta travessia, durant l’entre-
ga dels trofeus. Aquests s’entre-
garan al moment de travessar la 
línia d’arribada a la persona gua-
nyadora de cada categoria. Les 
categories seran: l’últim i més es-
forçat, el més jove, el més veterà, 
Trofeu Vintage, 1r classificat Win-
dsurf, 1r classificat Catamarà, 1r 
classificat Vela Lleugera, 1r classi-
ficat Trofeu memorial Eloi borràs, 
1r soci del GEN i  1a fèmina. 

trAVessiA De nAtACiÓ. una de 
les altres activitats programades 
pel GEN Roses serà la LXXXIV Tra-
vessia de Natació II memorial so-
cial David Herruzo. Des de l’entitat 
detallen que enguany la travessia 

tindrà un nou format per a socis, 
segur i adaptat a les necessitats  
de la Covid-19. La informació de les 
mesures i el recorregut encara no 

s’ha fet pública. L’activitat espor-
tiva serà el dissabte 15 d’agost, a 
les 9.30 h, a la platja de la Perola 
de Roses. 

eL gen rOses. El grup d’esports 
nàutics de Roses permet aprendre 
i practicar els diferents esports 
nàutics, com ara la vela lleugera 
o en creuer, el surf de vela, el rem, 
el submarinisme, la pesca espor-
tiva, la natació o la motonàutica,  
entre d’altres. La quota de soci és 
individual i depenent de l’edat pots 
ser soci sènior (per als majors de 
18 anys), soci juvenil (en les edats 
entre 15 i 18 anys) o soci infantil 
(per a menors de 15 anys). Dins el 
grup esportiu hi ha diferents mo-
dalitats nàutiques; una d’aques-
tes és la secció de vela, que ofe-
reix unes activitats a vela que van 
des de l’aprenentatge bàsic fins als 
entrenaments de màxim nivell per 
participar en les regates de la fe-
deració Catalana de Vela, de la fe-
deració Espanyola o a escala inter-
nacional. D’altra banda, el GEN té 
diferents seccions, com ara rem, 
surf de vela, submarinisme, nata-
ció, pesca, casals d’estiu i un ampli 
ventall d’ofertes de serveis. 

CUJEDA
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FUTBOLY

El Peralada es reforça amb Lluís Micaló
nn peraLada. El defensa gironí arriba procedent de l’Amo-

rebieta basc, de Segona Divisió B, i aportarà expe-
riència i solidesa al bloc xampanyer. Amb ell, ja 
són cinc els fitxatges verd-i-blancs. n

Lluïsa Mitjà queda a les 

portes de les semifinals

aTLeTISMe  Mundial juvenil

Roses acull una sisena etapa 

amb el triple de participants

veLa Tour de França

Esports
Y

El Mundial torna a engegar 

motor amb un setè lloc d’Isaac 

Viñales

MOTOcIcLISMe  Supersport

Vilajuïga vibra amb el 

Campionat de Catalunya

cIcLISMe  BTT

Diumenge passat el Club Ci-
clista Roses va plantar la llavor del 
seu futur planter. L’entitat espor-
tiva va iniciar la secció d’activitats 
ciclistes per a mainada, centra-
des inicialment en la modalitat de 
BTT, que s’allargarà fins al 16 de 
desembre, tot i que la celebració 
d’aquestes iniciatives sempre de-
pendrà de l’evolució de la pandè-
mia de la Covid-19. En concret,  la 
proposta del club empordanès es 
dirigeix a joves d’entre 9 i 17 anys, 
que formaran part d’un projecte 
que preveu, com a màxim, 40 ins-
cripcions. 

«El club es va fundar el 1993 i des 
de llavors no s’havia fet mai cap 
activitat adreçada als petits. És 
per això que quan vam substituir 
la junta anterior teníem clar que 
una de les apostes més fortes era 

J. Nierga l rOSeS  

nn

Roses pedala mirant al futur
El Club Ciclista Roses 
engega un projecte que 
ha de servir per bastir els 
fonaments del planter de 
l’entitat en un futur

cIcLISMe. dIUMENGE PASSAT ES VA CELEBRAR LA PRIMERA ACTIVITAT AMB UNA dOTZENA dE JOVES CICLISTESY

PRIMERA ACTIVITAT. El club va celebrar diumenge passat el primer contacte amb els futurs corredors CLUB CICLISTA ROSES

treballar amb els joves. Exceptu-
ant Vilajuïga, a l’Alt Empordà no 
hi ha una visió gaire ampla del ci-
clisme, i el nostre objectiu és tenir 
en un futur un planter de ciclistes 
com sí que existeix a d’altres po-
blacions com Banyoles, Olot i Vi-
lajuïga», detalla el president del 
club, Joan Hornos. 

d’un temps. I això suposarà can-
vis importants, des de contrac-
tar monitors fins a fer una quota 
mensual com passa a qualsevol 
altra pràctica esportiva». 

Aquest agost, el club preveu fer 
entrenaments els diumenges, di-
marts i dijous, mentre que en ho-
rari d’hivern les sessions es faran 

un dia entre setmana –encara per 
concretar– i un diumenge al mes. 
Diumenge passat, per la seva 
banda, l’entitat va idear una jor-
nada de presentació: «Tenint en 
compte que a Roses no hi ha ha-
gut mai una iniciativa d’aquest ti-
pus adreçada als joves, el que vam 
fer va ser una explicació del pro-
jecte i conèixer els nens», detalla 
Hornos. 

cIrcUIT a rOSeS. La iniciativa del 
Club Ciclista Roses també ha ar-
ribat a instàncies municipals. 
En aquest sentit, l’entitat ja s’ha 
posat en contacte amb l’Ajunta-
ment per tal de tenir disponible, 
des d’aquest any, un circuit diri-
git als menuts. «El nostre objectiu 
és poder fer activitats perquè els 
joves puguin aprendre la tècnica 
al circuit, mentre que als caps de 
setmana es destinarien a fer rutes 
per la nostra rodalia. Es tractaria, 
en definitiva, d’anar combinant 
aquests dos aspectes i, a partir 
d’aquí, anar treballant», conclou 
Hornos, qui també afegeix que si 
la iniciativa avança a bon ritme 
també s’inclourà el ciclisme de 
carretera: «No el podem deixar 
com a secundari, en cap cas». n

Per assolir aquesta fita, però, 
cal anar pas a pas. Si més no, així 
ho concreta Hornos, que subrat-
lla que l’escoleta és un projecte 
futur que dependrà de l’evolu-
ció d’aquestes activitats iniciàti-
ques: «Si aquestes propostes fun-
cionen, la idea que tenim és cre-
ar una escoleta de ciclisme al cap 
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Isaac Viñales suma el 
millor resultat del 2020

MOTOCICISME. superbikesY

El pilot llançanec Isaac Viñales 
(Kallio Racing Team) va retornar 
a l’activitat a Superbikes amb sen-
sacions contradictòries. El Mun-
dial de la categoria, que tornava a 
engegar motors a Jerez després de 
l’aturada a causa de la Covid-19, 
es va iniciar amb una primera 
carrera on l’empordanès va ha-
ver d’abandonar per problemes 
tècnics a la seva moto. Viñales su-
mava d’aquesta manera la segona 
retirada consecutiva després de 
la seva desafortunada carrera a 

redacció l fIguErES
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isaac viñales. el llançanenc és onzè de la classificació general, amb un total de 17 punts HORA NOVA

Phillip Island, Austràlia, on tam-
bé va ser penalitzat. 
      No obstant això, les sensacions 
van canviar de dalt a baix amb la 
segona prova, on després de di-
versos i intensos duels amb els 
pilots capdavanters el de Llançà 
va assolir una setena posició fi-
nal, el millor registre d’aquest any 
2020.   n

A LA priMerA CArrerA VA 
HAVer D’AbANDONAr per 
prObLeMes TÈCNiCs

BLANC I NEgrEY

HORA NOVA 2.571  n 4 d’agost de 202050 esports

la setmana passada el poli-
esportiu municipal de llançà 
va albergar la celebració del 
quart campus de Bàsquet Xa-
vi Rey, una activitat que es va 

nn

El Campus Xavi Rey celebra una reeixida quarta edició

Y ACTIVITAT d’ESTIu

desenvolupar els matins i les tar-
des d’entre el 27 i el 31 de juliol. 
el campus, que ha comptat amb 
entrenaments específics i amb 
altres propostes com ara visites 

Joan Costart lidera la nova 
junta del Grifeu Llançà

BÀSQuET. úNiCA CANDiDATurA preseNTADAY

Nou rumb als despatxos del 
Club de Bàsquet Grifeu-Llançà. 
L’entitat compta des del mes de 
juliol amb una nova junta encap-
çalada per Joan Costart, que aga-
farà el relleu de l’anterior presi-
dent del club, Jaume Juher, que 
juntament amb la presidenta de 
l’entitat cultural, Teresa Costa, ha 
posat punt final al seu mandat de 
quatre anys. 

Atès que només hi va haver una 
sola candidatura presentada, 
la de Joan Costart, serà aques-

redacció l LLANçÀ  
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L’ANTeriOr presiDeNT, jAuMe 
juHer, VA DeCiDir AbANDONAr 
LA juNTA

fINAL dEL MANdATY

ta la que portarà les regnes del 
club alt-empordanès. A Costart 
l’acompanyaran Joan Pacareu, 
Josep Company, Sandra Costart, 
Francesc Navarro, Joan Nogué, 
Eva Navarro, Maria Hilari, Arnau 
Juanola, Albert Vitienes i Marc 
Parés. Un cop es formalitzi el tras-
pàs, es detallaran els càrrecs que 
realitzarà cadascú. n

de jugadors o tècnics, està dirigit 
a joves d’entre 8 i 15 anys. Malgrat 
el context de pandèmia actual, la 
iniciativa s’ha realitzat amb totes 
les mesures de seguretat.

Y BÀSQuET

L'Adepaf reforça el sènior amb experiència
nn El Club Bàsquet Adepaf Figueres continua consolidant la planti-
lla de l’equip sènior masculí de cara a la temporada vinent. La set-
mana passada, l’entitat figuerenca va confirmar que un dels objec-
tius del bloc és apostar pel conglomerat d’experiència i joventut, 
amb les renovacions dels veterans Xavi Jaén i Sergi Poch i l’ascens 
del júnior Ferran Aparicio. Tots ells compartiran vestidor amb 
l’aler Miquel Miquel, de 38 anys i exjugador del Verges i l’Escala. n

La badia de Roses, a punt pels campionats
VELA. Des DeL geN rOses, CLub OrgANiTzADOr, es MOsTreN OpTiMisTesY

Si la situació sanitària ho per-
met, la badia de Roses tornarà a 
ser l’epicentre, al mes de setem-
bre, de campionats referencials: 
els dies 5 i 6 de setembre s’ha de 
realitzar el Campionat de Catalu-
nya de Funboard Slalom, mentre 
que els dies 11, 12 i 13 de setembre 
tocarà el torn al campionat esta-
tal.

De fet, les proves ja s’haurien 
d’haver realitzat abans de l’estiu, 
però el context a causa de la Co-
vid-19 ho va fer impossible. Des 
del GEN Roses, organitzadors 
dels campionats, indiquen que 
de moment les preinscripcions 
segueixen un ritme «com a les an-
teriors edicions». «La gent en té 
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inscRipcions. el ritme de regatistes inscrits és similar al dels altres anys HORA NOVA

moltes ganes i des de la Federa-
ció i Capitania Marítima ja ho han 
autoritzat. El que ens preocupa 
més és si les autoritats ho deixa-

ran fer o no, ja que això dependrà 
de si hi ha algun rebrot en aque-
lles dates», expliquen des del club 
empordanès.  n

CUJEDA
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La Policia Local de Roses comissa
més de 3.500 articles del ‘top
manta’
ACN Roses.-La Policia Local de Roses (Alt Empordà) ha comissat més de
3.500 articles procedents del ‘top manta’ fins aquest diumenge. La xifra
confiscada amb les actuacions realitzades supera la […]

AGÈNCIES | 03/08/2020

ACN Roses.-La Policia Local de Roses (Alt Empordà) ha comissat més de 3.500

articles procedents del ‘top manta’ fins aquest diumenge. La xifra confiscada

amb les actuacions realitzades supera la quantitat comissada durant tot l’estiu

del 2018. Des del consistori, remarquen que es tracta d’una quantitat important

sobretot tenint en compte que les circumstàncies sanitàries han provocat un

important descens en el nombre de manters al municipi, la meitat respecte de

l’any passat. L’Ajuntament insisteix que “únicament” pot “gestionar” la

problemàtica “a curt termini” i torna a exigir la implicació de l’Estat i la

Generalitat per “actuar legislativament i socialment” per resoldre-ho.

El regidor de Seguretat, Joan Plana, remarca que coneixen i entenen el

“malestar” que genera aquest fenomen entre la població i el sector comercial i

insisteix que la solució “definitiva” no està en mans dels ajuntaments. En

concret, la Policia Local ha confiscat fins al 2 d’agost 3.528 articles,

majoritàriament sabates esportives, ulleres de sol, bosses de mà, roba i

complements. L’objectiu de les actuacions minimitzar la “rendibilitat econòmica

dels venedors”, a més de garantir la “seguretat dels agents, vianants i els propis

manters.A més, des del consistori remarquen que d’aquesta manera s’eviten

“aldarulls, corredisses i episodis de gran tensió en el passeig” que s’han viscut

altres anys.
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Marta Rovira, sobre la
marxa de Joan Carles I:
“Com deu estar el pati si
decideix marxar ell, que
era inviolable”

Pengen una foto de
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Pont de Pedra de Girona
en protesta per la
retirada del tercer grau

“Joan Carles I abandona
Espanya”, a les
portades de tots els
diaris

Torra assegura que el
govern espanyol ja
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fuga” de Joan Carles I i
“no ha fet res” per
impedir-ho

Treball contactarà
dimarts la direcció i els
sindicats de Nissan per
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negociacions de l’ERO

Bildu lamenta que Felip
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va però Felip es queda”
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La Policía Local de Roses ha decomisado
más de 3.500 artículos del 'top manta'

Las actuaciones realizadas permiten confiscar hasta principios de agosto la cantidad total de todo el verano
del 2018

Tiempo de lectura: 1' 03 ago 2020 - 18:48 | Actualizado 19:22

La Policía Local de Roses (Alt Empordà) ha decomisado más de 3.500 artículos

procedentes del 'top manta' hasta este domingo. La cifra confiscada con las

actuaciones realizadas supera la cantidad decomisada durante todo el verano del

2018. Desde el consistorio, remarcan que se trata de una cantidad importante sobre

todo teniendo en cuenta que las circunstancias sanitarias han provocado un

importante descenso en el número de manters en el municipio, la mitad respecto del

año pasado.

El Ayuntamiento insiste en que "únicamente" puede "gestionar" la problemática "a corto

plazo" y vuelve a exigir la implicación del Estado y la Generalitat para "actuar

legislativamente y socialmente" para resolverlo.

El regidor de Seguridad, Joan Plana, remarca que conocen y entienden el "malestar"

que genera este fenómeno entre la población y el sector comercial e insiste en que la

solución "definitiva" no está en manos de los ayuntamientos.

En concreto, la Policía Local ha confiscado hasta el 2 de agosto 3.528 artículos,

mayoritariamente zapatos deportivos, gafas de sol, bolsas de mano, ropa y

complementos. El objetivo de las actuaciones minimizar la "rentabilidad económica de

los vendedores", además de garantizar la "seguridad de los agentes, peatones y los

propios manters.

Además, desde el consistorio remarcan que de este modo se evitan "disturbios,

carrerillas y episodios de gran tensión en el paseo" que se han vivido otros años.
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La Policía Local de Roses ha decomisado
más de 3.500 artículos del 'top manta'

Las actuaciones realizadas permiten confiscar hasta principios de agosto la cantidad total de todo el verano
del 2018

Tiempo de lectura: 1' 03 ago 2020 - 18:48 | Actualizado 19:22

La Policía Local de Roses (Alt Empordà) ha decomisado más de 3.500 artículos

procedentes del 'top manta' hasta este domingo. La cifra confiscada con las

actuaciones realizadas supera la cantidad decomisada durante todo el verano del

2018. Desde el consistorio, remarcan que se trata de una cantidad importante sobre

todo teniendo en cuenta que las circunstancias sanitarias han provocado un

importante descenso en el número de manters en el municipio, la mitad respecto del

año pasado.

El Ayuntamiento insiste en que "únicamente" puede "gestionar" la problemática "a corto

plazo" y vuelve a exigir la implicación del Estado y la Generalitat para "actuar

legislativamente y socialmente" para resolverlo.

El regidor de Seguridad, Joan Plana, remarca que conocen y entienden el "malestar"

que genera este fenómeno entre la población y el sector comercial e insiste en que la

solución "definitiva" no está en manos de los ayuntamientos.

En concreto, la Policía Local ha confiscado hasta el 2 de agosto 3.528 artículos,

mayoritariamente zapatos deportivos, gafas de sol, bolsas de mano, ropa y

complementos. El objetivo de las actuaciones minimizar la "rentabilidad económica de

los vendedores", además de garantizar la "seguridad de los agentes, peatones y los

propios manters.

Además, desde el consistorio remarcan que de este modo se evitan "disturbios,

carrerillas y episodios de gran tensión en el paseo" que se han vivido otros años.
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Directes:

La Policia Local de Roses comissa més de
3.500 articles del 'top manta'

Pla general del material comissat per la Policia Local de Roses aquest 3 d'agost del 2020. (Horitzontal)

ACN Roses.-La Policia Local de Roses (Alt Empordà) ha comissat més de 3.500 articles

procedents del 'top manta' fins aquest diumenge. La xifra confiscada amb les actuacions

realitzades supera la quantitat comissada durant tot l'estiu del 2018. Des del consistori,

remarquen que es tracta d'una quantitat important sobretot tenint en compte que les

circumstàncies sanitàries han provocat un important descens en el nombre de manters al

municipi, la meitat respecte de l'any passat. L'Ajuntament insisteix que "únicament" pot

"gestionar" la problemàtica "a curt termini" i torna a exigir la implicació de l'Estat i la

Generalitat per "actuar legislativament i socialment" per resoldre-ho.

El regidor de Seguretat, Joan Plana, remarca que coneixen i entenen el "malestar" que genera

aquest fenomen entre la població i el sector comercial i insisteix que la solució "definitiva" no

està en mans dels ajuntaments. En concret, la Policia Local ha confiscat fins al 2 d'agost

3.528 articles, majoritàriament sabates esportives, ulleres de sol, bosses de mà, roba i

complements. L'objectiu de les actuacions minimitzar la "rendibilitat econòmica dels

venedors", a més de garantir la "seguretat dels agents, vianants i els propis manters.A més,

des del consistori remarquen que d'aquesta manera s'eviten "aldarulls, corredisses i episodis

de gran tensió en el passeig" que s'han viscut altres anys.

* Dades de les últimes 24h

ALTRES INFORMACIONS:

* Dades de les últimes 48h

Servei d'Atenció a l'Audiència Accessibilitat Privacitat i cookies Avís legal

© Corporació Catalana de Mitjans Audiovisuals, SA

Notícies  Vídeos  Àudios

NOTÍCIES ESPORTS CULTURA EL TEMPS DIRECTES A LA CARTA | | BOTIGA CCMA

Seccions

03/08/2020 - 16.00 Actualitzat 03/08/2020 - 16.01

EL MÉS LLEGIT

Lliures de Covid: els

municipis catalans

sense coronavirus o

amb molt pocs casos

El rei emèrit Joan

Carles anuncia que

marxa d'Espanya

Mor la dona que va

rebre el primer

trasplantament facial

als Estats Units

La Covid a Catalunya,

gràfic a gràfic: menys

contagis i preocupa

la situació al Vallès

El jutge reobre el cas

d'Helena Jubany,

assassinada fa 20

anys

1

2

3

4

5

AVUI ÉS NOTÍCIA

El rei emèrit Joan

Carles anuncia que

marxa d'Espanya

El declivi de Joan

Carles: la cacera a

Botswana, l'afer amb

Corinna i el compte a

Suïssa

Laura Catalan Asenjo

De pilotar la

Transició als

escàndols de

corrupció: la

trajectòria de Joan

Carles I

TV3

Catalunya
Ràdio

Notícies

Esports

EL MÉS LLEGIT EL MÉS VIST EL MÉS ESCOLTAT

Lliures de Covid: els municipis catalans sense
coronavirus o amb molt pocs casos

El rei emèrit Joan Carles anuncia que marxa d'Espanya

Ja es pot demanar l'ajuda de 2.685 euros per contractar
una cuidadora de la llar

Mor la dona que va rebre el primer trasplantament facial
als Estats Units

Mor una excursionista d'Olesa que ha caigut des de 70
metres a l'Aneto

Marta Ferrusola, ingressada a l'UCI de Vall d'Hebron per
un accident a Queralbs

La Covid a Catalunya, gràfic a gràfic: menys contagis i
preocupa la situació al Vallès

Les obres en una autovia treuen a la llum una necròpolis
medieval amb 90 tombes

El jutge reobre el cas d'Helena Jubany, assassinada fa
20 anys

Un mort en caure amb el cotxe al canal d'Urgell a
Puigverd de Lleida

Últimes notícies · Calendari laboral 2020 · Lloguer · Pensions · Crisi climàtica · Més temes

El rei Joan Carles marxa d'Espanya |

03/08/2020   La Policia Local de Roses comissa més de 3.500 articles del 'top manta'
Superfície:100% Audiència:1423 Valoració:95€ 

https://www.ccma.cat/324/la-policia-local-de-roses-comissa-mes-de-3-500-articles-del-top-manta/noticia/3040638/



Més notícies

PortadaRosesFesta MajorComarcaGironaCarnavalOpinióContacta


L’Ajuntament de Roses busca auxiliars
administratius
 03/08/2020

Per aquest motiu, el consistori rosinc ha obert una convocatòria pública per a la
creació d’una borsa de treball d’auxiliar administratiu/va

L’Ajuntament de Roses fa pública la convocatòria del procés selectiu per a la creació
d’una borsa de treball d’auxiliars administratius/ves per cobrir les substitucions o
necessitats puntuals que es produeixin del personal municipal de la categoria
d’auxiliar administratiu/va (grup C2).

El termini de presentació de sol·licituds per formar part del procés selectiu està
obert des del dia 1 fins al 20 d’agost, ambdós inclosos.

Trobareu tota la informació i bases de la convocatòria AQUÍ.
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El cantant de Sopa de Cabra, Gerard Quintana, durant el concert que va inaugurar el Festival Sons del Món
2020

Sopa de Cabra va inaugurar ahir el
Festival Sons del Món 2020, marcat per la
COVID-19
 01/08/2020

Els organitzadors van aconseguir amb les mesures de seguretat aplicades que el
Festival Sons del Món sigui un esdeveniment cultural segur

Amb el cartell de ‘sold out’ van inaugurar ahir els gironins Sopa de Cabra el Sons del
Món 2020 a la Ciutadella de Roses.

Un festival que a causa de la crisi sanitària “ha perillat durant molt de temps la
seva celebració. Durant el confinament no sabíem si el podem, i la veritat agraïm
la determinació de l’Ajuntament de Roses, perquè ha estat fonamental per poder
tirar-ho endavant. En ple confinament vam parlar que si no podíem fer-ho al
juliol, el faríem a l’agost, i sinó al setembre i així allargar la temporada
turística”, va afirmar el director de Sons del Món, Xavi Pascual.

Finalment, però, ahir els components de Sopa de Cabra van inaugurar el Sons del
Món 2020 amb, no podia ser d’una altra manera, amb exhaustives mesures de
seguretat “amb el repte de complir-les a la perfecció perquè ningú pugui dir que
el Festival Sons del Món no és un espai segur, perquè a partir d’ara els festivals
no només haurem d’oferir una bona programació i de disposar d’un entorn
idíl·lic, sinó que, primer de tot, hem d’aplicar unes mesures de seguretat perquè
tothom que assisteixi, se senti segur”, va remarcar Pascual.

Unes mesures de seguretat a les que es va afegir fer entrar esglaonadament, segons
la fila i número de seient, al públic assistent que hi era al Village a l’espera de l’inici
del concert. Unes mesures de prevenció extremes que “segurament, dir que Sons
del Món és segur, és dir que Roses és segura, és transmetre un missatge positiu
de que ens sortirem i transmetre un missatge que la cultura és segura”, va
significar el promotor musical.

I per assolir aquesta seguretat, a portar de portar en tot moment la mascareta, el
festival ha vist reduït un terç del seu aforament, passant d’unes 2.200 localitats a tot
just 800 butaques amb una distància de 1,5 metres entre seients pre-assignats, és a
dir, que entre unitats afectives, parelles d’amics o grups de persones que van
comprar l’entrada de manera conjunta, també es van mantenir el metre i mig de
separació de seguretat.
Un control extrem de prevenció que “en el cas que es donés un positiu de
coronavirus sabríem de seguida qui s’ha assegut al seu voltant i podríem
detectar amb rapidesa un possible rebrot”, va explicar Xavi Pascual.

Els Sopa de Cabra van presentar a Roses el seu darrer disc, ‘La gran onada’, el qual,
paradoxes de la vida, tenien previst presentar-lo el passat 14 de març, quan tot just
es va decretar l’estat d’alarma del coronavirus.

Unes cançons noves com ‘Fràgil’, ‘La gran onada’, que dona nom al disc, o ‘Farem
que surti el sol’, dedicada a la ONG Open Arms, interpretades per primer cop a Roses
que els musics gironins van compaginar amb d’altres temés mítics dels Sopa de
Cabra corejades pel respectable com ‘Si et quedes amb mi’, ‘L’Empordà’ o  ‘Camins’,
que va punt i final al concert.
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2020

Sopa de Cabra va inaugurar ahir el
Festival Sons del Món 2020, marcat per la
COVID-19
 01/08/2020

Els organitzadors van aconseguir amb les mesures de seguretat aplicades que el
Festival Sons del Món sigui un esdeveniment cultural segur

Amb el cartell de ‘sold out’ van inaugurar ahir els gironins Sopa de Cabra el Sons del
Món 2020 a la Ciutadella de Roses.

Un festival que a causa de la crisi sanitària “ha perillat durant molt de temps la
seva celebració. Durant el confinament no sabíem si el podem, i la veritat agraïm
la determinació de l’Ajuntament de Roses, perquè ha estat fonamental per poder
tirar-ho endavant. En ple confinament vam parlar que si no podíem fer-ho al
juliol, el faríem a l’agost, i sinó al setembre i així allargar la temporada
turística”, va afirmar el director de Sons del Món, Xavi Pascual.

Finalment, però, ahir els components de Sopa de Cabra van inaugurar el Sons del
Món 2020 amb, no podia ser d’una altra manera, amb exhaustives mesures de
seguretat “amb el repte de complir-les a la perfecció perquè ningú pugui dir que
el Festival Sons del Món no és un espai segur, perquè a partir d’ara els festivals
no només haurem d’oferir una bona programació i de disposar d’un entorn
idíl·lic, sinó que, primer de tot, hem d’aplicar unes mesures de seguretat perquè
tothom que assisteixi, se senti segur”, va remarcar Pascual.

Unes mesures de seguretat a les que es va afegir fer entrar esglaonadament, segons
la fila i número de seient, al públic assistent que hi era al Village a l’espera de l’inici
del concert. Unes mesures de prevenció extremes que “segurament, dir que Sons
del Món és segur, és dir que Roses és segura, és transmetre un missatge positiu
de que ens sortirem i transmetre un missatge que la cultura és segura”, va
significar el promotor musical.

I per assolir aquesta seguretat, a portar de portar en tot moment la mascareta, el
festival ha vist reduït un terç del seu aforament, passant d’unes 2.200 localitats a tot
just 800 butaques amb una distància de 1,5 metres entre seients pre-assignats, és a
dir, que entre unitats afectives, parelles d’amics o grups de persones que van
comprar l’entrada de manera conjunta, també es van mantenir el metre i mig de
separació de seguretat.
Un control extrem de prevenció que “en el cas que es donés un positiu de
coronavirus sabríem de seguida qui s’ha assegut al seu voltant i podríem
detectar amb rapidesa un possible rebrot”, va explicar Xavi Pascual.

Els Sopa de Cabra van presentar a Roses el seu darrer disc, ‘La gran onada’, el qual,
paradoxes de la vida, tenien previst presentar-lo el passat 14 de març, quan tot just
es va decretar l’estat d’alarma del coronavirus.

Unes cançons noves com ‘Fràgil’, ‘La gran onada’, que dona nom al disc, o ‘Farem
que surti el sol’, dedicada a la ONG Open Arms, interpretades per primer cop a Roses
que els musics gironins van compaginar amb d’altres temés mítics dels Sopa de
Cabra corejades pel respectable com ‘Si et quedes amb mi’, ‘L’Empordà’ o  ‘Camins’,
que va punt i final al concert.
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Sílvia Pérez Cruz i Marco Mezquida durant el tercer concert de Sons del Món a la Ciutadella de Roses

Sílvia Pérez Cruz i Marco Mezquida
tanquen el primer cap de setmana intens
de Sons del Món a Roses
 03/08/2020

Roses ha fet una forta aposta per la cultura programant 9 concerts del Festival
Sons del Món en un context molt complicat a causa de la pandèmia de la COVID-19

La Ciutadella de Roses ha viscut un cap de setmana intens de música amb la
celebració del Festival Sons del Món.

Divendres, els Sopa de Cabra van ser els encarregats d’inaugurar el Festival amb el
cartell d’entrades exhaurides. Dissabte, Diego El Cigala, va omplir la meitat de
l’aforament, i ahir Sílvia Pérez Cruz, acompanyat de Marco Mezquida al piano també
van penjar el cartell de ‘sold out’.

En un temps actual molt complicat per la crisi sanitària de la COVID-19, l’Ajuntament
de Roses ha fet una forta aposta per la cultura amb la celebració de Sons del Món.

“Una de les coses que vam tenir clar amb el promotor del Festival, Xavi Pascual,
és que havíem de celebrar el Sons del Món, portant unes mesures de seguretat
més extrictes que els que marca el protocol de les autoritats necessàries, perquè
el que no podíem aturar-ho tot, no fer res”, ha afirmat el regidor de Cultura i
Festes, Èric Ibáñez.

I de fet, les mesures de seguretat extremes portades a terme durant els tres primers
concerts ha fet que el festival es desenvolupés amb total normalitat, on el públic va
respondre massivament penjant en dos dels tres concerts el cartell de complet.

Aquesta aposta ferma per la cultura ha fet possible que enguany gairebé es dupliqui
el nombre dels concert de Sons del Món a la Ciutadella de Roses, passant de 5 a 9
espectacles musicals en tres caps de setmana. I això ha estat possible “sense haver
d’augmentar la subvenció de 100.000€ que el consistori rosinc atorga des de 2017 a
PromoArts, organitzadora del Festival. “Sí, degut a que els grups internacionals no
fan gira fora del seus països s’ha pogut augmentar el cartell amb músics
estatals, i per tant el cost de portar-los a Roses no és tan gran com si haguessin
vingut els argentins ‘God Save the Queen’, com inicialment estava previst, i que
tenen un caché molt alt”, ha explicat Ibáñez, per remarcar que “la subvenció que
dona l’Ajuntament a Sons del Món és una part del cost del festival, ja que el que
arrisca més és, evidentment,  PromoArts, que si no emplena, perd diners”.

Sons del Món exclusivament a Roses

La determinació de l’Ajuntament de Roses en celebrar el Festival Sons del Món i el
poder disposar d’un espai com la Ciutadella, ha fet que aquest esdeveniment
musical suposi enguany un valor afegit per la Vila, ja que Sons del Món se celebra
exclusivament a Roses, ja que no hi cap programat cap concert en els cellers de la
comarca ni en Castelló d’Empúries, com si s’havia fet anys anteriors.

Una exclusivitat el regidor de Cultura i Festes de Roses veu molt factible que
continuï en anys posteriors, “sí, hem donat el pas en aquest context de la COVID-
19 i crec que es podrà mantenir aquesta exclusivitat, tot i que ho hem de
consensuar amb Promo Arts”.

Cal destacar que tots els artistes que han participat en el primer cap de setmana de
Sons del Món han volgut agrair a l’Ajuntament de Roses la seva aposta per celebrar
aquest esdeveniment cultural.

Sílvia Pérez Cruz i Marco Mezquida es van emportar de la Ciutadella de Roses una
llarga i sentida ovació

La cantant de Palafrugell i el pianista de Menorca van presentar al tercer concert de
Sons del Món a Roses el seu disc MA Live in Tokyo. Un treball composat per 15 temes
i que sorgir dels 8 directes que Sílvia i Marco van enregistrar a Tokio, país que van
visitar a l’octubre de l’any passat.

El duet va delectar al respectable que omplia l’aforament disposat a la Ciutadella
 amb la seva veu i música durant dues hores de concert. Un públic que es va
entregar en tot moments reconeixent la seva qualitat artística quan al final de
l’espectacle, que va finalitzar amb la cançó ‘Pequeño vals vienés’, els va regalar una
llarga, forta i sentida ovació.

Concers Sons del Món 2020
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Roses ha fet una forta aposta per la cultura programant 9 concerts del Festival
Sons del Món en un context molt complicat a causa de la pandèmia de la COVID-19

La Ciutadella de Roses ha viscut un cap de setmana intens de música amb la
celebració del Festival Sons del Món.

Divendres, els Sopa de Cabra van ser els encarregats d’inaugurar el Festival amb el
cartell d’entrades exhaurides. Dissabte, Diego El Cigala, va omplir la meitat de
l’aforament, i ahir Sílvia Pérez Cruz, acompanyat de Marco Mezquida al piano també
van penjar el cartell de ‘sold out’.

En un temps actual molt complicat per la crisi sanitària de la COVID-19, l’Ajuntament
de Roses ha fet una forta aposta per la cultura amb la celebració de Sons del Món.

“Una de les coses que vam tenir clar amb el promotor del Festival, Xavi Pascual,
és que havíem de celebrar el Sons del Món, portant unes mesures de seguretat
més extrictes que els que marca el protocol de les autoritats necessàries, perquè
el que no podíem aturar-ho tot, no fer res”, ha afirmat el regidor de Cultura i
Festes, Èric Ibáñez.

I de fet, les mesures de seguretat extremes portades a terme durant els tres primers
concerts ha fet que el festival es desenvolupés amb total normalitat, on el públic va
respondre massivament penjant en dos dels tres concerts el cartell de complet.

Aquesta aposta ferma per la cultura ha fet possible que enguany gairebé es dupliqui
el nombre dels concert de Sons del Món a la Ciutadella de Roses, passant de 5 a 9
espectacles musicals en tres caps de setmana. I això ha estat possible “sense haver
d’augmentar la subvenció de 100.000€ que el consistori rosinc atorga des de 2017 a
PromoArts, organitzadora del Festival. “Sí, degut a que els grups internacionals no
fan gira fora del seus països s’ha pogut augmentar el cartell amb músics
estatals, i per tant el cost de portar-los a Roses no és tan gran com si haguessin
vingut els argentins ‘God Save the Queen’, com inicialment estava previst, i que
tenen un caché molt alt”, ha explicat Ibáñez, per remarcar que “la subvenció que
dona l’Ajuntament a Sons del Món és una part del cost del festival, ja que el que
arrisca més és, evidentment,  PromoArts, que si no emplena, perd diners”.

Sons del Món exclusivament a Roses

La determinació de l’Ajuntament de Roses en celebrar el Festival Sons del Món i el
poder disposar d’un espai com la Ciutadella, ha fet que aquest esdeveniment
musical suposi enguany un valor afegit per la Vila, ja que Sons del Món se celebra
exclusivament a Roses, ja que no hi cap programat cap concert en els cellers de la
comarca ni en Castelló d’Empúries, com si s’havia fet anys anteriors.

Una exclusivitat el regidor de Cultura i Festes de Roses veu molt factible que
continuï en anys posteriors, “sí, hem donat el pas en aquest context de la COVID-
19 i crec que es podrà mantenir aquesta exclusivitat, tot i que ho hem de
consensuar amb Promo Arts”.

Cal destacar que tots els artistes que han participat en el primer cap de setmana de
Sons del Món han volgut agrair a l’Ajuntament de Roses la seva aposta per celebrar
aquest esdeveniment cultural.

Sílvia Pérez Cruz i Marco Mezquida es van emportar de la Ciutadella de Roses una
llarga i sentida ovació

La cantant de Palafrugell i el pianista de Menorca van presentar al tercer concert de
Sons del Món a Roses el seu disc MA Live in Tokyo. Un treball composat per 15 temes
i que sorgir dels 8 directes que Sílvia i Marco van enregistrar a Tokio, país que van
visitar a l’octubre de l’any passat.

El duet va delectar al respectable que omplia l’aforament disposat a la Ciutadella
 amb la seva veu i música durant dues hores de concert. Un públic que es va
entregar en tot moments reconeixent la seva qualitat artística quan al final de
l’espectacle, que va finalitzar amb la cançó ‘Pequeño vals vienés’, els va regalar una
llarga, forta i sentida ovació.

Concers Sons del Món 2020
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Part del material decomissat al top manta a Roses fins ahir, dia 2 agost

Garrotada al top manta a Roses amb el
decomís de més 3.500 articles
 03/08/2020

Les actuacions realitzades per la Policia Local de Roses fa superar a principis
d’aquest mes d’agost el material decomissat durant tot l’estiu de 2018

Garantir l’eficàcia de les actuacions i el drets dels ciutadans continua sent la línia
marcada per la Policia Local de Roses en la lluita contra la problemàtica del
fenomen del top manta aquest estiu.
A l’igual que l’estratègia policial emprada a l’estiu de 2019, la intensificació del
decomís de productes realitzant els operatius abans que aquests arribin al passeig
de Santa Margarida, ha permès superar, a principis d’agost, la totalitat d’articles
decomissats durant tot l’estiu de 2018, any en què les actuacions policials es
realitzaven a peu de passeig, amb un menor rendiment.

Així, el nombre de productes retirats fins ahir, diumenge 2 d’agost, ha ascendit a un
total de 3.528 articles, majoritàriament sabatilles esportives, ulleres de sol, bosses
de mà, roba i complements. Una quantitat molt important, sobretot tenint en
compte que les circumstàncies sanitàries excepcionals han produït un considerable
descens en el nombre de manters traslladats a Roses, reduint-se a menys de la
meitat el nombre de venedors respecte a 2019.

L’objectiu que es persegueix amb aquest augment de decomissos és el de
minimitzar la rendibilitat econòmica que els venedors obtenen, a més de garantir la
seguretat d’agents policials, vianants i dels propis manters. S’eviten també així els
aldarulls, corredisses i episodis de gran tensió en el passeig d’anys anteriors que,
contràriament, obtenien escassos resultats amb la retirada de petites quantitats de
gènere.

Roses demana la implicació del Govern de la Generalitat i del Govern espanyol per
el problema

Tot i això, el regidor de Seguretat Ciutadana de Roses, Joan Plana, afirma que
“l’actuació policial només permet una gestió a curt termini del fenomen, però no
resoldrà el top manta, un problema social produït per les bosses de pobresa
existents al nostre país, amb persones que viuen fora del sistema. El top manta
és un fenomen d’arrel social, on cal aplicar mesures que queden fora de l’abast
municipal”.

Així, l’Ajuntament de Roses ha tornat a reclamar una implicació real per part de les
administracions superiors per solucionar aquesta problemàtica, atenent el fet que
només aquests estaments superiors disposen de la capacitat legislativa en matèries
de treball i estrangeria (competència de l’Estat) i d’inversió en polítiques socials
(Generalitat), per erradicar el top manta.

Una problemàtica afegida, és la disparitat de criteris entre Generalitat i Ajuntament
en quant a la gestió policial necessària per actuar contra la venda il·legal, ja que des
de Mossos es defensa el criteri que aquesta gestió, correspon a les policies locals.
L’Ajuntament de Roses, sense defugir la seva responsabilitat per al compliment de
les ordenances municipals -tal i com demostren els nombrosos operatius que s’hi
duen a terme-, no comparteix aquest posicionament, ja que considera que cal una
implicació directa -més enllà de col·laboracions puntuals- per part de Mossos
d’Esquadra, en ser aquest cos l’encarregat del control de la seguretat sanitària i del
compliment de les mesures derivades de la Covid-19, així com de garantir l’ordre
públic a Catalunya.

Al costat dels comerciants de Roses i Santa Magarida

Joan Plana, el regidor Joan Plana, coneixedor del malestar que el top manta genera
entre la població, i molt concretament entre el sector comercial, ha afirmat que
“estem i estarem sempre al costat de totes aquelles persones que es veuen
afectades i per això hi destinem tots els recursos de què disposem. Cal insistir,
però, que la solució definitiva no està en mans dels ajuntaments i que cal
canalitzar aquesta legítima pressió ciutadana cap a les administracions que
tenen un major marge d’actuació per trobar solucions reals”.

Material decomissat a Roses des de 1’1 de gener fins  al dia d’ahir 2 d’agost:

884 parells de sabatilles esportives, presumptament falsificades

302 bosses de ma de senyora, presumptament falsificacions

390 ulleres de sol, presumptament falsificacions

103 estovalles de platja tipus «pareo»

652 joguines infantils de diferents tipus

76 banyadors d’home presumptament falsificacions

89 pantalons de xandall presumptament falsificacions

147 jaquetes d’hivern presumptament falsificacions

188 samarretes esportives presumptament falsificacions

57 gorres esportives i barrets presumptament falsificacions

111 ventalls de diferents models i colors

49 mocadors de senyora tipus «fulards»

88 ronyoneres presumptament falsificacions

10 pals extensibles per a selfies

61 rellotges de polsera presumptament falsificacions

59 articles de bijuteria de diferents tipus

69 polseres de diferents tipus

38 articles diversos, inclosos cartells publicitaris, de perruqueria africana

48 cinturons de diferents marques presumptament falsificades

67 carteres-moneders de diferents marques presumptament falsificades

35 mascaretes de presumpta protecció facial contra infeccions víriques

5 punters làsers
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Les actuacions realitzades per la Policia Local de Roses fa superar a principis
d’aquest mes d’agost el material decomissat durant tot l’estiu de 2018

Garantir l’eficàcia de les actuacions i el drets dels ciutadans continua sent la línia
marcada per la Policia Local de Roses en la lluita contra la problemàtica del
fenomen del top manta aquest estiu.
A l’igual que l’estratègia policial emprada a l’estiu de 2019, la intensificació del
decomís de productes realitzant els operatius abans que aquests arribin al passeig
de Santa Margarida, ha permès superar, a principis d’agost, la totalitat d’articles
decomissats durant tot l’estiu de 2018, any en què les actuacions policials es
realitzaven a peu de passeig, amb un menor rendiment.

Així, el nombre de productes retirats fins ahir, diumenge 2 d’agost, ha ascendit a un
total de 3.528 articles, majoritàriament sabatilles esportives, ulleres de sol, bosses
de mà, roba i complements. Una quantitat molt important, sobretot tenint en
compte que les circumstàncies sanitàries excepcionals han produït un considerable
descens en el nombre de manters traslladats a Roses, reduint-se a menys de la
meitat el nombre de venedors respecte a 2019.

L’objectiu que es persegueix amb aquest augment de decomissos és el de
minimitzar la rendibilitat econòmica que els venedors obtenen, a més de garantir la
seguretat d’agents policials, vianants i dels propis manters. S’eviten també així els
aldarulls, corredisses i episodis de gran tensió en el passeig d’anys anteriors que,
contràriament, obtenien escassos resultats amb la retirada de petites quantitats de
gènere.

Roses demana la implicació del Govern de la Generalitat i del Govern espanyol per
el problema

Tot i això, el regidor de Seguretat Ciutadana de Roses, Joan Plana, afirma que
“l’actuació policial només permet una gestió a curt termini del fenomen, però no
resoldrà el top manta, un problema social produït per les bosses de pobresa
existents al nostre país, amb persones que viuen fora del sistema. El top manta
és un fenomen d’arrel social, on cal aplicar mesures que queden fora de l’abast
municipal”.

Així, l’Ajuntament de Roses ha tornat a reclamar una implicació real per part de les
administracions superiors per solucionar aquesta problemàtica, atenent el fet que
només aquests estaments superiors disposen de la capacitat legislativa en matèries
de treball i estrangeria (competència de l’Estat) i d’inversió en polítiques socials
(Generalitat), per erradicar el top manta.

Una problemàtica afegida, és la disparitat de criteris entre Generalitat i Ajuntament
en quant a la gestió policial necessària per actuar contra la venda il·legal, ja que des
de Mossos es defensa el criteri que aquesta gestió, correspon a les policies locals.
L’Ajuntament de Roses, sense defugir la seva responsabilitat per al compliment de
les ordenances municipals -tal i com demostren els nombrosos operatius que s’hi
duen a terme-, no comparteix aquest posicionament, ja que considera que cal una
implicació directa -més enllà de col·laboracions puntuals- per part de Mossos
d’Esquadra, en ser aquest cos l’encarregat del control de la seguretat sanitària i del
compliment de les mesures derivades de la Covid-19, així com de garantir l’ordre
públic a Catalunya.

Al costat dels comerciants de Roses i Santa Magarida

Joan Plana, el regidor Joan Plana, coneixedor del malestar que el top manta genera
entre la població, i molt concretament entre el sector comercial, ha afirmat que
“estem i estarem sempre al costat de totes aquelles persones que es veuen
afectades i per això hi destinem tots els recursos de què disposem. Cal insistir,
però, que la solució definitiva no està en mans dels ajuntaments i que cal
canalitzar aquesta legítima pressió ciutadana cap a les administracions que
tenen un major marge d’actuació per trobar solucions reals”.
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Les actuacions realitzades per la Policia Local de Roses fa superar a principis
d’aquest mes d’agost el material decomissat durant tot l’estiu de 2018

Garantir l’eficàcia de les actuacions i el drets dels ciutadans continua sent la línia
marcada per la Policia Local de Roses en la lluita contra la problemàtica del
fenomen del top manta aquest estiu.
A l’igual que l’estratègia policial emprada a l’estiu de 2019, la intensificació del
decomís de productes realitzant els operatius abans que aquests arribin al passeig
de Santa Margarida, ha permès superar, a principis d’agost, la totalitat d’articles
decomissats durant tot l’estiu de 2018, any en què les actuacions policials es
realitzaven a peu de passeig, amb un menor rendiment.

Així, el nombre de productes retirats fins ahir, diumenge 2 d’agost, ha ascendit a un
total de 3.528 articles, majoritàriament sabatilles esportives, ulleres de sol, bosses
de mà, roba i complements. Una quantitat molt important, sobretot tenint en
compte que les circumstàncies sanitàries excepcionals han produït un considerable
descens en el nombre de manters traslladats a Roses, reduint-se a menys de la
meitat el nombre de venedors respecte a 2019.

L’objectiu que es persegueix amb aquest augment de decomissos és el de
minimitzar la rendibilitat econòmica que els venedors obtenen, a més de garantir la
seguretat d’agents policials, vianants i dels propis manters. S’eviten també així els
aldarulls, corredisses i episodis de gran tensió en el passeig d’anys anteriors que,
contràriament, obtenien escassos resultats amb la retirada de petites quantitats de
gènere.

Roses demana la implicació del Govern de la Generalitat i del Govern espanyol per
el problema

Tot i això, el regidor de Seguretat Ciutadana de Roses, Joan Plana, afirma que
“l’actuació policial només permet una gestió a curt termini del fenomen, però no
resoldrà el top manta, un problema social produït per les bosses de pobresa
existents al nostre país, amb persones que viuen fora del sistema. El top manta
és un fenomen d’arrel social, on cal aplicar mesures que queden fora de l’abast
municipal”.

Així, l’Ajuntament de Roses ha tornat a reclamar una implicació real per part de les
administracions superiors per solucionar aquesta problemàtica, atenent el fet que
només aquests estaments superiors disposen de la capacitat legislativa en matèries
de treball i estrangeria (competència de l’Estat) i d’inversió en polítiques socials
(Generalitat), per erradicar el top manta.

Una problemàtica afegida, és la disparitat de criteris entre Generalitat i Ajuntament
en quant a la gestió policial necessària per actuar contra la venda il·legal, ja que des
de Mossos es defensa el criteri que aquesta gestió, correspon a les policies locals.
L’Ajuntament de Roses, sense defugir la seva responsabilitat per al compliment de
les ordenances municipals -tal i com demostren els nombrosos operatius que s’hi
duen a terme-, no comparteix aquest posicionament, ja que considera que cal una
implicació directa -més enllà de col·laboracions puntuals- per part de Mossos
d’Esquadra, en ser aquest cos l’encarregat del control de la seguretat sanitària i del
compliment de les mesures derivades de la Covid-19, així com de garantir l’ordre
públic a Catalunya.

Al costat dels comerciants de Roses i Santa Magarida

Joan Plana, el regidor Joan Plana, coneixedor del malestar que el top manta genera
entre la població, i molt concretament entre el sector comercial, ha afirmat que
“estem i estarem sempre al costat de totes aquelles persones que es veuen
afectades i per això hi destinem tots els recursos de què disposem. Cal insistir,
però, que la solució definitiva no està en mans dels ajuntaments i que cal
canalitzar aquesta legítima pressió ciutadana cap a les administracions que
tenen un major marge d’actuació per trobar solucions reals”.

Material decomissat a Roses des de 1’1 de gener fins  al dia d’ahir 2 d’agost:

884 parells de sabatilles esportives, presumptament falsificades

302 bosses de ma de senyora, presumptament falsificacions

390 ulleres de sol, presumptament falsificacions

103 estovalles de platja tipus «pareo»

652 joguines infantils de diferents tipus

76 banyadors d’home presumptament falsificacions

89 pantalons de xandall presumptament falsificacions

147 jaquetes d’hivern presumptament falsificacions

188 samarretes esportives presumptament falsificacions

57 gorres esportives i barrets presumptament falsificacions

111 ventalls de diferents models i colors

49 mocadors de senyora tipus «fulards»

88 ronyoneres presumptament falsificacions

10 pals extensibles per a selfies

61 rellotges de polsera presumptament falsificacions

59 articles de bijuteria de diferents tipus

69 polseres de diferents tipus

38 articles diversos, inclosos cartells publicitaris, de perruqueria africana

48 cinturons de diferents marques presumptament falsificades

67 carteres-moneders de diferents marques presumptament falsificades

35 mascaretes de presumpta protecció facial contra infeccions víriques

5 punters làsers
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HOME ROSES TREBALL CONVOCATÒRIA PÚBLICA PER A LA CREACIÓ D’UNA BORSA DE TREBALL
D’AUXILIAR ADMINISTRATIU/VA

L’Ajuntament de Roses fa pública la convocatòria del procés selectiu per a la

creació d’una borsa de treball d’auxiliars administratius/ves per cobrir les

substitucions o necessitats puntuals que es produeixin del personal

municipal de la categoria d’auxiliar administratiu/va (grup C2).

El termini de presentació de sol·licituds per formar part del procés selectiu

està obert des del dia 1 fins al 20 d’agost, ambdós inclosos.

Trobareu tota la informació i bases de la convocatòria aquí
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HOME ROSES PATRIMONI EXCAVACIONS ARQUEOLÒGIQUES A LA VILA MEDIEVAL DE LA CIUTADELLA
DE ROSES

Dilluns 3 d’agost es reprendran les excavacions arqueològiques a la vila

medieval de la Ciutadella de Roses organitzades per la Càtedra Roses

d’Arqueologia i Patrimoni Arqueològic de la Universitat de Girona i

l’Ajuntament de Roses. Aquests treballs es perllongaran quatre setmanes,

fins al 28 d’agost, i seran dirigides per Lluís Palahí.

La campanya d’aquest estiu té com a principal objectiu la recuperació de la

trama urbana de la vila medieval. Aquests treballs permetran donar un salt

important en el coneixement de la creació i evolució de la Roses medieval. Al

mateix temps, serviran per posar a l’abast de població i visitants una part

important de la trama urbana de la vila, facilitant la comprensió de l’espai, al

temps que la incorporació de nous elements enriquirà la visita a l’espai

cultural i parc arqueològic de la Ciutadella.

Les tasques se centraran en finalitzar l’excavació del carrer Major de la

població -que connectava la zona del port amb el monestir de Santa Maria-,

així com les illes de cases que el flanquegen, recuperant el que era el

principal camí que vertebrava la població medieval.
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HOME ROSES PATRIMONI EXCAVACIONS ARQUEOLÒGIQUES A LA VILA MEDIEVAL DE LA CIUTADELLA
DE ROSES

Dilluns 3 d’agost es reprendran les excavacions arqueològiques a la vila

medieval de la Ciutadella de Roses organitzades per la Càtedra Roses

d’Arqueologia i Patrimoni Arqueològic de la Universitat de Girona i

l’Ajuntament de Roses. Aquests treballs es perllongaran quatre setmanes,

fins al 28 d’agost, i seran dirigides per Lluís Palahí.

La campanya d’aquest estiu té com a principal objectiu la recuperació de la

trama urbana de la vila medieval. Aquests treballs permetran donar un salt

important en el coneixement de la creació i evolució de la Roses medieval. Al

mateix temps, serviran per posar a l’abast de població i visitants una part

important de la trama urbana de la vila, facilitant la comprensió de l’espai, al

temps que la incorporació de nous elements enriquirà la visita a l’espai

cultural i parc arqueològic de la Ciutadella.

Les tasques se centraran en finalitzar l’excavació del carrer Major de la

població -que connectava la zona del port amb el monestir de Santa Maria-,

així com les illes de cases que el flanquegen, recuperant el que era el

principal camí que vertebrava la població medieval.
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HOME ROSES JOVENTUT ROSES APLICARÀ UN PROGRAMA EDUCATIU ALS MENORS SANCIONATS PER
CONSUM O TINENÇA DE DROGUES

El ple municipal de Roses va aprovar ahir per unanimitat la implantació al

municipi d’un conveni de col·laboració amb el Consell Comarcal de l’Alt

Empordà i el Departament d’Interior de la Generalitat, perquè els menors

d’edat denunciats per consum o tinença de drogues a la via pública, puguin

acollir-se a una mesura educativa com alternativa a la sanció administrativa.

Els menors de Roses amb edats compreses entre els 14 i els 18 anys

denunciats per consum o tinença de drogues tòxiques, estupefaents o

substàncies psicotròpiques a la via pública, podran optar a partir d’ara per

participar en un programa educatiu. Conduït per psicòlegs i tècnics

especialitzats, el programa consistirà en la realització dels tallers sobre

hàbits saludables i consum que duu a terme el Consell Comarcal, així com en

el seguiment d’un procés d’entrevistes tant amb els joves com amb la seva

família.

L’Àrea d’Acció Social de l’Ajuntament de Roses impulsa així una nova via per

abordar aquests casos d’una manera preventiva per sobre de la via

sancionadora, incidint en mesures positives que tinguin en compte la salut i

un desenvolupament integral sa d’adolescents i joves. A més, es volen evitar

problemàtiques socials derivades del consum de drogues.

La finalitat del programa és aconseguir que els joves assumeixin les seves

accions i acceptin la realització d’una mesura educativa, tant per al seu propi

benefici i del seu entorn familiar i personal, com per al de la comunitat,

ajudant a la disminució dels riscos que aquestes conductes causen a la

seguretat ciutadana. En aquest sentit, la regidora d’Acció Social, Esther

Bonaterra, ha remarcat que es tracta “d’un projecte molt interessant que pot

tenir un retorn social molt positiu”

El programa s’articula a partir d’un conveni signat entre Ajuntament de

Roses, Consell Comarcal de l’Alt Empordà i Departament d’Interior de la

Generalitat, en el qual es marquen les línies de col·laboració entre les tres

administracions. D’aquesta manera, s’estableix la coordinació entre

comandaments i agents de Mossos d’Esquadra, Policia Local i tècnics i

responsables de de serveis socials, que activaran el protocol d’actuacions

necessàries en el moment en què es detectin les denúncies a menors d’edat

per aquesta tipologia d’infraccions.
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HOME ROSES JOVENTUT ROSES APLICARÀ UN PROGRAMA EDUCATIU ALS MENORS SANCIONATS PER
CONSUM O TINENÇA DE DROGUES

El ple municipal de Roses va aprovar ahir per unanimitat la implantació al

municipi d’un conveni de col·laboració amb el Consell Comarcal de l’Alt

Empordà i el Departament d’Interior de la Generalitat, perquè els menors

d’edat denunciats per consum o tinença de drogues a la via pública, puguin

acollir-se a una mesura educativa com alternativa a la sanció administrativa.

Els menors de Roses amb edats compreses entre els 14 i els 18 anys

denunciats per consum o tinença de drogues tòxiques, estupefaents o

substàncies psicotròpiques a la via pública, podran optar a partir d’ara per

participar en un programa educatiu. Conduït per psicòlegs i tècnics

especialitzats, el programa consistirà en la realització dels tallers sobre

hàbits saludables i consum que duu a terme el Consell Comarcal, així com en

el seguiment d’un procés d’entrevistes tant amb els joves com amb la seva

família.

L’Àrea d’Acció Social de l’Ajuntament de Roses impulsa així una nova via per

abordar aquests casos d’una manera preventiva per sobre de la via

sancionadora, incidint en mesures positives que tinguin en compte la salut i

un desenvolupament integral sa d’adolescents i joves. A més, es volen evitar

problemàtiques socials derivades del consum de drogues.

La finalitat del programa és aconseguir que els joves assumeixin les seves

accions i acceptin la realització d’una mesura educativa, tant per al seu propi

benefici i del seu entorn familiar i personal, com per al de la comunitat,

ajudant a la disminució dels riscos que aquestes conductes causen a la

seguretat ciutadana. En aquest sentit, la regidora d’Acció Social, Esther

Bonaterra, ha remarcat que es tracta “d’un projecte molt interessant que pot

tenir un retorn social molt positiu”

El programa s’articula a partir d’un conveni signat entre Ajuntament de

Roses, Consell Comarcal de l’Alt Empordà i Departament d’Interior de la

Generalitat, en el qual es marquen les línies de col·laboració entre les tres

administracions. D’aquesta manera, s’estableix la coordinació entre

comandaments i agents de Mossos d’Esquadra, Policia Local i tècnics i

responsables de de serveis socials, que activaran el protocol d’actuacions

necessàries en el moment en què es detectin les denúncies a menors d’edat

per aquesta tipologia d’infraccions.
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HOME ROSES ENSENYAMENT EL CONSELL ESCOLAR DE ROSES PREPARA L’INICI DEL NOU CURS

El passat dimecres va tenir lloc a Roses una nova reunió del Consell Escolar

Municipal, en el qual participen Ajuntament de Roses i els diferents

membres de la comunitat educativa de la població (escoles, instituts, llars,

ampas…). Al llarg de la sessió es van abordar previsions i mesures en les

quals s’està treballant i que cal adoptar per a l’inici del proper curs 2020-

2021.

El Consell Escolar és un òrgan que es reuneix periòdicament per a la posada

en comú i col·laboració en l’àmbit educatiu entre Ajuntament, llars d’infants,

escoles i instituts. Durant la reunió d’ahir, el consistori va informar als

centres sobre les actuacions de manteniment que està realitzant durant

l’estiu a les diferents escoles i a les llars municipals, es van fixar les jornades

intensives i els dies de lliure elecció (16 de febrer, 3 de maig i 7 de

desembre) que s’aplicaran el proper curs i s’informà del nombre d’inscrits en

els serveis municipals de llar d’infants i escola d’adults.

Un dels aspectes tractats van ser les mesures i actuacions relacionades amb

la crisi de la Covid19. D’una banda, es van relacionar el detall de tasques

realitzades des del 13 de març, a partir del tancament dels centres, així com

les que es duran a terme a partir del setembre amb l’inici de curs. Entre

aquestes, es troben la intensificació de la neteja de les escoles, la

sectorització dels diferents espais i patis dels edificis per evitar els contactes

entre grups d’escolars, el control d’accessos als centres en els moments

d’entrada i sortida d’alumnat per evitar cues i aglomeracions, la gestió dels

menjadors escolars, o les necessitats de digitalització existents al municipi

en cas d’un nou episodi de confinament.

En l’apartat de precs i preguntes els membres exposaren a l’Ajuntament la

conveniència de realitzar algun tipus de formació sobre l’ús de noves

tecnologies per a famílies, proposta que va ser molt ben valorada pel

consistori. Altra qüestió sol·licitada pels assistents va ser la continuïtat de les

activitats incloses en el Pla Educatiu d’Entorn de Roses, del qual l’Ajuntament

va informar que seguiria realitzant-se el curs vinent.
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HOME ROSES ENSENYAMENT EL CONSELL ESCOLAR DE ROSES PREPARA L’INICI DEL NOU CURS

El passat dimecres va tenir lloc a Roses una nova reunió del Consell Escolar

Municipal, en el qual participen Ajuntament de Roses i els diferents

membres de la comunitat educativa de la població (escoles, instituts, llars,

ampas…). Al llarg de la sessió es van abordar previsions i mesures en les

quals s’està treballant i que cal adoptar per a l’inici del proper curs 2020-

2021.

El Consell Escolar és un òrgan que es reuneix periòdicament per a la posada

en comú i col·laboració en l’àmbit educatiu entre Ajuntament, llars d’infants,

escoles i instituts. Durant la reunió d’ahir, el consistori va informar als

centres sobre les actuacions de manteniment que està realitzant durant

l’estiu a les diferents escoles i a les llars municipals, es van fixar les jornades

intensives i els dies de lliure elecció (16 de febrer, 3 de maig i 7 de

desembre) que s’aplicaran el proper curs i s’informà del nombre d’inscrits en

els serveis municipals de llar d’infants i escola d’adults.

Un dels aspectes tractats van ser les mesures i actuacions relacionades amb

la crisi de la Covid19. D’una banda, es van relacionar el detall de tasques

realitzades des del 13 de març, a partir del tancament dels centres, així com

les que es duran a terme a partir del setembre amb l’inici de curs. Entre

aquestes, es troben la intensificació de la neteja de les escoles, la

sectorització dels diferents espais i patis dels edificis per evitar els contactes

entre grups d’escolars, el control d’accessos als centres en els moments

d’entrada i sortida d’alumnat per evitar cues i aglomeracions, la gestió dels

menjadors escolars, o les necessitats de digitalització existents al municipi

en cas d’un nou episodi de confinament.

En l’apartat de precs i preguntes els membres exposaren a l’Ajuntament la

conveniència de realitzar algun tipus de formació sobre l’ús de noves

tecnologies per a famílies, proposta que va ser molt ben valorada pel

consistori. Altra qüestió sol·licitada pels assistents va ser la continuïtat de les

activitats incloses en el Pla Educatiu d’Entorn de Roses, del qual l’Ajuntament

va informar que seguiria realitzant-se el curs vinent.
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HOME ROSES FESTES ROSES VIURÀ UNA FESTA MAJOR DIFERENT

Roses ha programat els actes de Festa Major que enguany se celebrarà del 7

al 16 d’agost seguint els criteris marcats per les autoritats sanitàries. Molts

dels actes que es programen normalment per aquesta celebració s’han

hagut d’anul·lar per tal d’evitar aglomeracions de gent que puguin afavorir la

propagació del virus de la Covid-19.

Concerts, Sardanes, travessies de natació, havaneres, visites guiades i

espectacles infantils són algunes de les activitats programades per aquesta

Festa Major atípica.

Activitats com la festa de l’escuma, l’exhibició de castells, la Missa

Internacional Oikumene, les Cercaviles amb els Gegants de Roses o les Fires i

Barraques han quedat suspeses per aquest motiu.

DRACMA 2020

Enguany, la situació sanitària que viu el país no permet la celebració del

tradicional acte d’entrega de la Dracma. Tot i això, des de l’equip de govern

s’ha decidit concedir la Dracma 2020, de forma honorífica, a totes aquelles

persones que han treballat i col·laborat per mitigar els efectes de la

pandèmia, especialment en els moments més durs del confinament i l’estat

d’alarma.

Mesures que cal adoptar per assistir als actes programats

Ús de mascareta obligatòria.

Higiene de mans.

Mantenir la distància de seguretat.

Assistir amb antelació per evitar cues i aglomeracions.

No poden accedir les persones amb símptomes de Covid-19 o

que hagin estat en contacte directe amb una persona malalta.

Seguir en tot moment les indicacions de l’organització.

PER VEURE EL PROGRAMA DE FESTA MAJOR, FEU CLICK AQUÍ
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HOME ROSES FESTES ROSES VIURÀ UNA FESTA MAJOR DIFERENT

Roses ha programat els actes de Festa Major que enguany se celebrarà del 7

al 16 d’agost seguint els criteris marcats per les autoritats sanitàries. Molts

dels actes que es programen normalment per aquesta celebració s’han

hagut d’anul·lar per tal d’evitar aglomeracions de gent que puguin afavorir la

propagació del virus de la Covid-19.

Concerts, Sardanes, travessies de natació, havaneres, visites guiades i

espectacles infantils són algunes de les activitats programades per aquesta

Festa Major atípica.

Activitats com la festa de l’escuma, l’exhibició de castells, la Missa

Internacional Oikumene, les Cercaviles amb els Gegants de Roses o les Fires i

Barraques han quedat suspeses per aquest motiu.

DRACMA 2020

Enguany, la situació sanitària que viu el país no permet la celebració del

tradicional acte d’entrega de la Dracma. Tot i això, des de l’equip de govern

s’ha decidit concedir la Dracma 2020, de forma honorífica, a totes aquelles

persones que han treballat i col·laborat per mitigar els efectes de la

pandèmia, especialment en els moments més durs del confinament i l’estat

d’alarma.

Mesures que cal adoptar per assistir als actes programats

Ús de mascareta obligatòria.

Higiene de mans.

Mantenir la distància de seguretat.

Assistir amb antelació per evitar cues i aglomeracions.

No poden accedir les persones amb símptomes de Covid-19 o

que hagin estat en contacte directe amb una persona malalta.

Seguir en tot moment les indicacions de l’organització.
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